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Разговарям с ученици-
те от 10. и 11. клас на 
българското училище към 
посолството ни в Лондон 
- Христо Стефанов, Даяна 
Атанасова, Петър Цо-
нев, Ангелина Цветанова, 
Ивайло Кирилов 

Христо 
(Ealing Hammersmith and 

West London College)
- Всеки ден се срещам с 

англичаните в колежа, го-
воря си с тях, с някои дори 
ставаме „приятели”, въпреки 
че тук не се влага по-особен 
смисъл в тази дума. При 
българите приятелството се 
цени повече. А британците 
държат на индивидуализма 
във всеки момент на от-
ношенията си с другите. 
Имам един такъв един ан-
глийски приятел. С него 
винаги гледаме да заобико-
лим истината за това, как 
се чувстваме и сме винаги 
poker face. Най-големият ми 
фал досега? Нарекох един 
черен „негър”. Не мога да 
схвана, честно казано, защо 
винаги се реагира по шаблон 
на една толкова естествено 
идваща дума. Когато дойдох 
тук, почти нищо не раз-
бирах от английския около 
мен. Постепенно започнах 
да набирам самочувствие 
и смисълът на казаното за-
почна сам да идва. Забелязах 
обаче следното. Ако не гово-
риш английски по начина, по 
който те го говорят или дори 
изкривяват, никога няма да 
те възприемат като един от 
тях. Усещам самата държава 
тук като много мързелива. 
На едно формално ниво 
всеки уж те възприема, но 
не влагат никакви усилия 
да разберат истински по-
различните от тях. Никой не 
влага усилия да бъде активен 
в живота си. Отивам онзи 
ден в един офис за интервю 
за National Insurance номер. 
То бе насрочено за 11.30. 
Приеха ме чак към 12.30. 
Интервюира ме една черно-
кожа, която не произнесе и 
една дума правилно, докато 
разговаряхме. После дойде 
да ме доизинтевюира друг 
служител, защото тя не си 
бе свършила добре работата 
си. Това стана към 13.30. В 
14.00 часа ми взеха личната 
карта, за да ми я преснимат. 
Чаках ги още 1 час. След като 

приключиха, чаках още сума 
ти време да дойде специален 
човек да ми я донесе, защото 
такъв бил редът. Не че не те 
разиграват за документи и 
в България. Но тук всичко 
е събрано в една стая, както 
се казва, докато в България 
е по-скоро Параграф 22 – 
отидете на онова гише, по-
сле се върнете на това гише, 
оттам пък ще ви кажат на 
кое гише да отидете и т.н. А 
тук заради многото удобства 
предпочитат да я карат по 
инерция. 

Здравеопазването, напри-
мер. Имам мускулна болка 
на крака – пийте параце-
тамол, боли ме зъб – пийте 
парацетамол, кашлям, не 
мога да си поема дъх – пийте 
парацетамол. 

Не мога да не призная 
обаче, че във Великобри-
тания има много повече 
възможности за реализа-
ция и варианти. Има една 
информираност и експеди-
тивност навсякъде. Като те 
видят, че искаш и желаеш 
нещо, веднага ще ти съдей-
стват, защото преценяват, че 
ще можеш евентуално да им 
бъдеш полезен.

Когато дойдох в Англия, се 
вдъхнових да кандидатствам 
и да завърша специалност в 
областта на политиката. Ха-
ресва ми идеята, след като се 
завърна, да мога да се включа 
активно в обществения жи-
вот и да подпомогна с нещо 
развитието на процесите в 
България. Ориентирал съм 
се към дисциплината War 
Studies в Kings College.

Даяна 
(Pimlico Academy)
- Според мен фразата „по 

дрехите посрещат, по ума 
изпращат” определено важи 
във Великобритания. Не 
става въпрос толкова за вида 
или материята на самата 
дреха, а за начина, по който 
маниерничиш. Значението 
на позата тука е огромно. 
Една напълно равна линия 
на емоцията, защото са пре-
калено точни и подредени 
в отношенията си към дру-
гите. Ако се опиташ да им 
кажеш нещо по-директно, 
просто няма да те разберат. 
Аз съм от половин година 
тук и все още не знам как 
да се държа така, че да не 

кажа нещо погрешно и да се 
изложа. Искам да отгледам 
бъдещите си деца в Бълга-
рия. Още в ученическите 
си години съм си казала, 
че искам те да знаят тези 
стихотворения, с които 
съм отраснала. Разбира се, 
много нови неща са се на-
трупали оттогава, но това 
желание не се е променило 
в мен. Българи се отглеждат 
в България. Това, което ми 
допада в организацията на 
живота тук, е, че нещата 
някак си се случват. А в 
България много ме дразни 
колко лесно се надъхваме 
да направим нещо и колко 
лесно си намираме при-
чини да не го направим. 
Иначе плановете ми за 
професионална реализация 
се пообъркаха в главата 
ми по време на престоя ми 
на Острова. Информира-
ността за всичко е голяма и 
това повече ме затруднява, 
отколкото улеснява при 
избора ми на специалност. 
Преди исках да кандидат-
ствам в НАТФИЗ и да се за-
нимавам с писане и театър. 
А във Великобритания бях 
буквално затрупана с офер-
ти и варианти. Не знам 
... просто блокирах. Тук 
системата е „за всеки по 
нещо”, имат толкова много 
интересни и същевременно 
глупави предмети. Усе-
щам, че основната грижа на 
държавата е да „намести” 
всеки в системата и това 
някак си ме притеснява.

Петър 
(Battersea Park School)
- За да те приемат като 

един от „групата” тук, тряб-
ва да говориш английски 
с английски диалект и да 
ползваш техните думи и 
уличен сленг. Това се дължи 
и донякъде на това, че агре-
сията на младите, мързеливи 
и необразовани хора, много 
по-силно се усеща на улично 
ниво в Англия отколкото 
в България. Тук устата на 
всеки хлапак, който е от-
раснал в групата си себепо-
добни, знае много повече и 
много по-лесно се отваря. 
Забелязал съм, че личните 
отношения много рядко 
тук се изясняват с норма-
лен открит диалог лице в 
лице, а винаги се хвърлят 
пози и клетви. Всъщност 
агресията е характерна за 
всички по-млади хора, но 
в една София, например, тя 
в много по-голяма степен е 
свързана с района, в който 
живееш. Тук тя е поза, която 
можеш да срещнеш навсякъ-
де. Винаги съм искал да се 
прибера в България и там 
да отгледам децата си. Но, 
от друга страна, нещата там 
трябва да се променят, за да 
стане възможно отглеждане-
то на едно малко по-активно 
поколение хора. А може би 
и стресът играе някаква 
роля. В Англия времето по-
вече те притиска, по-бързо 
минава и за нищо не ти 
стига. Учейки в Англия, се 
уверих, че средното ниво 

на образование в България 
е много по-добро, докато 
висшето образование тук е 
на по-високо ниво. Имаш 
повече удобства, по-добра 
екипировка и възможности 
за пътуване и пълноценни 
практически занятия. Така 
че принципът е ясен – взе-
маш най-доброто от тукаш-
ното висше образование, за 
да можеш да го приложиш в 
България. А иначе ме влече 
правото. Доста съм проучвал 
различните университетски 
оферти и евентуално натам 
ще се насоча.

Ани 
(Epping Forest College)
- Когато пристигнах в на-

чалото в Англия, не знаех 
добре английски и упорито 
си мълчах. Говорих просто, 
ясно и с фрази, в които се 
чувствах уверена. Не ми ха-
ресваше тази лека насмешка, 
която долавях в начина на 
разговаряне с мен. Когато 
семейството ни пристигна, 
не бяхме добре ориентирани 
в ситуацията и се спряхме на 
едно от училищата в района. 
Там масово се говореше на 
жаргон, което до голяма 
степен ме потискаше. През 
тази година се прехвърлих в 
един доста по-добър колеж, 
където английският език е 
по-различен и предразпо-
лага повече към общуване 
със съучениците. Открих 
внезапно в себе си таланта да 
рисувам. Прорисувах много 
бързо и това ми помагаше 

да се отърсвам много леко 
от емоциите на деня. Ха-
ресва ми, че тук има много 
закони, дори ми се струват 
прекалено много. Полицаи 
и полицайки кръстосват в 
коли, мотоциклети, на коне 
и на велосипеди. И когато 
се извикат по телефона, до 
1-2 минути са на място. Не 
ми харесва това, че затва-
рят парковете към 4 часа 
следобед. Когато искам да 
се отпусна и изляза навън, 
няма къде да отида. Баро-
вете, кафетата, дискотеките 
работят в график, повечето 
от тях имат пропусквателен 
режим. Е? Къде да отида? 
Единственото място май се 
очертава Макдоналдс. Об-
разованието ми в Англия 
промени професионалните 
ми амбиции. Най-вече ме 
зареди с желанието да се 
пробвам в повече от една об-
ласт. Реших да се насоча към 
бизнес дисциплина, защото 
пазарът и възможностите 
са особено развити. Това, 
разбира се, не означава, че 
успехът идва лесно, защото 
конкуренцията е голяма. 
Другата ми амбиция, която 
се появи, е свързана с же-
ланието ми да стана модел. 
Това е също развита инду-
стрия на Острова. Реших 
догодина да запиша козме-
тичен курс.

Ивайло 
( Q u e e n  E l i z a b e t h ' s 

Grammar School for Boys)
- Живея в Англия от 

3-годишна възраст и не пом-
ня периоди от живота си, 
когато не съм знаел англий-
ски и не съм знаел как да се 
държа или какво да говоря. 
Всяко лято си ходя обаче в 
България и наблюдавам там 
братовчедите и братовчед-
ките си как умеят да живеят 
и да се забавляват. Животът 
в България не е така добре 
планиран и времето стига 
сякаш за всичко и най-вече 
за поддържане на нормални 
човешки отношения. Един-
ственото, което ми харесва 
в Англия, е стандартът на 
живот. Не този по филмите и 
списанията, а ежедневният. 
И това е нещото, което все 
още прави от тази държава 
някаква приемлива идея за 
живот. 

Страницата подготви 
Евгений Кайдъмов

Един леко неучебен час 

Какъв е днешният урок, който са научили 
младите българи във Великобритания?

А какво е утрешното им домашно?

От ляво на дясно - Даяна, Христо, 
Петър, Ивайло и Ани
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Удари ли ви кризата?

Тази година искате да си върнете
повече такси от миналите години?

Обадете се сега!

Шукрие - 020 8826 1361, 07886658810
Александрина - 020 8826 1320 , 07793918238

БЕЗПЛАТНА КОНСУЛТАЦИЯ НА БЪЛГАРСКИ!
е перфектното ексклузивно Лондонско заведение, 
в което можете да се забавлявате. Насладете се на 
привилегията да бъдете в листа с гостите и да се

почувствате ВИП за нощта. Без значение какви 
са Вашите музикални предпочитания, в клуба има 
по нещо за всеки. В «ХейДжо» ще прекарате една 
незабравима вечер.

Клуб 
„ХейДжо”

Елате на купона с нас!

За техните кавалери - £20
За техните кавалери - £20

Специални подаръци за всички

Специални подаръци за всички
За дамите – За дамите – вход безплатен

вход безплатен

В-к БГ БЕН
Да си припомним страшното начало. 
В ония кървави дни и зловещи нощи 

Свети Патриарх Евтимий разбрал, че 
въпреки отбраната престолният Търнов-
град ще падне. Духовният отец на бълга-
рите повикал най-добрия майстор леяр и 
му заръчал: „Направи ми една камбана, 
която да пее с душата на България.” „Как 
да направя такава камбана?” – попитал 
майсторът. 

Светейшият Патриарх му рекъл да раз-
топи метал, после донесъл една овехтяла 
книга, целунал я и просълзен я хвърлил в 
горящата лава. В тази книга била написана 

от тогавашните летописци историята на 
България.

Това е легенда, но последвалите 500 
години не са легенда.

Трети март е най-изстраданият и чакан 
български ден, събрал в себе си вълнения-
та на десетки поколения българи. В право-
славния ни календар той е единствената 
дата, отбелязана с червени букви – Осво-
бождението на България.

Вечна памет за всички воини, българ-
ски опълченци, български поборници, 
български будители и строители на 
Отечество България!

Още за Свободата – на 22 стр.

Най-светлият български връх

По случай Националния празникПо случай Националния празник
на Република Българияна Република България

                           Българското посолство в Лондон организира

празничен концерт с изпълнители:празничен концерт с изпълнители:
Лондонски български хор

Фолклорен танцов състав „Танец” и 
учениците от Българското училище с драматизацията 

си по „Изворът на белоногата” (П. Р. Славейков)

Сряда, 3 март 2010 г., 19.00 ч. за 19.30 ч.
Regent Hall, Salvation Army, 275 Oxford Street, London W1C 2DJ

Заповядайте!

„Hey Jo” members club, 91 Jermyn Str., London, SW1Y 6JB, Picadilly Tube Station

За кoнтакти и резервации : тел. 07736880869, Невена Вълкова
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на лейбъристите за предстоящите пар-
ламентарни избори, които най-вероятно 
ще бъдат на 6 май, предадоха световните 
агенции. Кампанията се нарича «Опера-
ция съпротива», а мотото й е «Справед-
ливо бъдеще за всички», уточняват АП и 
Франс прес. Браун постави началото на 
кампанията с реч, която произнесе пред 
делегати на Лейбъристката партия, събра-
ли се в университета Уорик в Ковънтри, 
Централна Англия.

Той увери привържениците си, че ако 
неговата партия бъде преизбрана на 
власт, тя ще отложи по-големите бюджет-
ни съкращения за 2011 г., надявайки се по 
този начин да стимулира икономическия 

растеж. Това обещание се различава от 
обещанието на лидера на британските 
консерватори Дейвид Камерън, че ако 
спечели изборите, веднага ще наложи 
съкращения на бюджетните разходи, за 
да се намали бюджетният дефицит на 
Великобритания, който, според прогно-
зите, може тази година да достигне 170 
милиарда британски лири (263 милиарда 
долара), отбелязва АП. В речта си Браун 
призна, че Лейбъристката партия не е 
идеална. «Знам, че Лейбъристката пар-
тия не направи всичко както трябваше. 
Аз лично знам, че не съм безгрешен. Но 
знам откъде съм дошъл, знам какви са 
моите убеждения и знам в името на кого 

след многобройни оплаквания от 
служители на «Даунинг стрийт» 10. 
Необичайното искане на секретаря 
на правителството сър Гъс О’Донъл, 
беше направено, след като стана из-
вестно, че Браун се е държал грубо 
с държавни служители. Според оче-
видци, той сграбчил след разговор 
по мобилния си телефон свой по-
мощник и се развикал: «Те искат да 
ме унищожат!». 

В друг от многобройните цити-
рани случаи вбесеният премиер 
блъскал в един от пристъпите си 
толкова силно предната седалка на 
автомобила си, че е стреснал своя 
бодигард, който е седял там, докато 
седящият до него сътрудник се свил 
да се предпази, защото мислил, че 
в следващия момент ще бъде уда-
рен в лицето. Браун бил измъкнал 
секретарката от стола й, за да седне 
на него и да започне сам да пише 

и на какво съм влязъл в политиката», 
подчерта Браун. Той допълни, че 
битката с консерваторите е подета, 
обаче не уточни на коя дата ще бъдат 
изборите.

Ви представяВи представя

и и 

Специални гости:Специални гости:

!!! Една нощ, която ще запомните !!!

от “Шоуто на Слави” с изпълнения от “Шоуто на Слави” с изпълнения 
на български на български и гръцкии гръцки

от Кипър и Софияот Кипър и София

и

Неделя 7 март 2010Неделя 7 март 2010
ДЕН НА ЖЕНАТАДЕН НА ЖЕНАТА

(световноизвестни със своите салса, латино, български и гръцки танци)(световноизвестни със своите салса, латино, български и гръцки танци)

Цена на билетите - £45 за възрастни и £20 за деца под 12 години. Събитието
ще започне в 17.30 часа, предвидена е пълна вечеря, храната ще бъде сервирана

в 18.00 часа (допълнителна информация за нея можете да видите на билетите).
Билети могат да бъдат закупени от: 

Mili Boutique, 15 Hampden Square, Southgate, London, N14 5JP
Greek City, 31 Green Lanes, Palmers Green, N13 4TN

За допълнителна информация/закупуване на билети:

ГОРДЪН БРАУН даде началото 
на предизборната кампания

Държавен служител 
предупреди
Браун «да се владее» 

на компютъра й, после заблъскал 
високопоставен съветник, който го е 
предупредил, че закъснява за важна 
среща, викайки: «Защо трябва да се 
срещам с тези ***** хора?». 

Сензационните разкрития са напра-
вени в книгата «Краят на партията» на 
уважавания политически журналист 
Андрю Роунсли.

Вестник «Мейл от Сънди» също така 
изложи факти за невероятно избухли-
вия характер на Браун, включително и 

за инцидент, когато бил ругал в продъ-
лжение на 20 минути гуверньора на 
централната банка Мървин Кинг.

Премиерът беше принуден да се 
яви по телевизията, за да отрече, че 
е нападнал свой помощник, както 
се твърди в току-що публикуваната 
книга.

«Ако изпадам в пристъпи на гняв, то 
е срещу мен самия», заяви премиерът. 
«В такива моменти хвърлям вестници 
на пода или нещо подобно.»
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В-к БГ БЕН
До месец ноември ми-

налата година на Боряна 
Узунова й се налага да по-
сещава Бюрото по труда 
(Jobcentre Plus) в лондон-
ската община на Harrow, 
където живее. През 2009 
определено не й спори и 
за дълги периоди остава 
без работа. 

Четири месеца по-късно 
тя вече е виден гост на 
банкета, организиран от 
местния Jobcentre Plus 
и неговия бизнес тим 
Harrow in Business в ка-
чеството й на учебен при-
мер как един безработен 
човек може да започне 
успешен бизнес като self-
employed, ползвайки пра-
вителствените програми. 

А всичко започва с … 
болките в гърба, кои-
то съпругът й получава 
през миналата година. 
„Тогава потърсих един 
познат ми от България 

продукт – масажора за 
гръб Kosmodisk. Той сти-
мулира мускулите бли-
зо до гръбначния стълб, 
създава допълнителна 
топлина, подобрява и на-
малява напрежението. За 
мое учудване се оказа, че 

във Великобритания няма 
нито една дистрибутор-
ска компания, която да 
го предлага.” И идеята за 
бизнес с продукта идва 
от само себе си. Пазарът 
тук е повече от подходящ 
– от една страна, влажно-

то време и, от 
друга страна, 
огромното ко-
личество хора, 
които работят 
в офиси, извъ-
ршват физиче-
ски труд или 
шофират. 

Следващата й 
стъпка е да се обърне за 
бизнес съвет към местния 
Jobcentre Plus, откъдето я 
насочват към безплатни-
те практически курсове 
Businesslink. Тук канди-
датите биват обучавани 

стъпка по стъпка как се 
сглобява малък бизнес 
в UK „и най-важното: 
любезно им се премахват 
всичките илюзии, които 
имат”, разказва Боряна. Тя 
разработва внимателно 
своята бизнес стратегия и 
се свързва с централата на 
компанията в Швейцария, 
откъдето бива одобрена. 
Днес нейната компания 
Astra Nova е официален 
представител за Велико-
британия на продукти-
те на Kosmodisk (www.
kosmodisk.com).

(В следващия брой на 
в-к БГ БЕН ще ви запо-
знаем с наблюденията 
и опита на Боряна Узу-
нова в поддържането на 
малък бизнес на Остро-
ва.) 

Курсове по английски език на всички нива - от първоначално 
ниво, до ниво за напреднали. Курсовете се  водят от квалифици-
ран преподавателски състав, чийто роден език е английският.

Учебните часове са базирани на модерна методология, 
създаваща интерактивна среда за лесно и бързо усвояване  
на материала.

London Waterloo Academy се намира в Централен Лондон 
(Waterloo Station), на по-малко от 1 минута разстояние пеша до 
магазин от  веригата Sainsbury’s.

Можете да започнете курсовете всеки понеделник срещу 
седмична такса от  £95 (£500 за 10 седмици)

Корпоративни и групови отстъпки до 20% от средната цена.
•  Интензивен общ курс по английски (за всички нива)
•  Подготовка за  IELTS (при кандидатстването за всички уни-

верситети и за започване на работа като employed)
•  ESB ESOL  Skills for Life  (при кандидатстване за граждан-

ство)
•  Skills for Work  (бизнес-английски)
•  Практически семинари по : писмен английски / речниково 

багатство / говорим английски / произношение / граматика

London Waterloo Academy
Факт. Над 80% от нашите курсисти започват работа!

Teл.   0207 902 1904
Mоб. 078 832 73387

e-mail: info@waterlooacademy.co.uk
www.londonwaterlooacademy.co.uk

Йорданка Траянова
Поредица от неколкоминут-

ни филмчета по BBC показва 
странностите на различни 
народи по света. Наред с индо-
незийската народна медицина 
или японската пластмасова 
храна, BBC репортерите наме-
риха нещо интересно и в Бълга-
рия. Привлякло ги е не какво да 
е, а поп-фолк музиката, която те 
наричат „феномен”. На фона на 
кръшна българска чалга и сред 
декорите на известен клуб в Со-
фия, в предаване на BBC, излъ-
чено на 21.02.2010 г., британска 
репортерка обясни явлението, 
което нарича „странна смеси-
ца от традиционна българска 
музика с азиатски и цигански 
елементи”. Освен това обаче 
има още нещо, което „изумява” 
англичаните – обвързаните с 
„мафията и организираната 
престъпност текстове”. BBC 
нарече поп-фолка „гузното 
удоволствие на българина” – 
много хора отричат този стил 
музика и го намират за кич, но 
почти всички се възползват от 
шанса да се повеселят именно 
под ритмите на чалгата. 

Естествено това филмче пре-
дизвика много коментари в ин-
тернет. Някои силно критику-
ват поп-фолка и са разочарова-
ни, че пак сме се изложили пред 
света, други 

защитават всичко „българско 
и родно”, дори то да е „резил”, 
а трети приемат нещата фило-
софски и заключават, че все пак 
това е път към опознаването 
на България. Ето и някои от 
коментарите във Facebook:

„Целта на BBC не е реклама, 
а да отразява действителността 
такава, каквато е.”

„Айде, пак се изложихме 
– браво, селяци, продължа-
вайте все така да подкрепя-
те кръчмарските ритми и до 
вчера евтините жени, а после 
се оплаквайте, че в България 
всичко е зле.”

„Между другото, не знам 
дали знаете, но в един форум 
някои англичани и американци 
яко са се зарибили по чалгата 
и в момента учат български 
и искат да дойдат в България 
заради това. А и лоша реклама 
няма.”

„В чалгата няма нищо лошо, 
стига да не ти става начин на 
живот, както погрешно се раз-
бира в последните години. PS: 
Това със салфетките не мога да 
го разбера.”

„Ха ха, картинка мила, родн
Филмчето на BBC може да 

видите на адрес: 
http://news.bbc.co.uk/1/hi/

world/europe/8522006.stm

Феноменът ни „поп-
фолк” пак завладя BBC

Боряна е живата реклама на Стивън 
Уолкър – проектов мениджър на Businesslink

Пътешествието на Боряна отПътешествието на Боряна от
Бюрото по труда до филмиранетоБюрото по труда до филмирането
ù като „success story“ù като „success story“
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Изтъкнатата 
спортна журналистка 
Вера Маринова-
Аткинсън пред 
вестник БГ БЕН
Най-ранният образ на 

Великобритания в съзна-
нието ми

Струва ми се, че и до 
днес много хора по света 
виждат в съзнанието си 
Англия (и Великобритания 
като цяло) предимно от 
времето на Викторианска-
та й епоха: консервативна, 
солидна, благопристойна, 
възпитана, надеждна, за-
гадъчна, дъждовна и зеле-
на; с бътлъра на вратата, с 
мъже, които се разхождат 
по улиците с цилиндри на 
главата и жени в дантели 
и с чадърчета, които не 
правят нищо друго, освен 
да пият чай в изящен ки-
тайски порцелан...

Съвременната Велика 
Британия обаче има малко 
общо с романите на Дикенс 
и Джейн Остин. Тя е много 
по-разнопосочна, пъстра и 
противоречива. Да е Евро-
па, не е точно Европа, да е 
Америка, не и Америка. 
Днес тя е един много гъсто 
населен остров с огромен 
брой етническо население. 
Страна на класово обще-
ство, в което не се говори 
за класи. Страна на хора 
с много силно чувство 
за идентичност, които не 
говорят открито за родо-
любие. Тук някои неща 
стават два пъти по-бавно 
в сравнение с Европа и 
Америка, а други - два пъти 
по-бързо...

Аз попаднах тук за първи 
път през далечната 1972 
година. След демонстра-
цията ми в Royal Albert 
Hall бях поканена да остана 
и положа основите на ху-
дожествената гимнастика 
в страната. Ходех по 2-3 
пъти в седмицата в Slough 
Technical College, за да 
уча първите ентусиастки 
как се скача на въженце и 
как се размахва лентата. 
След някой и друг месец 
полудях от самота и се 
върнах в България. После 
дойде неочакваното пред-
ложение да работя в БНТ и 
вълната на новия ми живот 
ме поде... 

Първи години във Ве-
ликобритания

В общи линии знаех къде 
идвам с децата си, когато 
пристигнахме тук през 
1995 година. Тогава фо-
кусът ми бе предимно в 
това да им помогна, докол-
кото мога, да преодолеят 
труса от сблъсъка на две 
коренно противоположни 
култури и начин на пове-

дение. Трябваше да бъда 
и солиден гръб на Джон, 
чиято кариера на спортен 
администратор се разви 
вихрено в първите години 

след брака ни.
Усещането за многопла-

стие в британския манта-
литет се утвърждаваше в 
мен с годините, без да съм 
в състояние да формули-
рам много неща, които 
откривах за себе. Това, до-
като не прочетох „Watching 
the English - The Hidden 
Rules of English Behaviour”, 
на младата и много талант-
лива психоложка Kate Fox. 
Препоръчвам тази книга 
горещо на всички свои 
сънародници, които вече 
са тук, и на тези, които 
планират да идват да си 
търсят късмета на Остро-
ва. И много се надявам, че 
книгата е вече преведена 
в България. Написана от 
англичанка за англичани-
те, тя е достоверна и точна 
като дисекция. 

 
Малките радости в еже-

дневието
Нямам никакви специал-

ни ритуали, като се изклю-
чи това, че рядко се случва 
да не приготвям закуската 
на Джон. За него, ако един 
ден не започва със закуска, 
значи той въобще не е за-
почнал. Вероятно защото 
от дете е бил приучен, че 
трябва да се сложи „малко 
гориво” в стомаха, пре-
ди да се излезе в мъглата 
и дъжда. Иначе ритуали 
нямам. Всеки ден е просто 
стремеж да не изоставям 
„днешната работа за утре”, 
защото, ако това стане, на 
другия ден ще ми излезе 
през носа... 

Днешните британец и 
британка

Като цяло, той и тя се 
интересуват от света мно-

го по-малко отколкото 
средностатистическия 
българин. Ние, българите 
от кръстопътя, сме много 
по-отворени към широкия 
свят и жадни да научим по-
вече за него. Англичаните 
по принцип не се интере-
суват много от това, което 
е извън дома им, освен ако 
не е засегнат пряко или 
косвено собственият им 
интерес. 

Що се отнася до човеш-
ките взаимоотношения, ми 
се струва, че колкото по на 
север отиваш, толкова по-
непринудена става кому-
никацията между хората. 
Предполагам, че на това 
се дължи афинитетът на 
българите към шотланд-
ците, например.

UK досадите
Забавлява ме уникално-

то изобилие от кулинарни 
предавания (ще кажеш, че 
масовата аудитория пре-
карва поне половината 
от живота си в кухня-
та); reality TV от типа на 
безумието „Big Brother” 
и робията към Celebrity 
Culture, към която, уви, 
така бързо се присламчи и 
останалият свят (България 
включително). 

Британецът/британка-
та, които ме впечатляват

Това са предимно тв про-
фесионалисти, политиче-
ски коментатори и водещи, 
от чийто интелект и дълбо-
чина на познанията човек 
може само да се възхи-
ти: Andrew Marr, Jeremy 

Paxman, Jon Snow. Никога 
не съм се захласвала по 
поп звезди или топдизай-
нери, така че имената им 
и до днес минават покрай 
ушите ми, без да си давам 
труд да ги запомня.

Българинът/българка-
та във Великобритания, 
които ме впечатляват

За жалост нямам цяло-
стен поглед върху това, за 
да мога да изкажа мнение. 
В Лондон ходя само за 
срещи и заседания, за да 
видя голямата си щерка 
или когато сме поканени 
на някакво събитие. От-
кровено казано, суетнята и 
разстоянията в Лондон не 
ме правят особено щаст-

лива и престоите ми там 
са, с малки изключения, 
кратки. Затова нямам до-
статъчно информация за 
българите, които развиват 
активна обществена дей-
ност в Лондон и страната 
като цяло. 

Контактите ми с бълга-
рите на Острова се свеждат 
предимно до това малко 
общество от треньори-
специалисти, които рабо-
тят за Британската гимна-
стика и с които се познавам 
още от България. Чувствам 
ги като близки хора, към 
които можеш да отправиш 
зов за помощ, или про-
сто да си кажеш две думи 
„едно към едно”...

Българската общност 
във Великобритания

Общност има там, къде-
то има общуване. Чудес-
но е това, че българите 
във Великобритания имат 
българско издание като 
вашето, и предполагам, 
особено в Лондон, места, 
където да се събират, да 
обменят информация и да 
говорят на родния ни език. 
Без него човек се чувства 
загубен и с размита иден-
тичност, дори и да говори 
седем чужди език. Българ-
ският език е нашето „аз”, 
това, което сме всъщност. 
Предполагам, че именно 
затова аз въобще не съм се 
опитвала да се захващам с 
тв коментар на местна по-
чва. Просто няма да съм аз, 
ако го правя на друг език 
вместо на български. 

Планираното завръща-

не в България
Предполагам, от време 

на време там ще ми лип-
сва привидното спокой-
ствие тук и свободата да 
попреседявам в личното 
си пространство, когато 
имам нужда от презареж-
дане. У нас това невинаги 
е възможно поради тем-
перамента на българското 
общуване - ние си бълбу-
каме нонстоп и рядко 
се изслушваме, без да се 
прекъсваме. Затова пък, 
слава богу, все още не из-
ползваме въпроса „Как 
си?” само като формален 
поздрав (т.е. „Питам те, но 
отговор не искам”). Когато 
българинът пита как си, 
той няма да приеме като 
оскърбление, ако му от-
говориш например: „Бесен 
съм, щото ме скъсаха на 
изпита по кормуване...” А 
тук точно по този отговор 
ще те разпознаят, че си 
чужденец. 

Работният ми ден тук
Общите допирни точки 

в работата ми в България 
и тук са познанието на 
материята, гъвкавост в 
подхода, бързина на дей-
ствията и способността да 
работиш „в отбор”. 

Но докато в България е 
много по-лесно да зараз-
иш някого с ентусиазма 
си и хората да те последват 
„заради идеята”, тук много 
рядко се излиза от параме-
трите на трудовата харак-
теристика. Хората правят 
това, за което им се плаща, 
само него и нищо повече от 
него, дори до крайната цел 
да е останала само една-
единствена стъпка. Ето 
този педантизъм понякога 
ме вади от равновесие, 
особено когато води до 
загуба на скъпоструващи 
шансове.

Британската художе-
ствена гимнастика

От художествена гимна-
стика на Острова разбират 
много малко хора. Тя се 
развива на чисто аматьор-
ска основа и клубовете 
й в страната се броят на 
пръсти. Дори на много 
журналисти трябва да се 
обяснява, че „това с лен-
тите и топките” всъщност 
е Художествена гимна-
стика, ”а онова, с гредите 
и смесената успоредка” е 
Спортната гимнастика.

Като цяло, художествена-
та гимнастиката се ползва 
с голяма доза високомерие 
от страна на британските 
медии по простата при-
чина, че досега не е имало 
големи британски успехи 
на международен терен, и 
за това, че съдийството се 
отчита като крайно субек-
тивно. Съдийството всъщ-
ност е още по-субективно 
във фигурното пързаляне, 
но там Великобритания 
има бивши величия като 
Робин Къзинс, Джейн Тор-
вил и Кристофер Дийн, а в 
художествената гимнасти-
ка срещу шампионските 
титли има само славянски 
имена. 

За да се стигне до значим 
успех в художествената 
гимнастика, са необходими 
професионално заложена 

система, стратегия и такти-
ка на развитие, субсидия и 
малко повече темперамент. 
За жалост съвкупността 
от тези компоненти тук 
не е налице. Ако в даден 
период се отпуснат малко 
средства, на следващата 
година се чакат златни ме-
дали. Това просто не може 
да стане никъде по света.

Като капак на всичко, 
този спорт днес се свежда 
до аритметичните дей-
ствия събиране и изважда-
не (на точки), извършвани 
от съдийките. Художестве-
ната гимнастика загуби 
голяма част от душата си и 
това я отдалечи от публи-
ката. Но това е проблем, с 
който трябва да се справи 
Международната федера-
ция по гимнастика (ФИГ).

Все пак вярвам, че във 
времето, оставащо до Лон-
дон 2012, ще чувате за 
художествена гимнастика 
по-често, но това ще бъде 
като част от общата стра-
тегия за популяризиране 
на олимпийските спортове 
сред населението тук, кое-
то не познава не само худо-
жествената гимнастика, но 
дори и волейбола...

Очаквания от пред-
ставянето на българския 
национален отбор на таз-
годишното Европейско 
първенство по спортна 
гимнастика в Бирмингам

Очаквам с огромен инте-
рес да видя на първо място 
ще се появи ли отново 
на състезателния подиум 
Йордан Йовчев - единстве-
ният спортен човек в света, 
който не само продължава 
да се състезава и печели 
медали, въпреки че е на 
36 години, но е в същото 
време и Президент на БФГ, 
а наскоро бе избран и за 
член на Изпълнителния 
комитет на Европейския 
съюз по гимнастика. 

Оча кв ам да  ви дя  и 
мръднали ли са малко не-
щата напред за останалите 
български гимнастици и 
гимнастички, след като 
Данчо пое президентство-
то в края на 2008-ма го-
дина. 

Очаквам по-силно пред-
ставяне при мъжете, от-
колкото при жените, за-
щото при тях пораженията 
от нескончаемия българ-
ски преход бяха още по-
страшни. 

Близкото бъдеще
Като изключим сериоз-

ния ми ангажимент към ор-
ганизацията на медийните 
операции за Европейското 
първенство за мъже и жени 
в Бирмингам (21 април - 2 
май 2010), за момента се 
стремя да не поемам други 
дълготрайни ангажименти 
в повече от ежедневната ми 
и без това доста напрегната 
работа. 

А що се отнася до близ-
кото бъдеще, трябва да 
престана да отлагам с го-
дини времето, в което 
ще седна да пиша! През 
годините натрупах тол-
кова много за казване, 
разказване и анализ, че ще 
е срамота да го изпоразпи-
лея без знак и следа за тези, 
които идват след нас...

ВЕРА МАРИНОВА-Аткинсън е родена на 26 август 1947 г. Участничка на три световни първен-
ства по художествена гимнастика. Носителка на 2 световни титли (1969 г., 1971 г.) и бронзов 
медал с националния ансамбъл по художествена гимнастика през 1967 г. Има висше юриди-
ческо образование. Дългогодишен журналист към спортната редакция на БНТ (1973-1995 г.), 
като през последните две години е била и директор на редакцията. От 1995 г. живее във Вели-
кобритания и работи като ръководител на отдел „Медия и ПР» към Британската асоциация по 
гиманстика. Дългогодишен сътрудник на медийната група на международната федерация по 
гимнастика. Омъжена е за Джон Аткинсън – изпълнителен директор на Британската федера-
ция по гимнастика. Има две дъщери - Вероника и Диляна. Хобито й са чуждите езици. Владее 
руски, френски и английски, а немски, испански и италиански-разговорно.

- А как е животът във Великобритания?
(очакваме пряко включване от ... Вера Маринова) 

Слава богу, в България не 
ползваме въпроса „Как си?“ 
само като формален поздрав

Страницата подготви Евгени Кайдъмов
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Условията и 
техниката на 

безопасен труд 
на Вашето 

работно място са  
право на всеки 
един от Вас

Можете
да получите 

хиляди
лири стерлинги 
компенсация!

При всякакви видове 
трудови злополуки – 
наранявания при работа 
с машини, подхлъзвания, 
срутвания на участъци 
от постройки и 
сгради, контузии при 
повдигане на тежки 
предмети,  инциденти по 
невнимание
на ваш колега и т.н.

Екипът ни се 
състои от 60 опитни 

специалисти.
Нашата консултация 

е безплатна.
На вас вероятно
ви се полага значителна 
финансова компенсация.

Шукрие 020 8826 1361, 07886658810; Александрина 020 8826 1320, 07793918238
Ashley House 235-239   High Road, Wood Green, London N22 8HF

Не оставяйте съдбата си в 
ръцете на вашия работодател, 
обърнете се за защитата на 
Вашите права към специалиста. 
Отнесете Вашия случай към 
Шукрие Хабил.
С нас можете да разговаряте на 
български език.
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Хари Татеосян,
лицензиран ипотечен 
брокер и финансов
съветник към  EquiFund
info@equifund.co.uk

Пазарът на труда във Великобритания още е нестабиленДа инвестираме, 
ама с какво?

След 18 месеца на не-
сигурност на пазара за 
изкупуване на жилища 
с цел отдаването им под 
наем отново сме свидете-
ли на засилен интерес от 
страна на бъдещи хазаи и 
инвеститори. 

Изглежда отново се 
възвръща доверието на 
инвеститорите към паза-
ра на недвижими имоти. 
Все по-очевидно е за тях, 
че цените на имотите няма 
вечно да поевтиняват. От 
друга страна, значително 
се е засилило търсенето 
на качествени и удобни за 
достъп жилища от страна 
на наемателите. 

И докато цените на имо-
тите значително спаднаха 
през последните няколко 
години, стойностите на 
наемите съвсем не споде-
лят тяхната участ. Про-
учванията показват, че 
по-голяма част от хазаите 

собственици на жилища 
са запазили стойността на 
наемите си непроменени 
през последните някол-
ко години, като част от 
тях дори твърдят, че са 
били в състояние да ги 
увеличат. 

Все още обаче не е лес-
но да се сдобиете с подхо-
дящата за целта ипотека. 
Много от кредиторите-
специалисти, които тра-
диционно предоставяха 
инвестиционни ипотеки 
срещу имоти с цел от-
даването им под наем, 
преустановиха дейност 
в резултат на кредитната 
криза. Онези, които все 
още предлагат кредити-
ране, го правят с много 
по-строги или завишени 
критерии.

Buy-to-let ипотеките се 
различават от тези за соб-
ствениците обитатели. 
Кредиторите използват 
различни правила при 
оценка на молбата ви. 
Критериите, на които те 
главно държат, са раз-
мерът на депозита и това, 
което е известно като 
„rental income ratio”, или 
съотношението на стой-
ността на наема срещу 
вноските по ипотеката 

ви. За начало ви е не-
обходим депозит от най-
малко 15%. Но ако целите 
да имате достъп до най-
изгодните сделки, ще ви 
е нужен депозит в размер 
на не по-малко от 25% от 
стойността на имота.

„Rental income ratio”е 
процентът от стойността 
на наема, нужен да по-
крие месечната вноска по 
ипотеката ви. И докато в 
миналото беше достатъ-
чно наемът само да по-
крие месечната ви вно-
ска (известно като „100% 
Rental income ratio”), днес 
заемодателите настояват 
за наем не по-малко от 
125% от стойността на ме-
сечните ви вноски. Това 
означава, че ако вашата 
ипотека е £1000 на месец, 
имотът трябва да бъде в 
състояние да привлече 
наем в размер на £1250 на 
месец. Изглежда, че тен-
денцията на кредиторите 
да се презастраховат е все 
още доста силна и само 
инвеститори със значите-
лен депозит в наличност 
биха се възползвали от 
създалата се ситуация.

За подробен съвет 
се свържете с 

автора на info@
equifund.co.uk

Почти една трета от 
служителите в публич-
ния сектор във Велико-
британия ще загубят 
работата си през това 
тримесечие. Това обя-
виха от Националния 
институт за персонал 
и развитие (Chartered 
Institute of Personnel and 
Development (CIPD) в 
страната, цитиран от 
Би Би Си.

Според данните от 
последното тримесе-
чие, ситуацията със 
заетостта във Велико-
британия се е влошила, 
въпреки че страната 
излезе от рецесията. По 
последни данни броят 
на безработните е 2.46 
млн. души.

Броят на хората, оста-
нали без работа, се по-
вишава без прекъсване 
от лятото на 2008 г., 
като има само изненад-
ващо намаляване през 
третото тримесечие, 
което приключи през 
ноември. Данните за 
безработицата през по-
следното тримесечие 
ще бъдат официално 
обявени в сряда.

Според CIPD бро-
ят на работните места 
в публичния сектор 
реално е нараснал по 
време на рецесията, 
но «тенденцията ще се 
обърне».

« Н е з а в и с и м о  о т 
сравнителната устой-
чивост на пазара на 
труда през последните 
месеци, това представ-
лява затишие за глътка 
въздух за улесняване 
наемането в частния 
сектор, докато свива-
нето на разходите още 
не се усеща напълно 
в публичния сектор, 
обявиха от CIPD. За-

едно със засиленото на-
маляване на разходите 
в публичния сектор 
частният ще се сблъска 
с въпроси, които зася-
гат продуктивността, 
разходите за заплати и 
инфлацията», посочват 
още от института.

Според проучване 
на CIPD, в което са 
участвали повече от 
700 работодатели, през 

първите три месеца на 
2010 г. се очаква във 
всички сектори да се 
съкрати работната сила 
с 6.2%, което е увеличе-
ние с 2.4% спрямо дан-
ните от същия период 
на предходната година. 
В публичния сектор 
най-тежко ще бъдат 
засегнати отбраната и 
публичната админи-
страция.

The Sunday Telegraph

Предизборната агитация по улиците на Великобритания 
започна да втвърдява тона. На плаката: „Сега пък Гордън иска 
20 000 паунда, когато умрете” (относно скъпите погребални 
услуги)
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Уважаеми читатели, 
Бих искала да ви запозная 

с една възможност, от която 
може да се възползвате ви-
наги, когато считате, че сте 
възпрепятствани да упраж-
нявате някое от основните 
си права в ЕС във връзка 
със свободното движение 
на стоки, услуги, капитали 
и хора. Става дума за извън 
съдебен механизъм за реша-
ване на трансгранични про-
блеми, възникнали между 
граждани или предприятия, 
от една страна, и обществе-
ните власти, от друга, при 
евентуално неправилно 
прилагане на европейските 
закони. Мрежата СОЛ-
ВИТ, която имам предвид 
(от англ. език SOLVIT или 
„разреши го”, т.е. разреши 
проблема), е създадена от 
Европейската комисия през 
2002 г. и идеята е да служи 
като неформален способ за 
разрешаване на възникна-
ли проблеми. Основните 
принципи на работа са диа-
логът и методът на убежде-
нието. СОЛВИТ е онлайн 
мрежа, в която държавите-
членки си сътрудничат, а 
СОЛВИТ центровете са 

част от държавната адми-
нистрация на съответната 
държава-членка. Днес все 
повече граждани и фирми 
се обръщат към мрежата и 
успяват благодарение на нея 
да постигнат разрешение на 
своите проблеми, възник-
нали в рамките на вътреш-
ния пазар. Много е важно 
да знаете, че СОЛВИТ 
разглежда само проблеми с 
трансгранично измерение, 
породени от неправилно 
прилагане на европейско-
то право от публичните 
власти на страните от ЕС. 
Задължително в проблема 
трябва да участва като 
страна държавен орган на 
национално, регионално 
или местно равнище, т.е. 
една от страните винаги 
е държавен орган, а дру-
гата – физическо лице 
или фирма. При това с 
оглед на трансграничния 
елемент е необходимо за-
сегнатите страни (граж-
данин или бизнес) да са 
от една държава-членка, а 
националните власти – от 
друга държава-членка. 
Също така е необходимо 
за разрешаването на даде-
ния случай да не са били 
предприети съдебни про-
цедури.

Например, ако се сблъска-
те с проблеми при: получа-
ването на разрешение за 
престой или работа, устано-
вяване като самостоятелно 
заето лице; признаване на 
професионална квалифи-
кация или регистрация на 
автомобил; граничен кон-
трол; ако се оспорят ваши 
трудови, осигурителни или 
данъчни права или имате 

проблеми, когато желаете да 
упражните избирателните 
си права по време на евро-
пейски или местни избори, 
провеждани в държавата-
членка, където сте се уста-
новили; ако фирмата ви се 
сблъска с административ-
ни пречки – необоснован 
отказ до пазара на дадена 
държава-членка или про-
блеми при възстановяване 
на ДДС – имате право да 
се обърнете към СОЛВИТ 
за съдействие. Когато от-
насяте случай до SOLVIT, 
местният център SOLVIT 
(познат като „домакински“ 
център SOLVIT) ще прове-
ри подробностите по ваше-
то оплакване, за да се увери, 
че наистина става въпрос за 
погрешно прилагане на пра-
вилата на вътрешния пазар 
и че цялата необходима ин-
формация е налична. След 
това ще въведе случая ви 
в онлайн база данни и той 
ще бъде директно пренасо-
чен към центъра SOLVIT в 
държавата-членка, където е 
възникнал проблемът (по-
знат като „водещ“ център 
SOLVIT).

Водещият център SOLVIT 
трябва да потвърди в рам-
ките на седмица дали поема 
случая ви или не. Това реше-
ние зависи в голяма степен 
от това дали центърът смя-
та, че случаят е добре обо-
снован и дали съществува 
вероятност той да получи 
прагматично разрешение. 
Ако разрешението на про-
блема изисква отмяна на 
национален закон, а не само 
неговото правилно прила-
гане, това в дадени случаи 
изисква официална правна 

намеса. От своя страна, 
SOLVIT често пъти успява 
да убеди държавата-членка 
да наложи временна отмяна 
на правилото, докато се из-
чаква решението за офици-
алното му премахване.

Срокът, предвиден за 
постигане на разрешение 
на проблема, е 10 седмици 

Двата центъра SOLVIT си 
сътрудничат тясно и род-
ният ви център SOLVIT ви 
държи в течение на развоя 
на събитията. SOLVIT е 
алтернативен механизъм за 
постигане на разрешение на 
спорове. Работи значител-
но по-бързо в сравнение с 
процедурата за официално 
оплакване. Не сте задължен 
да приемате предложеното 
ви разрешение, но не можете 
да го оспорите официално 
посредством SOLVIT. При 
все това, ако не се намери 
разрешение на проблема 
или ако сте на мнение, че 
предложеното ви разреше-
ние е неприемливо, можете 
официално да заведете дело 
в съда или да подадете офи-
циално оплакване до Евро-
пейската комисия.

Също така, следва да има-
те предвид, че СОЛВИТ НЕ 
е мрежа за информация или 
правни съвети. СОЛВИТ не 
се занимава с конфликти 
между предприятия или 
между потребители и пред-
приятия, нито с оплаквания 
по отношение на европей-
ските институции. Когато 
по силата на националното 
законодателство трябва да 
се спазят определени сро-
кове, в рамките на които 
можете да предявите пра-
вата си, фактът, че отнасяте 

случая до СОЛВИТ, не оказ-
ва никакво влияние върху 
тези срокове. Например, 
ако според националното 
законодателство имате пра-
во на обжалване на админи-
стративно решение в срок 
от три месеца, можете да се 
обърнете към СОЛВИТ за 
оспорване на решението, 
но същевременно трябва 
да обжалвате в рамките на 
предвидения от държавата 
срок, в противен случай 
губите това свое право.

Стандартите на работа 
на SOLVIT:

- Можете да се свържете 
с местния център SOLVIT 
по телефон, факс или елек-
тронна поща в рамките 
на работното време и да 
получите бърз отговор на 
вашите запитвания.

- Ако проблемът ви е от 
областите на действие на 
SOLVIT, центърът SOLVIT 
ще го проучи и ще ви уведо-
ми дали ще го поеме.

- Когато случаят е вклю-
чен в базата данни SOLVIT, 
ще получите потвърждение, 
изпратено ви от центъра 
SOLVIT.

- Ако центърът SOLVIT 
в държавата, където е 
възникнал проблемът, се 
съгласи да се заеме и раз-
реши проблема, срокът за 
постигане на резултат е 
десет седмици.

- Ако разполагате с елек-
тронен адрес, ще получава-
те автоматично съобщение 
всеки път, когато има раз-
витие по случая.

- Ако е постигнато раз-
решение на проблема, ще ви 
посъветваме как да постъ-
пите, за да се възползвате от 
предложеното решение.

- Ако мрежата от цен-
трове не може да постигне 
разрешаване на случая ви, 
местният център SOLVIT 
ще ви помогне да намерите 
друг начин, за да се справи-
те с проблема.

(Част втора)
Ако сте на път да закупите жилище 

или сте вече собственик на имот, след-
ните редове имат за цел да обърнат 
вниманието ви на 10-те скъпо струва-
щи грешки, които можете да допуснете 
в процеса. В миналия брой се спряхме 
на опасността от получаване на много 
ипотечни квоти и опасността от фик-
сиране на лихвения процент за дълъг 
период от време. На трето място можем 
да поставим:

3. Не вярвайте прекалено много на 
агента на недвижими имоти.

Ако поставите оферта на имот, която 
е под исканата цена, бъдете готови да 
бъдете подложени на редица психоло-
гически похвати, имащи за цел да ви 
склонят да вдигнете офертата. Твърде 
е вероятно агентът да се опита да ви 
агитира по следния начин:

“Трябва да ви предупредя, че една 
друга двойка има силен интерес към 
апартамента и е твърде възможно да 
платят пълната цена. Ако сте готови 
да вдигнете офертата си, за да до-
стигне тяхната, аз ще направя всичко 
възможно да убедя собственика да го 
продаде на вас.”

Звучи познато? Разбира се, в този 
случай агентът прозорливо възбужда 
страха ви да не загубите този имот и 
ако сте толкова наивни, колкото съм 
и аз, най-вероятно е да си платите за 
това. Но ако сте смели и сте запомнили 
тази статия, запазете първоначалната 

си оферта и стискайте палци. Твърде е 
възможно агентът ви просто да опит-
ва един от най-старите учебникарски 
трикове.

4. Купувайки силно надценен имот 
по време на бум

Ако сте искали да закупувате жи-
лище през лятото на 2007-ма година, 
най-вероятно си спомняте, че пазарът 
беше наводнен с малки и евтино де-
корирани апартаментчета, които се 
продаваха на баснословни цени. По 
същото време се строяха и всякакви 
модерни блокове и кондоминиуми на 
още по-невиждани цени. Вземането на 
ипотека беше лесно и много брокери 
насърчаваха клиентите си да вземат 
10% депозит на кредитни карти с 
90% селф сертификейшън ипотека. И 
естествено, когато пазарът “въздъхна” 
и цените на имотите спаднаха, за 
съжаление някои от вас се намериха в 
negative equity - цената на имота е по-
малка от заема върху него. За щастие 
тези, които бяха на лихвен процент 
тип тракър, бяха свидетели на без-
прецедентното падане на месечните 
им плащания. Дори имах клиенти, 
които плащаха по £1 ипотека на месец 
– нещо, за което съм сигурна, че ще 
разказват на внуците си.

Едни от най-засегнатите купувачи 
бяха тези, които слагаха депозити на 
новостроящи се имоти. Най-пресният 
пример е с една клиентка, която през 
2007 си хареса апартамент на 9-ия 

етаж на новостроящия се жилищен 
комплекс, който опасва едноименния 
стадион. На хартия всичко изглеждаше 
перфектно: двустаен, пентхаус, с две 
бани и тоалетни, на деветия етаж на 
сграда с директен изглед към стадиона. 
Цена на апартамента - £450,000, депо-
зит на място - £60,000. Почти три го-
дини по-късно проектът бе завършен 
и Оооо! Изненада! Реална височина 
на блока – 4 етажа плюс 5 под зeмната 
кота, стаички, в които е трудно да се 
обърне сам човек и само една баня и 
тоалетна. Оценка на независим оцени-
тел във връзка с ипотека - £270,000. Не 
е нужно да споменавам, че клиентката 
беше (и все още е) много възмутена и 
се бори за намаляване на първоначал-
ната цена.

***В следващия брой ще разгледаме 
най-често допусканите грешки при 
продажба на имот, някои от които 
включват неподходящо подбиране на 
цветова гама и зле изглеждаща градина. 
Да вдигнат ръка тези от вас, които си 
павираха или циментираха градина, за 
да избягат от упорити плевели?***

Ако имате история, която искате да 
споделите или да зададете конкретен 
въпрос в тази рубрика, не се колебайте 
да ми пишете на info@triplemarketing.
co.uk

Елена Тодорова,
Старши ипотечен съветник и 

консултант по маркетинг

част от държавната адми-
нистрация на съответната 

проббблеми, когато желаете да
упражните избирателните

намеса ОО. От своя страна, 
SOLVIT често пъти успява 

случая до СОСО СОЛВИЛВИТТТ, не оказ-
ва никакво влияние върху 

КК- Когато случаят е вклю-
чен в базата данни SOLVIT, 

ТРУДОВА КОНСУЛТАЦИЯ

Даряна Коцева - 
ръководител на 
Службата по трудови 
и социални въпроси към 
Посолството 
на Република България.
Тел. за контакти: 
02075841960

И ти ли си банкова
жертва?жертва? 

 

   
  

100% 
  

– 2000 

• Принудиха ли Ви да сключите PPI (Застраховка по кредити и заеми)?
• Увеличи ли се размерът на заема Ви с добавянето на PPI ?
• Казаха ли Ви, че със сключването на PPI шансовете Ви за получаването 
на заем нарастват?
• Бяхте ли самонает (self-employed) в момента на сключването на 
застраховката?
• Изплатихте ли си заема преди крайния срок и въпреки това не Ви 
въстановиха изплатената от вас сума по PPI?
• АКО СТЕ ИМАЛИ/ИМАТЕ кредитни карти, теглили сте заем или сте 
ползвали/ползвате някакъв вид финансиране, вероятно Ви дължат пари, 
за които не подозирате ...

Неделчо 
Мутафчийски 
Тел. 0208 292 6556  
Факс : 0845 280 6555    
Moб.  0781 806 0534   

Crystal Life Ltd.
14  Park Road
London  N8 8TD
www.crystallife.co.uk

Горещите съвети на Елена: 

СОЛВИТ – механизъм за бързо СОЛВИТ – механизъм за бързо 
разрешаване на спорни ситуацииразрешаване на спорни ситуации

Някои капани за настоящите и бъдещи собственици на имоти

Центърът на СОЛВИТ във Великобри-
тания се намира в Министерството на 
бизнеса, иновациите и уменията: UK 
SOLVIT Centre / Bay 4137 / 1 Victoria Street 
/ London / Tel: 020 72152800/2833, Fax: 020 
7215 2234

В България координатите на СОЛВИТ са: 
Бул. ”Дондуков” 1; Администрация на Ми-
нистерски съвет; Дирекция „Координация 
по въпросите на Европейския съюз и 
международните финансови институции” 
(1594 София, България), тел.: (+359 2) 980 
40 42 / Факс: (+359 2) 980 77 07 / solvit@
government.bg

Може да използвате и онлайн формулярa 
за подаване на сигнал от електронната 
страница на СОЛВИТ в уебсайта на Евро-
пейската комисия: http://ec.europa.eu/
solvit/site/submission/index_bg.htm
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Новината за отменения Българ-
ски бал във Виена изтече преди 
повече от месец, но не бе широко 
отразена от българските медии, 
вниманието на които бе погълнато 
изцяло от текущия скандал “Же-
лева”. Да върнем малко лентата 
назад. Гост на в-к БГ БЕН е органи-
заторката на злополучната проява 
– културният деятел, ентусиаст, 
доживотен възрожденец и познато 
име сред българската общност в 
Австрия – Сашка Журков.

Музеят
Идеята за единствения в света 

музей на Бай Ганьо, който е за-
мислен като част от бъдещ Музей 
на емиграцията, се зароди много 
отдавна, преди кажи-речи 20 го-
дини в градчето Китзее. Там ми 
се случи да поработя за известно 
време в замъка на граф Ладис-
лаус Батяни, където се намира 
Етнографският музей за Източна 
и Югоизточна Европа. Един ден 
попаднах в графската библиотека 
на първото издание на книгата 
“Дунавска България и Балканът”, 
написана през 1882 г. от Феликс 
Каниц - етнограф и пътешественик 
от Австро-Унгария, посещавал от 
1860 до 1874 България. Замислих се 
колко хубаво би било да се създаде 
музей на българската емиграция 
в Австрия. Та Австрия не е само 
«Авропата», през която пътува Бай 
Ганьо, тя е държава, която събира 
няколко поколения българска еми-
грация. Трябваше обаче да минат 
20 години, преди да се престраша 
и заема с осъществяването на про-
екта, който днес е регистриран като 
“Музей за историята на български-
те заселници в Австрия”. Започнах 
активно да работя по него преди 1 
година и 2 месеца. Технически му-
зеят е вече готов за откриването си. 
Създадох го изцяло със собствени 
средства. Не успях да привлека 
никаква подкрепа от държавно 
ниво за това време. 

Несъстоялият се 
Бал София 2010

Решихме да организираме като 
централно събитие по официал-

ното откриване на музея голям 
Софийски бал във Виена. Той 
бе замислен не като светско, а 
като голямо обществено събитие, 
защото самият музей ще функ-
ционира като Културен център за 
кинопрожекции, промоции на пре-
ведени книги на български автори, 
художествени изложби, танци, 
театър, музика, дискусии, българ-
ски сувенири, кулинарен кът с 
национални специалитети. Балът 
щеше да се проведе под патронажа 
на д-р Антония Първанова - член 
на Европейския парламент, и на 
Николай Младенов, който през 
този период все още бе министър 
на отбраната в кабинета на Бойко 
Борисов. Бяхме получили тяхното 
предварително съгласие. Ролята им 
в случая не бе организационна, а 
изцяло почетна. По етикет всеки 
бал от по-висок ранг трябва да се 
провежда под патронаж. Наши-
ят бал трябваше да се състои на 
15.01.2010. Вече бяхме получили 
потвърждение за присъствието на 
редица изтъкнати културни дейци 
и дипломати, на бившия канцлер 
на Австрия, на директорите на 
Виенския музей, на Военната ака-
демия, на Хуманитарния корпус 
във Виена. 

За лош късмет явно не съм се 
интересувала достатъчно от слож-
ните отношения в българската 
политика, за да имам представа 
какви хора съм поканила. Кон-
фликтът покрай отхвърлянето на 
кандидатурата на тогавашната ни 
министърка на външните работи 
Румяна Желева текна с пълна сила 
през втората седмица на януари. 
За броени минути двата полити-
чески патрона на бала – Антония 
Първанова и Николай Младенов, 
се отзоваха от двете страни на 
барикадата. 

Министър Младенов
Няколко дена преди бала той се 

скри. На 12.01. в полунощ получих 
един странен факс, писан от лична-
та му асистентка, в който изключи-
телно нескопосано и на ... латиница 
се обясняваше невъзможността 
му да присъства на бала поради 

текущия конфликт (текста пу-
бликуваме отделно). И паниката 
започна. Още на следващия ден, 
след сигнала от министъра, зава-
ляха отказите на всички поканени 
български политици. После полу-
чих второ, официално подписано 
писмо от Младенов, този път ... на 
английски. Явно забравил за при-
чината, посочена в първото писмо, 
във второто той се оправдаваше, че 
причината всъщност била важно 
правителствено заседание. 

Финално
На 14 и 15 януари все пак успях-

ме да проведем с тези гости, които 
не се уплашиха да дойдат, две от 
съпътстващите прояви, предви-
дени за бала. Не се яви нито един 
представител на посолството и 
Културния център. Единственият 
политически представител, кой-
то има смелостта да се яви и на 
двете прояви, бе другият патрон 
на София Бал 2010 - д-р Антония 
Първанова.

А накъде за бал 
без Евгени Минчев?

Запознах се с него по време 
на един руски бал във Виена. Не 
останах особено очарована от 
светското му поведение, въпреки 
че поне на книга обучава на такова 
някои от родните ни бизнесмени. 
По-късно прочетох за моя изнена-
да негово интервю, коментиращо 
Софийския бал, който организи-
рах. Нямам представа откъде бе 
научил за него. Дори стигна до 
там, че се закани да откупи ли-
ценза му. Изпратих му имейл, за 
да си изясня казаното от него, и 
веднага получих отговор, в който 
се самопредлагаше за организатор 
на събитието. След като балът бе 
отменен, той пак ми писа, за да 
повтори офертата си, а мейлът му 
завършваше със следните думи: 
„Евгени Минчев фон Бул – про-
фесионален бръснар – бръсна ги 
чудесно, на всякое ниво”.

Добрата новина
Добрата новина е, че въпреки 

всичко, бал все пак ще има и той 
ще се състои през юни.

„Ако поискат напълно да размажат, да стъпчат и унищожат 
човека, да го накажат с най-ужасното наказание, от което и 
най-страшният убиец би се разтреперил..., то достатъчно е
да предадат на работата му характер на пълна безполезност 
и безсмислица.” (Достоевски, от „Записки от мъртвия дом”.)

Не контактувайте с българския възрожденец на латиница 
и английски, г-да политици!

Магистър филолог Сашка Журков завършва 
руска филология и история в България и 
славистика и етнология във Виенския уни-
верситет. Музеен служител до 1992 в Музей 
за Източна и Югоизточна Европа - в замъка на 
граф Ладислаус Батяни (Museum für Ost-und 
Südosteuropa Graf Batthyanny -Schloßmuseum) 
в Китзее, федерална провинция, Бургенланд, 
Австрия. Публицист - “Писма от Виена”, изд. 
1999. Акредитиран журналист до 2000 към 
Пресслужбата при Федералното Канцлерство - 

Виена (Bundespressedienst на 
Bundeskanzleramt - Wien). 

От 2001 до сега – 2010 г., 
е кореспондент и акредити-
ран журналист в UNIS-United 
Nations Information Service 
- Vienna. Ръководител на ко-
респондентско бюро на на-
ционалното маринистично 
списание “МОРЕ”, кореспон-
дент и член на редакционния 
съвет на списание „Клуб Ор-
фей. Легендата продължава“, 
акредитиран кореспондент 
на списание „CHERGA“.Изда-
тел и собственик на вестник 
„Виена днес“ – един неполи-
тически вестник, посветен на 

културата, чието мото е “Най-добрата новина е 
добрата новина”.

Проекти:
1. Етнографски музей - Трояново, Бургаски 

окръг.
2. Европейска среща на гайдарите във Вие-

на.
3. Единственият в света музей на Бай Ганьо 

(„Музей на българските преселници в Австрия“, 
www.bgmuseum-vienna.com). 

Страницата 
подготви 
Евгений Кайдъмов



БГ БЕН 27 февруари 2010 г.
Брой 4 (183 ), Година VII 11

Кремена Гаврилова – МААТ, МВА
Квалифициран счетоводител в UK
-  Self Employed счетоводство
- Bръщане на данъци
-  Pегистрация - Tax offi ce, NIN,CSCS card
-  Банкови сметки само с паспорт
-  Работни карти- жълти/сини
- Откриване на LTD
- Съдействие - indefi nite leave to remain
- Лицензиран превод на документи
- Всички видове помощи

46 Romford Road, London E15 4BZ
Tel: 07971 908 184 / 0207 473 1222

Global Accounting Solutions

Хотел за приятели
Да бъдеш или да не бъдеш себе си? В голямото 
приключенско изпитание на емигрантското битие 
малките случки от живота дават най-верните 
отговори. В тях, уважаеми читателю, можеш да 
откриеш своята истина и сам да решиш да бъдеш 
или да не бъдеш главният герой в сериала на своето 
ежедневие. Приятно четене.

ОЧИ В ОЧИ

Здравка Владова-
Момчева
http://zdravkam.blog-
spot.com
Всички гостоприемни 

народи си приличат. Не-
гостоприемните са отвра-
тителни по своему.

З а с п а л и я т  о ф и с  с е 
с ъ б у ж д а  в  р а д о с т н а 
суета. Колежката, Мери 
Крайст, съпруга на най-
уваж авания пас тор в 
околността, ни кани на 
парти в дома си, закупен 
наскоро с пари от голя-
мо фамилно наследство. 
Сред оловната сивота на 
островното ежедневие 
като пуканки, изтървани 
от микровълновата на 
скуката, започват да под-
скачат малки надежди и 
големи приготовления. 
Сякаш светът се нареж-
да на опашка за пред-
стоящия спектакъл на 
пролетта. Разцъфтяват 
плахите пъпки на спода-
вени разговори, а бризът 
на любопитството довява 
първия щъркел, прещи-
пал в клюна си ревящата 
новина, че Мери и ней-
ният съпруг се сдобили 
и с джакузи! Настъпва 
тотално островно смълча-
ване, из недрата на което 
боботят соковете на мод-
ни амбиции и потайни, 
снобски покупки. Дамите 
се подлагат на зверски 
диети от кислород и ма-
рули, а мъжката половина 
от съсловието си глътва 
коремите в знак на уваже-
ние към масовото обще-
ствено усилие. Аз и моят 
най-добър приятел, гей и 
колега Киън, също се за-
щурваме в диво търсене 
на идеи. Изрусяваме ко-
сите си в най-актуалните 
платинени нюанси и епи-
лираме телата 
си до перле-
ния блясък на 
русалки. Сред 
нас се понася 
ухание на фи-
нес, примесено 
с тръпнещото 
о ч а к в а н е  о т 
срещата с джа-
кузито – тази 
димяща геена 
на аристокра-
тичната ини-
циатива. Тя ще 
ни преобрази. 

Какво говоря? Тя вече 
ни преобразява от без-
надеждни хлебарки на 
офисната култура в пепе-
руди на лукса, във феник-
си на стила!

- Господи! Това обувки 
от Маноло Блахник ли 
са?

- Не, само „Зара“, и то на 
много изгодна разпро-
дажба.

- Така си и мислех, къде 
ще ти стигне учителската 
заплата за чифт „Мано-
ло“.

- Не бързай да се рад-
ваш. Мъжът ми печели 
доста добре, просто нищо 
не си харесах в „Хародс“. 
Нали ме знаеш колко съм 
придирчива, когато става 
въпрос за шик?

- Ммм, зная те, да. Ти 
твоя шик все в „Праймарк“ 
го намираш.

Зашеметена от подобни 
изискани диалози, аз на-
сочвам мисълта си към 
скритите козове на наша-
та тайна игра - банските 
костюми. Тези смокинови 
листа на постедемското 
лицемерие, които очакват 
своя час под културните 
пластове на новите ни 
дрехи. А денят на партито 
наближава. И джакузито 
все тъй блести в мечтите 
ни като зеницата на Са-
таната.

Какво щяхте да си мис-
лите, ако вървяхте през 
шпалир от анорексични 
шунки, надиплени в блю-
да като вълни на благо-
получието, сред които се 
провира тълпа от гости? 
Стиснала бутилка шам-
панско, подарък за до-
макините, аз не мисля за 
нищо. Пред мен, насред 
оживеното шествие от 
дизайнерска пъстрота, 
думи и аромати, дими за-
ветното джакузи, а вътре, 
по бански, бавно завира 
пасторът. Очичките му 
лъщят като коктейлни 

маслинки и тюлена пара 
забулва суетата. Компли-
менти, възклицания, съю-
зи и междуметия. Фалши-
ви опити за сглобяване на 
смисъл. Невъзможност за 
изречения. Точка. Поло-
вин час словесен фитнес 
ми е напълно достатъчен, 
за да си проправя път на-
зад към обикновеността, 
към малкия свят на ком-
форта, за да бъда сама 
със себе си. И със своите 
мисли. И с приятелите, с 
които мечтая да се събера 
някой ден, от четирите 
посоки на света, на една 
поляна, където слънцето 
раздира парцалите на 
мъглата, за да можем да 
се намерим. На изхода 
ми подават десертна ку-
пичка, за да оставя своята 
лепта от пет лири за ока-
заното гостоприемство. 
Навън скриптящият про-
летен въздух драска про-
зореца на колата ми като 
шкурка и вае силуета на 
един спомен, гъвкав като 
палма и възкресяващ като 
глътка кафе. Аз съм в Три-
ест, огърлицата на Адриа-
тика,  положена върху 
синята безсмъртна плът 
на морето. Скитане из Ев-
ропа, планини и градове, 
езици и кадри от битието. 
Всичко се събира на пе-
тия етаж, в апартамента 
на Лили и Джовани, без-
платен хотел за приятели, 
под звездния купол на 
света. Стаеното очакване 
на нашата среща е из-
воювано от годините на 
илюзорното успяване, от 
надбягването с амбиции-
те, от раздялата с мечтите. 
Щастливи и уморени очи 
съживяват спомени, кои-
то ни намигат от чашите, 
сякаш ни казват:

- Животът не прися-
да само тогава, когато е 
преглътнат с виното на 
приятелите! 

Та за какви пет лири 
ставаше дума?

АЛБИОН

БАЛКАНСКИ СУБЕКТ

За едни 3 букви 
от трапезата ни

Ивайло Тончев, 
lavrentiiberia@dir.bg
Научната фантастика от средата на 

миналия век хранеше героите си с домати 
с размерите на диня и с други прекрасни 
храни, продукт на бъдещето. Не след 
дълго тези храни се отзоваха директно на 
рафтовете в магазина. После тук-там из 
новините започнаха да говорят за онези 
три букви – ГМО. В България скандалът 
с генномодифицираните организми 
избухна чак тази година. И купувачите 
заразглеждаха с интерес етикетите на 
продуктите. Къснооо, късно. Близо 1/3 
от земеделските площи в света са засети 
с биотехнологични култури от 1996 г. 
насам (според проучванията на Между-
народната служба за агробиотехноло-
гични приложения, публикувани на 12 
януари 2005 г.). Яли сме, ядем и все така 
ще ядем чудесата на разбутаната ДНК. 
А съвременната наука пък трудно може 
да достави точни дългосрочни предвиж-
дания за въздействието на ГМО върху 
здравето на хората и околната среда. 
Бързам да ви успокоя обаче. Изследва-
нията продължават.

България и ГМО
Почти същото като „България и НЛО”. 

И джи-ем-ото и ен-ел-ото са същата оная 
екзотика, от която в България стават 
хубави дебати вечер пред телевизора на 
пълен стомах. 

През пролетта на 2005 г. българският 
парламент прие закон за ГМО, който 
забрани полевите опити с важни за 
България култури като маслодайна роза, 
тютюн, лоза, памук, пшеница и всички 
видове плодове и зеленчуци. Забрани 
се прилагането на ГМО в териториите, 
включени в Националната екологична 
мрежа, както и в 30-километровата бу-
ферна зона около нея. Забрани се и про-
дажбата на ГМО, съдържащи маркерни 
гени за антибиотична резистентност и 
т.н. Да ама замислената organic-идилия 
така и не текна към народните маси.

През периода 2004-2009 г. бяха изслед-
вани общо 1304 проби от хранителни 
продукти и в 448 (34.35%) бе установено 
наличието на ГМО, като в 94 (7.2%) то е 
било два пъти над пределно допустимото. 
А от анализираните продукти само ети-
кетите на ...2 показват, че съдържат ГМО. 
През 2009 г. процентът на българските 
производители с превишено съдържание 
на ГМО спрямо чуждите вносители е вече 
64 %, докато през 2005-2008 г. е бил 30%.

Кои са ГМО проводниците към нас ли? 
Това са имената на почти всички масови 

храни, които ядем всеки ден и даваме на 
децата си. Евтини и вкусни вафли, салами 
на дъмпинг цени, топъл и мек хлебец.

Разрешените от ЕС ГМО и ГМ храни-
телни продукти са предимно няколко 
хибрида ГМ царевица, ГМ соя и ГМ 
рапица. Тези култури рядко се консуми-
рат директно и се използват за произ-
водството на някои преработени храни. 
Например от царевица се произвежда 
брашно, грис, масло, нишесте, глюкоза, 
които допълнително се преработват при 
производството на храните, в които се 
влагат - консервирани храни, храни на 
зърнена основа, инстантни супи, майоне-
за, тестени изделия и сладкиши и др. 

Соевите зърна се използват при про-
изводството на храни и хранителни 
съставки като растително масло, соеви 
сосове, тофу, гранулати, лецитин, които 
присъстват като съставки в редица пре-
работени храни като шоколад, сладкар-
ски изделия, сосове, тестени изделия, 
дресинги и колбаси. При соевите зърна 
например вече почти не се срещат “сво-
бодни от ГМО”. 

Екологични сдружения изнасят шоки-
ращи факти за десетки хиляди декари, 
засети с ГМО продукти на Монсанто. 
Веднъж засети, те се смесват с други, 
дават се за фураж, за храна, без никаква 
информация за потребителите. Твърди 
се, че над 80% от внасяните соя, цареви-
ца, рапица и други култури са продукт 
на генномодифициране, като контролът 
е много слаб, направо - никакъв. Ако 
проверките по магазините са доста нере-
довни, то при производителите на храни 
такива почти няма.

ГМО и България
Къде е ГМО в татковината? Предимно 

в евтината храна. Къде е евтината храна? 
Там, където е ниската заплата.

И докато групи загрижени майки и 
притеснени земеделски производители 
готвят стачки и пускат петиции, народът 
продължава да хапва скоростно кренвир-
ши с над 2% потвърдено наличие на ГМО 
(при позволено максимум 0.9%), шпек 
“Народен”, салам “Камчия”, вафли, бял 
хляб, царевични и соеви брашна, соеви 
гранулати. И това са само продуктите, 
засечени досега от контролните органи. А 
другите? Другите ще бъдат засечени утре, 
разбира се. Или най-късно - вдругиден. 
Провинилият се магазинер ще бъде на-
казан строго. Колелото по изхранването 
на целокупното население обаче се върти 
със страшна сила и връщане назад няма. 
Дано поне заплатите ни станат малко 
по така ... „ГМО” в това съмнително 
бъдеще.

Защо пък не?

Снимка: 
Ивайло 
Тончев

На Лили и Джовани Дестради
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„Емигранти”, понеделник, 1 март 2010 година, 21,00 часа, Нова телевизия„Емигранти”, понеделник, 1 март 2010 година, 21,00 часа, Нова телевизия

Борис Танушев е фило-
соф с дипломи от Софий-
ския университет и Сорбо-
ната. Живее в Страсбург и 
дойде за снимките за „Еми-
гранти” специално в Па-
риж. С него се чувствахме 
като истински гаврошовци 
в столицата на любовта, 
защото си личеше, че няма 
къде да снимаме и че никой 
не ни обича. Свряхме се в 
едно тъжно емигрантско 
кафене. Но това е само опа-
ковката на тази история 
- съдържанието е още по-
тъжно! По донос на бди-
телна френска гражданка 
френската държава отнема 
на българските родители 
Борис и Даниела четирите 
им деца и ги настанява в 
приемни семейства с па-
триотичната задача да ги 
направи по-добри хора и 
французи. Всичко това се 
случва не защото Борис 
пие или бие жена си, а про-
сто защото да си българин 
на Запад означава, че вече 
си заподозрян.

Борис и Даниела Тану-
шеви живеят с четирите си 
деца под наем в малък ча-
стен апартамент в Страс-
бург. Двамата се справят 
сравнително добре, децата 
им не са лишавани и не са 
изолирани - ходят на учи-
лище, посещават платена 
занималня, участват във 

всички училищни меро-
приятия. Борис по цял 
ден е на работа извън 
Страсбург и грижите за 
децата са изцяло поети 
от съпругата му. Един 
път седмично тя посе-
щава курс по френски 
за емигранти, а през 
останалото време е сама 
и това я изнервя. Спо-
деля чисто по женски с 
преподавателката си, че 
Борис работи много, че се 
чувства самотна, че страда 
за България. Резултатът 
не закъснява - преподава-
телката ги „съобщава” на 
психиатърка, която дава 
заключение, че Даниела се 
чувства зле и причината 
за това е съпругът й. Без 
да се среща дори с Борис, 
тя изпраща в съда пред-
ложение да бъдат взети 
необходимите мерки. Да-
ниела наистина е депреси-
рана, но следва стриктно 
предписаното й лечение, 
а Борис е вегетарианец, не 
пие и не пуши, не бие жена 
си – просто работи мно-
го. Нелепият разговор на 
съпругата му с французой-
ката става причина за една 
безумна трагедия. Детска 

медицинска сестра от квар-
талния медико-социален 
център ги привиква и им 
предлага Даниела да влезе 
в клиника за лечение, а 
децата да бъдат дадени в 
приемни семейства, за да 
може Борис спокойно да 
работи. Даниела отказва 
да влезе в болница, а Борис 
вече е променил графика 
си на работа и отделя по-
вече време на семейство-
то си. Въпреки това, без 
никакви проверки в дома 
им, френската държава 
завежда дело за експресно 
отнемане на децата. „Това 
си е цяла индустрия във 
Франция – неколкостотин 
хиляди души са заети в 
нея”, обяснява Борис. – 
„Социални работници, 
приемни семейства – това 
е една система, но докол-

кото знам, по крайните 
квартали ги няма. Гледат 
да са такива като нас – по-
нормални, по-образовани, 
които по-няма да им създа-
ват проблеми. Взимат деца 
редовно! Имало е офици-
ална политика да взимат 
децата на емигранти, за да 
ги приобщават към френ-
ската нация и култура – от-
немали са на малцинстве-
ните групи децата!... Имен-
но защото сме нормални 

родители и децата 
са възпитани и от-
гледани добре – те 
бяха отлични уче-
ници и с примерно 
поведение – мно-
го по-лесно им е 
да взимат такива 
деца, да си отчетат 
бройката и да си 
получат заплатата, 
отколкото пробле-
мите там, по край-
ните квартали! И 
за това, че децата ни 
бяха добре отгле-
дани и възпитани, 
и за това, че сме 
чужденци - просто 
бяхме лесна мише-
на!”

Първият съдия, 
който гледа делото 

на Борис и Даниела, не 
вярва на доклада на соци-
алните работници и оставя 
децата при родителите им. 
Но той е преместен в друг 
съд и новата съдийка по 
делото отнема Теодора, 
Мирослав, Илейн и Ивелин 
от родителите им. Децата 
са разделени и настанени 
в различни приемни се-
мейства извън Страсбург. 
Най-голямата дъщеря е 

настанена не при кого да 
е, а при френската препо-
давателка, подала сигнала 
срещу тях! На Борис и 
Даниела е разрешено да 
виждат децата си два пъти 
месечно, но им се забраня-
ва да им носят играчки и да 
говорят с тях на български. 
Децата им вече не говорят 
български, а най-малката 
спира изобщо да говори за 
десет месеца. По-големите 
разбират и свикват по-
трудно, за малките е някак 
по-лесно... „Слава Богу, че 
могат да привикнат!” - каз-
ва Борис. – „Страшно ми 
е мъчно, че са свикнали с 
други хора, но е по-добре 
да свикнат, отколкото да 
страдат. Иначе те психиче-
ски няма да издържат!”

Борис и Даниела не са за-
губили децата си завинаги, 
но ще им е изключително 
трудно да си ги върнат – 
Даниела не издържа на 
напрежението и в момен-
та двамата са разделени, 
но и двамата отказват да 
изоставят децата си и да 
се върнат в България без 
тях: „Аз и жена ми сме 
заложници на френската 
държава!”

Франция
отнема четири 
българчета
от родителите им

Коледата си отиде, нека бъдем пак добри 
Дарете използваните дрехи и детски играчки на 
хора, които имат нужда от тях. Инициативата е 
целогодишна и събраните неща се изпращат за 
български домове всеки месец.

Пунктове за събиране:

      Unit 7                                                        11 À Garman Road
      Abbey Park Industrial Estate            Tottenham 
      Abbey Rd                                                 London

Barking, Essex IG11 7BT                 N17 0UR

700 хиляди пътници ще бъдат засегнати от стачката 
в „Бритиш еъруейз” през първите дни на март в Лондон. 
Служителите на „Бритиш еъруейз” одобриха провеждането на 
стачка, която може да предизвика отмяната на редица полети 
през първата седмица на март, пише британският вестник 
„Дейли телеграф”.

Около 81% от персонала на компанията са одобрили запо-
чването на стачни действия в знак на протест срещу запла-
щането и условията на работа. Така първото мащабно движение в компанията за 
последните десет години ще се окаже развръзката на започналия през лятото 
спор между синдикатите и управата на „Бритиш еъруейз” относно орязването на 
разходите след началото на световната криза.

«Телеграф»: 14 години на Острова дават на имигрантите право на посто-
янно пребиваване. Хиляди нелегални имигранти могат да получат право да 
останат постоянно във Великобритания, ако докажат, че са живели в страната 14 
години, пише британският вестник «Телеграф». Малко известно постановление 
от 2003 г. позволява на незаконно пребиваващите чужденци да кандидатстват за 
разрешение да останат в страната за неопределен срок. Това може да стане при 
положение, че са успели да се задържат достатъчно дълго във Великобритания, 
работейки нелегално, или да избегнат депортация, в случай че им е било отказано 
убежище, посочва изданието. След като са прекарали 14 години в страната, те 
могат да подадат документи в британското вътрешно министерство. Преди то да 
реши дали да позволи на даден нелегален имигрант да остане на Острова, взима 
под внимание фактори като обстоятелства от хуманитарен характер, свързаност 
с Великобритания и криминално досие, отбелязва вестникът. Ако молбата на 
съответния незаконно пребиваващ чужденец бъде уважена, той получава пълен 
достъп до социалната система на страната и има право да кандидатства за бри-
тански паспорт.

Футболната звезда Уейн Руни, колегата му Стивън Джерард, водещите от 
телевизията на ББС Джеръми Паксман и Ан Робинсън, режисьорът Гай Ричи, поп 
звездата Питър Гейбриъл и лейбъристкият депутат лорд Холик са сред тези, които 
са помпали пари във фонд, който се е възползвал от дупка в данъчното законода-
телство, която позволява редица облекчения за хора, инвестирали в киното.

Според политиката, приета по времето на Гордън Браун, когато той беше фи-
нансов министър, инвеститорите могат да намалят сметките си за данъци, ако 
подкрепят британската филмова индустрия. Около 2 млрд. паунда годишно бяха 
инвестирани по-късно в различни схеми в помощ на киното. Според Кралската 
данъчна служба обаче поне 75 млн. паунда са използвани от звездите само за да 
избегнат плащане на данъци, а не в помощ на киното в Обединеното кралство. 

Веригата киносалони «Одеон» обяви, че ще бойкотира филма на Дисни 
«Алиса в страната на чудесата» във Великобритания, Ирландия и Италия. При-
чина за това е решението за скъсяване на срока за пускане на филма на DVD 
след излизането му по кината. «Дисни» обявиха намерението си да пуснат филма 
на DVD само три месеца след излизането му на голям екран вместо обичайните 
17 седмици. Това е сериозен удар върху приходите на киносалоните. «Одеон и 
фирмата майка UCI инвестираха големи суми, особено във Великобритания, за да 
инсталират цифрова система за 3D прожекции в киносалоните си, за да позволят 
на зрителите да се насладят на 3D», заявиха от «Одеон» в комюнике, цитирано от 
БГНЕС.

UK петифурки
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Посетете ни на двата ни адреса в Лондон!
Работно време : от 6.00 часа до 21.00 часа през всеки ден от седмицата
Savalan Food Ltd.                                                                                    Savalan Food Ltd.
Unit 3 , Eastgate Business Park                                                      5-6 Queens Parade
Argall Way                                                                                                           Turnpike Lane
E10 7PG                                                                                                                               N8 0RD
                                                                                                                      От 7.00 до 01.00 часа
От 9.00 до 18.00 часа                                                                                       02083478822
02085397889                                                                                                         07956655600
07956655600                       savalanfood@yahoo.co.uk   erdogan1968@hotmail.co.uk 

Изобилие от български 
хранителни стоки

Модерен интериор, уникален дизайн, усмихнати български барманки, 
перфектно обслужване, комфортен салон за 350 гости, с кожени 
ВИП сепарета, бар от български алкохол и мезета, цени, 
изцяло съобразени с вашия джоб и разбира се - 
чаровни танцьорки,
които ще се погрижат за вашето
добро настроение. 

Следваща програма 
за Петък, 5 март:  
BG диско, retro 
house, музика по 
ваш избор 
За дамите - вход 
свободен
Бутилка шампанско 
за най-страстно 
танцуващата 
девойка между 
21.00 и 22.00 часа
Вход - £5

Следваща програма 
за Събота, 6 март :  
ЕРОТИЧНА ШОУ 
ПРОГРАМА “DREAM 
BOYS” – горещите 
момчета на 2009 и 
2010! Специално 
представление за 
всички, които ще 
отбележат ДЕНЯ НА 
ЖЕНАТА в 
Changa Bar.
Българска музика, 
най-новите хитове 
от световния 
dancefl oor, парти 
фолк-микс 
И ... задължителната 
бутилка шампанско 
за най-страстно 
танцуващата 
девойка между 
21.00 и 22.00 часа
Вход - £10

CHANGA BARCHANGA BAR – –
новата българскановата българска
парти зона в Лондонпарти зона в Лондон

От 20.00 до 3.00 часа.     
 Резервации и информация:
тел. 07809469532 (Даниела)

139-141 Tottenham Lane
Crouch End/Turnpike Lane/Finsbury 
Park
N8 9BJ 
(на 4 спирки с
автобус No41 от Turnpike Lane 
Station по посока на Crouch End)

понеделник - петък

Някои 
фрази в 

английския език, 
които ме дразнят

ЕРОТИЧНА ШОУ 
ПРОГРАМА “DREAM 

BOYS” – горещите 
момчета на 2009 и 

2010! Специално 
представление

за  ДЕНЯ 
НА ЖЕНАТА

Jeremy Butterfi eld
(Извадка от книгата 

на автора, озаглавена 
Damp Squid, в която 
е направен обзор на 
обширна база данни 
от думи и изрази от 
ежедневната онлайн 
кореспонденция и ан-
глоезичните медии. 
Изследването не е по-
светено на граматиче-
ските пропуски в еже-
дневието, а на онази 
изтъркана английска 
фразеология, която 
отдавна се е обезсмис-
лила от честа и непра-
вилна употреба.) 

1. At the end of the 
day (в края на краища-
та) – паразит-шампион. 
Това, което обичай-
но следва след тази 
фраза, почти никога 
се връзва логически 
с нея.

2. Fairly unique (доста 
необикновен/о) – лю-
бим оксиморон от ло-
гически изключващи 
се части.

3. I personally (аз лич-
но) – това е лингви-
стичният еквивалент 
на примерно „чипс с 
ориз”. 

4. At this moment in 
time – най-глупавият 
н а ч и н  д а  с е  к а ж е 

една-единствена дума 
– „сега”.

5. With all due respect 
(при цялото ми уваже-
ние) – този шедьовър 
на административната 
кореспонденция трудно 
може да прикрие над-
менността и насмешката, 
която носи в себе си.

6.  Absolutely (най-
вероятно с not) – хипер-
бола, която в 99.99% от 
случаите е излишна.

7. It's a nightmare (това 
е кошмар/но) – наистина 
кошмарно клише.

8. Тrust you’re doing 
well  (уверен съм, че 
всичко при вас е наред) 

– една нова откриваща 
фраза в официалната 
кореспонденция. Про-
блем. Откъде сте увере-
ни, че всичко при него е 
наред?

9. 24/7 – шаблон, който 
говори единствено за 
мързел, а не работоспо-
собност. Ясно е че 24/7 
няма начин как да бъде 
истина. 

10. It's not rocket science 
(английският еквива-
лент на „това не е ядре-
на физика”) – звучно и 
впечатляващо, но уви, 
говори най-вече за лип-
са на езиково богатство 
и култура. 
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(продължение 
от бр. 3/182)

Очертаният тук важен 
аспект на християнското 
служение за съжаление 
е в рязко противоречие 
с проповедите в някои 
съвременни църкви, къде-
то, обладани от верската 
си гордост, свещеници 
и пастори обещават не-
забавен успех, щастие и 
благополучие за всички, 

които почитат Бога отда-
леч. В очите на истинските 
християни обаче нещата 
не стоят така. Истината 
е, че тези, които почитат 
Единствения и Истински 
Бог, не могат да очакват 
охолство, блаженство и 
благополучие в живота 
си. Като последователи на 
един страдащ и разпнат 
човек те също трябва да 
очакват болка за преда-
ността си към делото на 
Спасителя на човечество-
то. Хората, които изпитват 
свят страх от Бога, биха 
разбрали най-добре тази 
истина. Днес все още жи-

веем във властта на злите 
сили, които са чужди и 
противни на Бога и хората, 
които го почитат отблизо. 
Вярващите в Иисус не са 
неуязвими за безчинствата 
на тези сили. 

Във Второто послание до 
коринтяните св. ап. Павел 
посочва не силата си, както 
това правят изпитващи-
те само човешки страх 
от Всевишния, а изтъква 
своята слабост, болки и 
терзания като предимство 
във вярата си: ”Ако трябва 
да се хваля, ще се похваля 
с това, което се отнася до 
немощта ми.’’ (2 Коринтяни 
11:30)

Виждал съм в България 
християни, които не смеят 
да произнесат името на 
Бога или на Иисус, но с охо-
та се кланят и превъзнасят 
имената на Света Бого-
родица и на други светии 
– човеци. Хубаво е да ува-
жаваме и обичаме светата 
Божия майка и Божиите 
християнски светии, но ако 
правим само това, то ние 
се отдаваме на служение 
на Бога отдалеч и нашият 
страх от него се превръща 
в човешки страх, а не в свят 
такъв. Тома Кемпийски 
казва следното по този 
повод: ”Ревностната на-
божност кара някои да 
имат по-силна обич към 

едни светии, отколкото 
към други, но такава обич 
иде повече от човека, от-
колкото от Бога.”

„Мойсей, отбелязва Д. 
Бивиър, знаеше точно как-
во е променило живота 
му - срещата и близкото 
му общение с живия Бог. 
Знаеше накъде да поведе 
народа. Не директно към 
обещанията, а към един-
ствения, който можеше да 
донесе удовлетворение. 
Той разбра с каква цел бе 
създаден и проумя не-
обходимостта да открие 
Божието сърце. Това сърце 
не се разкрива чрез благо-
славящата човешка ръка, а 
чрез приемане на Божиите 
слова при лична среща с 
Него.”

Израилтяните, които 
бяха изведени от Египет 
под ръководството на 
Мойсей, бяха праобраз 
на религиозното ново-
рождение. Но те не по-
знаха Бога незабавно. Те 
си играеха на църква в 
подножието на планината 
Синай, не желаейки да 
се доближат до Бога и да 
общуват лично с Него. Това 
отдалечаване от Божието 
присъствие ги доведе до 
извършването на греха на 
идолопоклонството, което 
направиха с издигането 
на Златния телец. Същото 

правят днес и християни-
те, когато се отдръпват от 
личното общуване с Бога. 
Тогава представата им за 
Него се оформя от обра-
зите, почитани от света 
- човешкото его и тленния 
човек. Идолопоклонството 
е много удобна форма на 
поклонение. Идолът, както 
и отдалеченият от съзна-
нието на човека Бог, дават 
на създателите им това, 
което те искат – сътворява-
не на имиджа на Бога (или 
на идола) по свой образ и 
подобие, задоволявайки 
по този начин вродената 
нужда към поклонение на 
по-висше същество. Така те 
съзнателно служат на свое-
то ”управляемо божество”. 
И вместо Бог да управлява 
тези хора, се получава 
обратното. Това е измама, 
която представлява при-
крит бунт срещу истинския 
Бог. Словата на тези хора 
и външните проявления 
на поклонението им се 
диктуват от човешки пред-
писания и съображения.

В сърцето на отдалечи-
лия се от Господа човек 
образът на истинния Бог 
винаги остава изопачен, с 
което и надеждата за спа-
сение се изгубва. Докато 
служи на Иисус истинският 
християнин винаги тряб-
ва да си задава следния 

въпрос: дали този Иисус, 
на когото служим, е Онзи, 
който седи отдясно на Го-
сподаря на вселената, или 
е друг, измислен от нас 
Иисус, създаден по наш 
собствен образ и подобие, 
подчинен на страстите на 
света, в който живеем? От 
намирането на отговора на 
този въпрос зависи до го-
ляма степен нашето лично 
спасение.

Християнството е един-
ствената световна религия, 
в която така всестранно и 
задълбочено се разглежда 
въпросът за личното отно-
шение между Бога и чове-
ците. Приближаването ни 
към Бога превръща нашата 
вяра в жива и действена 
вяра, която ни насочва 
към истинния извор на 
живота. Другият вид вяра 
– неживата човешка вяра, 
поражда т.нар. религиозен 
дух, който насочва хората 
към странични източници 
на духовно знание и тогава 
те се обръщат към лъжите. 
Обикновената човешка 
вяра винаги поражда ня-
какъв вид религия. Живата 
и действена вяра обаче е 
тази, която поражда истин-
ната религия на личното 
общуване на хората с лич-
ностния жив Бог - Иисус 
Христос.

Край

Какъв е истинският смисъл
на християнското служение?

Ти си ценен!

Божидар Палюшев, 
д-р на физико-
математическите науки, 
живее във
Великобритания
от 12 години

ХРИСТИЯНСТВО

Любов от 
втори поглед

(продължение 
от брой 3/182)

Пастор 
Едуард Кешишян

Любовта к ъм Ис ус 
е  н а й - с и л н о т о ,  н а й -
в ъ л н у в а щ о т о ,  н а й -
нежното, най-прекрасното 
преживяване, което душа-
та ни е в състояние да из-
пита. Няма друга опитност, 
която може да издигне 
човека до такива висоти 
на благородството и кра-
сотата. Христос не ни на-
трапва тази връзка, ние я 
приемаме доброволно; но 
тръгнем ли веднъж в това 
партньорство, верност-
та е от решаващо значе-
ние. Всяка конкуренция, 
всяко съперничество в 
приятелството ни с Бога 
се отразява зловредно на 
отношенията. “Другата лю-
бов”, колкото и атрактивна 
да изглежда тя, ще се ока-
же пагубна за доверието. 
“Любовният триъгълник” 

в християнския живот е 
като Бермудския – води до 
трагични катастрофи. 

А ко  с м е  з а б р а в и л и 
„първата си любов” към 
истината и доброто, ако 
вече не сме толкова чув-
ствителни към теми като 
морала и справедливост-
та, ако сме загубили идеа-
лизма си, време е за духов-
но възстановяване, време 
е да повярваме в “любовта 
от втори поглед”. Дори 
изразът да не ви звучи 
толкова добре, то самата 
опитност на повторното 
обикване на Исус може да 
ви заплени. Да преоткри-
еш някого, да го обикнеш 
за втори път означава, че 
си намерил по-значими 
причини да го направиш, 
че си го преоценил във 
възходяща посока. Ако се 
върнем мислено назад, 
проследим развитието на 
връзката ни с Христос и 
потърсим онзи момент, в 

който е започнало охлаж-
дането на отношенията 
(ако въобще сме имали 
отношения с Него), непре-
менно ще открием, че ви-
ната не е Негова. И въпре-
ки че само сме се правили 
на религиозни и сме Го 
измъчвали, създавайки 
паралелни приятелства и 
“флиртувайки” с какви ли 
не идеи на живота, Той е 
готов да прости и забрави 
всичко при условие, че 
завръщането ни е искрено 
и от сърце. Противно на 
популярното схващане, че 
времето хаби, амортизира 
човешките взаимоотноше-
ния (например в брака), 
късният, по-зрял етап на 
една връзка може да бъде 
много по-пълноценен, на 
много по-високо ниво. 
Приятелство, което е пре-
минало през сътресения 
и кризи и е оцеляло, има 
високи шансове да стане 
несломимо.

Драги читателю, битката 
за твоето духовно преоб-
разяване също няма да е 

лека. Ще изисква пълно 
доверие в Бога и стопро-
центово лично старание 
– да, и двете! Ще се налагат 
болезнени процедури на 
покаяние и смирение, как-
то и скъпи жертви на мно-
го любими неща. Но има 
смисъл, ако това означава 
да се превърнеш в нов 
човек, изваян от лъчите 
на Божията благодат. Исус 
все още се сражава за 
теб – за твоето спасение, 
за твоето приятелство, за 
твоя живот. Ще успее ли 
да привлече внимание-
то ти поне сега, ако през 
годините някак си “не е 
потръгнало” между вас? 
Неговото отношение към 
много грешници преди 
теб показва, че Той вярва 
в любовта от втори поглед. 
Остава да Му дадеш шанс 
да те спечели.

Веднъж Джордж Бърнард 
Шоу посетил книжарница 
за употребявани книги 
в Лондон. Разглеждайки 
преоценената литерату-
ра, случайно попаднал на 

един том от собствените 
си съчинения. С неудо-
волствие забелязал, че 
на книгата е поставена 
съвсем символична цена. 
На всичко отгоре това 
бил специален авторски 
екземпляр, тъй като от 
вътрешната страна на ко-
рицата още стоял собстве-
норъчният му автограф до 
негов приятел: “На … с по-
желания, от Дж. Б. Шоу”.

Писателят купил книга-
та, под предишния надпис 
добавил: “С подновени 
пожелания, Дж. Б. Шоу”, 
и я изпратил на първона-
чалния й получател.

Защо не опиташ отново? 
С Бога. Със съпругата. Със 
съпруга. С децата. С роди-

телите. С позабравените 
приятели. С нервния коле-
га. С мрачния съсед. Защо 
не опиташ отново с всички 
тях – с повече искреност, 
с по-топла усмивка, с по-
ведър характер? И защо не 
опиташ отново с живота? 
Защо не събереш всички 
Божии “автографи” на лю-
бовта – да се опиташ да 
забележиш всички чудесни 
неща, които са ти щедро по-
дарени? И защо не кажеш 
на Исус думите, които може 
би никога още не си казвал? 
Може да започне едно ново 
“старо” приятелство – по-
красиво от всякога.

Провери пощенската ку-
тия! Може да имаш писмо 
от приятел…

17.45  ч.

Двата вида страх от Бога



БГ БЕН 27 февруари 2010 г.
Брой 4 (183 ), Година VII 15ЕВРОПА, НАШИЯТ ДОМ

Варненският кмет Кирил 
Йорданов едва не припадна, 
след като получи писмо от Пол 
Макартни. «Дочаках да получа 
писмо от един от идолите на 
моята младост!», призна раз-
чувстван градоначалникът. 
Самият той свири на китара, 
а на празника на Варна из-
лезе на сцената заедно с ав-
стрийската рок група «Новите 
бийтълси». 

Сър Джеймз Пол Макартни, 
според Книгата на Гинес, е 
най-успелият композитор на 
популярна музика. Той е ро-

ден в побратимения на Варна 
град Ливърпул, подчерта де-
бело Йорданов. Фронтменът 
на «Бийтълс», известен с веге-
тарианския си начин на живот, 
иска в писмото съдействие от 
варненския кмет да се включи 
в кампанията за поне един 
постен ден в училище. Варна 
отдавна работи по новите ев-
ропейски критерии. 4000 хла-
пета в детските кухни и ясли 
имат по два постни дни. Всеки 
понеделник е вегетариански 
ден за 34-те общински учили-
ща, а вторник е рибен ден. 

Вълна от индустриал-
но и социално вълнение 
залива Европа, докато 
работниците се противо-
поставят на опитите на 
правителствата и частни-
те компании да наложат 
политика за икономии, 
намаляване на заплатите 
и спасяването на някои 
държави от състояние 
на банкрут, коментира 
британският в. «Инди-
пендънт».

Двадесет и четири ча-
сова национална стач-
ка парализира Гърция. 
Стачката е свикана по 
инициатива на Общата 
конфедерация на труда 
(ГСЕЕ) и Федерацията на 
държавните служители 
(АДЕДИ) в знак на про-
тест срещу обявения от 
правителството план за 
затягане на коланите, кой-
то цели да извади страната 
от дълбоката финансова 
криза. Заради стачката 
не се движиха влакове, 

автобуси, кораби, метрото 
и тролеите, а от полунощ 
за едно денонощие бе за-
творено и въздушното 
пространство на Гърция 
заради участие на диспе-
черите в протеста. В стач-
ката се включиха още мит-
ничарите, работещите в 
здравеопазването и обра-
зованието, съобщенията, 
държавните предприятия, 
местното самоуправление, 
банките и медиите. Болни-
ците работят с намалени 
екипи и ще обслужват 
само спешни случаи. 

Мащабни протести се 
проведоха в няколко ис-
пански града, където хо-
рата излязоха на улицата 
срещу предложението на 
кабинета «Сапатеро» за 
вдигане на прага за пенсио-

ниране до 67 години. Де-
монстрации имаше в Ма-
дрид, Барселона, Валенсия 
и Севиля. Увеличаването 
на пенсионната възраст от 
65 на 67 години е само една 
от мерките, с които пре-
миерът Хосе Луис Родригес 
Сапатеро се надява да на-
мали бюджетния дефицит. 
Испанската икономика, 
която е пета по големина в 
Европа, е в рецесия от края 
на 2008 година.

Втори ден продължи 
стачката на авиодиспече-
рите във Франция, пре-
даде АФП. Десетки полети 
бяха отменени от основ-
ните летища в Париж. 
Френските авиодиспечери 
протестират срещу евен-
туалното влошаване на 
условията за труд, ако се 

обедини работата им 
с тази на колегите им 
от съседните страни. 
Към стачни действия 
пристъпиха и работ-
ниците от петролните 
рафинерии на компа-
нията «Тотал», която 
заплашва с недостиг 
на горива. Според в. 
«Индипендънт» тези 
протести обещават 
да бъдат само нача-
лото на най-голямата 
демонстрация на пу-
блично недоволство 
на континента след 
революционната тре-
ска през 1968 годи-
на. Индустриалната 
икономика на Европа 
все още не е излязла 
от рецесията и с оглед 
на покачващото се ниво 

на безработицата и не-
обходимостта от мерки за 
съкращаване на разходите 

работниците в Европа 
стават все по-неспокойни, 
допълва изданието.

Стачки парализират Европа

Към създаваната в 
момента Дирекция за 
външнополитически 
акции към Европейския 
съюз, подобно на мини-
стерство на външните 
работи, ще бъде сфор-
мирано и разузнава-
телна служба, пише 
Euobserver, цитирана от 
световните агенции.

Основната работа на 
службата ще бъде при 
решения по въпроси-
те за сигурността на 
държавите-членки. Пла-
нира се тя да съвмести 
в Ситуационен център 
към Съвета на Европа и 
подразделението за на-
блюдение на военни и 
полицейски мисии на ЕС 
зад граница и Центъра 
по кризисни ситуации. 
Все още не е ясно кой 
ще оглави дирекцията, 
но като един от възмож-
ните кандидати се посо-
чва Уилям Шепкот.

Европейският съюз 
не разполага до този 
момент с общо разузна-
ване. По-рано с пред-
ложение за създаването 
на такова се излизали 
Белгия и Австрия, но 
решение за това до този 
момент не е взимано. 
След влизането в сила 
на Лисабонския до-
говор, който въвежда 
фигурата на президент 
и комисар по външна 
политика, такава служба 
вече е по-възможна. 
Именно на върховния 
представител на ЕС по 
международна полити-
ка и сигурност баронеса 
Катрин Аштън е възло-
жено да подготви пред-
ложението за новата 
структура.

Евросъюзът 
със собствено 
разузнаване

Монашество за ден предлага манастир
Манастир близо до австрий-

ската столица Виена предлага на 
мъжете възможността да бъдат 
монаси за един уикенд, предаде 
BBC. Францисканците от Мария 
Енцерсдорф сега отварят врати-
те си за посетители, тъй като се 

нуждаят от нови попълнения. 
По време на уикенда те ще имат 
възможността да работят и да се 
молят заедно с монасите. Фран-
цисканците казват, че искат да 
създадат на хората реалистично 
впечатление за работата като 

монах. Приемат се мъже до 40 
години. 

Схемата, която се предлага 
безплатно, започна от миналия 
октомври и оттогава трима 
души обмислят да станат мона-
си, посочват от ръководството 

на манастира. По принцип не 
става дума само за мъжете - 
орден на сестрите францискан-
ки също предлага безплатен 
уикенд, с който посетителките 
да бъдат въведени в монашеския 
живот.

въ
акц
съ

тете сиси заза поспосетиетителтелии, ,, тъйтъй ка катото сесе впевпечатчатленлениеие заза рабрабрррр отаотатата каткатоо сиси,,, по посочсочватват от от ръ рърррр ковководсодсддд твотвотото живживотот.

Испания тръгна по 
стъпките на Гърция

Бюджетният дефицит на Испания 
е достигнал 99,7 млрд. евро в края на 
2009 г., или 9,49% от стойността на 
брутния вътрешен продукт (БВП) 
на страната, показват данните на 
Министерството на икономиката 
на страната, цитирани от агенция 
«Франс-прес». Дефицитът в испан-
ския бюджет през 2008 г. е бил 2,81 
%. Испания е една от европейските 
страни, които бяха най-силно за-
сегнати от ефектите на междуна-
родната финансова и икономическа 
криза. Лошите данни засилиха 
спекулациите за разпадане на евро-
зоната, като според анализаторите в 
много лошо състояние са публич-
ните финанси още на Ирландия и 
Португалия.

Наблюдателите прогнозират, че 
еврозоната може да се разпадне 

на части, като запази стабилния 
си център и остави в периферията 
по-слабите страни-членки, като 
евентуално някои страни може да 
излязат от валутния съюз. Според 
повечето анализатори икономи-
ческият растеж на Испания през 
последните години се дължеше, 
подобно на гръцкия, на изкуствено 
раздуто потребление и на скъпи 
проекти в строителството, фи-
нансирани най-вече със заеми и 
бюджетен дефицит. Отбелязва се 
също така, че ръстът на заплатите 
е изпреварил значително произ-
водителността на труда и сега на 
всички страни от т. нар. южен 
фланг на еврозоната ще се наложи 
да възприемат курс на драстични 
икономии и масово орязване на 
разходите.

Река Дунав застрашително приижда след активното 
снеготопене в цяла Европа, както и високите нива на 
притоците й Тиса и Сава Страницата подготви Юл. Ташева по бг медии

Сър Пол написа писмо 
на варненския кмет

Вегeтарианството дава сила на Сър Пол
и наскоро той го демонстрира на наградите 
«Златен Глобус» през януари в Бевърли хилс



16
БГ БЕН 27 февруари 2010 г.

Брой 4 (183), Година VII

Кризата прави България още 
по-привлекателна ау тсорсинг 
дестинация, стана ясно на най-
голямото специализирано изложение 
CallCenterWorld Berlin в немската 
столица. Според експерти от ком-
панията Call Point New Europe, не-
сигурните икономически условия 
накараха много западни компании 
да реорганизират и оптимизират дей-

ността си, като използват услугите 
на външни кол центрове в Източна 
Европа. През последните 2 години 
те започнаха да търсят различни 
по-ефективни канали за връзка с 
тях. С най-голям интерес да прена-
сят част от дейността си в България 
са и онлайн търговците. България е 
най-привлекателната страна в Европа 
за аутсорсване на услуги, показва 

доклад на консултантската 
агенция A.T. Kearney за 2009 г. 
По-ниските данъци, добрата 
бизнес среда и квалифицира-
ната работна сила нареждат 
страната ни на първо място на 
Стария континент. След нас е 

Естония, а Румъния е на трето мя-
сто. Електронната търговия бележи 
годишен ръст в Европа от над 10%, 
а у нас тя тепърва започва да се раз-
вива. Интернет търговията изисква 
да бъдат обслужвани клиенти от цял 
свят на 10-15 езика, а кол центровете 
дават възможност това да се прави от 
едно място при намалени разходи.

 НОВИНИТЕ ОТ ПОСЛЕДНИЯ ЧАС

Откриват
ирландска
улица в
Чепеларе

ткриватРазвихри се черна борса
за предплатени СИМ карти

Губим до 2 млрд. евро, ако спрем проекта за „Белене“ 
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В проекта за АЕЦ «Бе-
лене» вече са инвестирани 
около 600 милиона лева 
кеш в последните 2 годи-
ни. Преди това са вложени 
други средства по проекта, 
така че може да се говори 
за вложени около 1 ми-
лиард евро. Ако сега спре 
проектът, България ще 
изгуби вложените досега 
в АЕЦ «Белене» пари. Това 
заяви от парламентарната 
трибуна министърът на 

икономиката, енергетиката 
и туризма Трайчо Трайков. 
Според него, като се приба-
вят и разходите за съдебни 
дела с Русия, загубата може 
да достигне дори 2 млрд. 
евро.

Изслушването бе по ис-
кане на Синята коалиция. 
Нейният съпредседател 
Мартин Димитров заяви, 
че проектът е гаф на пре-
дишния кабинет, и при-
зова управляващите да 

не поемат отговорност. 
Според него интересът 
на Русия по този проект 
е ясен, но интересът на 
България не е защитен и 
не е изяснен. «Български-
ят кабинет не може да се 
люлее в своята позиция, 
а сега има разминавания 
между изказванията на от-
делните министри», добави 
Димитров.

Според министър Трай-
ков през последните пет го-

дини работата по проекта е 
била само имитация и той 
бил докаран «до под крива-
та круша». Той бе категори-
чен, че правителството не е 
поемало ангажименти към 
руската страна за «Белене». 
«Ние искаме обществено 
обсъждане по въпроса”, 
посочи Трайков и допълни, 
че ако има национален 
консенсус «Белене» да не 
се строи, правителството 
ще го приеме.

ОТ АПРИЛ - 
С НОВИ 
ПАСПОРТИ

Още в края на март 
ще започне подаване-
то на заявленията за 
новите документи за 
самоличност с биоме-
трични данни, съобщи 
вътрешният министър 
Цветан Цветанов след 
проведено заседание, 
на което бяха одобре-
ни промените в тари-
фата за таксите, които 
се събират от МВР. Хо-
рата ще си получават 
новите документи от 
началото на април. 
Предвиден е гратисен 
период до края на го-
дината за документите 
с изтекъл срок.

Очаква се пикът на 
заявления за новите 
паспорти да е през 
тази и следващата го-
дина, тъй като изтича 
срокът на повечето 
документи за само-
личност. Освен в об-
ластните дирекции 
на МВР, заявления за 
нови документи ще 
могат да се подават и в 
РПУ-ата, включително 
и за шофьорски книж-
ки, за да се насмогне с 
подмяната. 

Остава валидна и 
възможността за ек-
с п р е с н и  п о ръч к и , 
които с труват  по-
скъпо. „Правим всичко 
възможно, за да пое-
мем максимално обема 
от желаещи. В момента 
тече обучението на 
персонала, който ще 
обслужва граждани-
те в цялата страна, и 
се инсталират всички 
технически необхо-
дими пособия, за да 
могат да бъдат обслу-
жени гражданите по 
възможно най-добрия 
начин”, поясни вътреш-
ният министър. Таксата 
за издаване на лична 
карта става 18 лева за 
работещите в активна 
възраст граждани. До-
сега тя беше 10 лева. 
Безплатно остава изда-
ването на първа лична 
карта за тийнейджъри-
те, както и за пенсионе-
рите над 70 г. Паспорт с 
биометрични данни ще 
струва 40 лева, вместо 
досегашните 30 лева. За 
шофьорска книжка ще 
броим 25 лв. Старата 
цена, която се заплаща-
ше в КАТ за свидетел-
ство за управление на 
МПС, беше 18 лв.

След като регистрацията 
предплатени СИМ карти 
стана задължителна от 
началото на годината, у 
нас се разви черна борса 
за предплатените. Поне 
две организирани групи 
изкупуват СИМ карти по 
50-60 лева за брой. Цената 
е по-висока, ако «дилърът» 
осигури по-голям брой 
карти. В същото време 
родните мафиоти масово 

са започнали да използват 
анонимни или регистри-
рани от подставени лица 
СИМ карти предимно от 
съседни страни - Румъния, 
Сърбия и Македония. Чуж-
денците може изобщо дори 
да не знаят, че номерата са 
на тяхно име. Целта е да 
не бъдат засичани и под-
слушвани от полицията 
след задължителната реги-
страция на предплатените 

карти с име и ЕГН, която 
влезе в сила от началото на 
годината. Именно такива 
номера ползваха до края на 
миналата година някои от 
членовете на организирани 
престъпни групи.

Н а с к о р о  ш е ф ът  н а 
«М-Тел» Андреас Майер-
хофер се изказа скептично 
за ефективността на реги-
страцията на сим картите 
в борбата с престъпност-

та. Подобна мярка няма 
да спре организираните 
престъпни групи, смята 
той. Въпреки че от мобил-
ните оператори крият дали 
има необичайно много ре-
гистрирани карти на едно 
лице, е ясно, че са ползвани 
лични данни на хора от 
ромските гета в страната 
за регистрацията. По по-
добна схема преди години 
се източваше ДДС.

България - предпочитана 
дестинация за кол центрове

Министърът на културата Вежди Рашидов връчи наградата „Златен век” 
на Джоко Росич - един от най-популярните наши актьори в продължение на 
десетилетия.

На 18 март в родопския 
град Чепеларе ще бъде 
от к р и та  « и р л а н д с к а » 
улица, съобщи кметът 
на града Георги Попов. 
“Посланикът на Ирлан-
дия беше много въоду-
шевен и обеща да дойде 
с техен оркес т ър.  Ще 
направим надсвирване 
на ирландски гайдари с 
нашите”, обясни Попов. 
“Улицата се намира във 
високата част на Чепела-
ре. Решихме да кръстим 
това място «Ирландската 
улица», защото там имен-
но ирландци започнаха 
да с троят свои к ъщи. 
Вече 20-25 чу ж денци 
имат свои домове в тази 
част на Чепеларе. Пред-
видили сме в бюджета 
пари за изграждането и 
асфалтирането на ули-
цата.  Надяваме се,  че 
и самите ирландци ще 
помогнат - те са много 
добри дарители. Досега 
са дали на много деца 
пари за спешни опера-
ции, изтъкна кметът. 

Екскурзоводи, облечени 
като средновековни царе 
и боляри, ще разхождат 
туристите из търновски-
те исторически обекти, 
съобщи шефът на местния 
исторически музей Иван 
Църов. Идеята дошла на 
археолога по време на по-
сещението му в Англия, 
когато видял, че в лон-
донските музеи гидовете 
играят ролята на анима-
тори, облечени в костюми 
от отминали епохи. Според 
Църов по този начин вни-
манието на посетителите 
ще бъде привлечено още 
по-силно и те ще могат да 
се потопят по-пълно в духа 
на епохата и да почувстват 
разказа на екскурзово-
да. В момента в началото 

на хълма Царевец актьор 
пресъздава с кукли исто-
рията на Второто българ-
ско царство и изпълнения-
та му се радват на голям 
интерес. Желаещите пък 
могат да се снимат срещу 
заплащане, облечени в 
царски доспехи, корона и 
скиптър, седнали на трона 
на Асеневци. 

Идеята с преоблечени-
те гидове не е първото 
новаторско хрумване на 
търновския музеен шеф. 
Миналата година в Нощта 
на музеите всички же-
лаещи посетители можеха 
да се снимат безплатно 
в копия на тоалетите на 
севастократор Калоян и 
съпругата му Десислава. 
В сградата, използвана 

като затвор по времето на 
турското робство, където е 
лежал и Васил Левски след 
задържането му, туристи-

те можеха да се щракнат 
за спомен, легнали върху 
слама, с окови и вериги на 
ръцете и краката.

Боляри разхождат Боляри разхождат 
туристи на Царевецтуристи на Царевец
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Русофобията била карма 
в. Новинар
Тъй рече врачката на 

Берлускони - Теодора. 
Което веднага ни подсе-
ти за нестихващия спор 
„за”, „против” или „да” 
на руските инвестиции 
у нас,  който се вихри 
около проекта АЕЦ «Бе-
лене» .  Де ен у час тник 
в  нег о  е  синият  д уе т 
Ив ан и  Мартин,  кой-
то от няколко дни вече 
не  може да  си з ак уси 
вкъщи. Не слиза от екран 
въпреки връхлитащия 
ги на талази гърлобол 
и главоломно падащия 
рейтинг на сутрешните 
блокове. Колегите обаче 
ги търпят. Все още.

Но пък никой не ще да 
пита защо човекът, пус-
нал най-голямата руска 
инвестиция на Балкан-
ския полуостров – „Лу-
койл Нефтохим Бургас” 
АД и единствена руска 
рафинерия в ЕС,  сега 
пищи на два гласа сре-
щу руската инвестиция 
в АЕЦ „Белене”. Това е 
лицето Иван Йорданов 
Костов, политик, депу-
тат, бивш премиер и най-
отявлен русофоб. Който 
обаче е бил обучаван за 
летец в Селскосто-
панската авиация 

в  бившия С С СР.  Ама 
какво ви направиха рус-
наците в Кременчук, г-н 
Кос тов,  че сега им го 
връщате тъпкано?!

В безумната логорея 
на сините лидери срещу 
Втора атомна се разбира 
единствено, че са против, 
защото централата щяла 
да е единствената руска 
АЕЦ в ЕС. Тя съвсем не 
беше руска,  когато от 
лятото грозната пиар 
атака отказа немската 
RWE,  която  държеше 
49%. И с тана така,  че 
русофобската истерия 
отвори широко пътя за 
руската инвестиция. Хо-
рата не напразно казват: 
като стане белята, да не 
се мърда много. Че от-
срещната страна изпитва 
и  удов олс твие ,  о св ен 
всичко останало.

Но дори и да се увели-
чи руската инвестиция в 
«Белене», какво от това? 
Двата реактора тип ВВЕР 
1000 (В466) са от ново по-
коление, сертифицирани 
по всички правила за 
безопасност. АЕЦ «Беле-
не» е единствената цен-
трала, която е тествана 

срещу падане на 
«Боинг 747», и 

е 

до-
к а з а -
но, че издъ-
ржа на удара без щети за 
реакторите. Издържа и 
на 9-а степен по Рихтер. 

Което означава: 
в с и ч к и  с г р а д и 

наоколо са сринати 
със земята, а центра-

лата продължава да ра-
боти. На всичко отгоре 
руснаците ще си взимат 
обратно отработеното 
гориво. И всичко това с 

40% по-евтино от всички 
останали ядрени проекти 
в света.

Какъв им е проблемът 
на Иван и Мартин изоб-
що? Които са «за» руска 
рафинерия, но не и за на 
руска АЕЦ.

И понеже няма видима 

логика в поведението на 
прехв а ления политик 
Иван Костов, искаме да 
попитаме: А ако имахте 
личен интерес в  А ЕЦ 
„Белене”, дали щяхте да 
сте тъй против, г-н Ко-
стов? Питаме само, не се 
заяждаме.

Ангария на килограм
Прибира се Стоян у дома и не вярва на очите си - наи-

злезли съседите пред блока, всеки хванал в ръка по една 
баданарка и се борят кой по-първи да тегли една боя на 
фасадата. Какво стана бе, комшу, диви се Стоян, да не са 
върнали ленинските съботници, пък да са забравили да 
ми кажат. Работим срещу саниране, обяснява народът - 
плащаме с личен труд на фирмата, дето ще ни ремонтира 
сградата. Нова мода било, ако нямаш пари, включваш се в 
боядисването на фасадата и накрая ремонтът на панелката 
ти излиза по-тънко. 

А, кима с разбиране Стоян, значи не е съботник, ами 
жива ангария. Аз на тази панелка вече двайсе години 
ангария й работя и все няма свършване. С жената, вярно, 
разведох се, ама с панела развод няма, на него всички сме 
му като крепостни селяни. Първо двайсет години работих 
да го изплатя на банката, таман приключих с борчовете 
- и той започна да сдава багажа. Дойде време да плащаме 
за укрепване - ама нали сиромах човек бил жив дявол, 
замениха парите с хамалски труд, зер единствено той е 
безплатен.

Ама защо само на панела да работим, чуди се Стоян. Не е 
ли крайно време и останалите фирми, на които и без това 
сме станали като крепостни селяни, да подхванат този по-
чин. Няма нужда от фактури, нито от опашки пред касите 
- на «Топлофикация» например можем да й плащаме, като 
участваме в подмяната на тръби и радиатори. На «Софий-
ска вода» можем да помогнем в отстраняването на течове, 
като копаем вместо нейните работници, а те за сметка на 
това ще ни направят отбивка в цената. С ЧЕЗ също ще се 
разберем някак - и без това там вече не достигат инкасато-
ри, ще започнем да си отчитаме тока сами по комшийски, 
пък ако потрябва, и някоя жица можем да теглим. Вярно, 
когато говорят за минаване на безкасово плащане, евро-
пейците едва ли са имали предвид точно това, ама можем 
да го броим за подобрен български вариант и дори да го 
патентоваме. След време ще се въведе повсеместно - който 
иска да си купи мляко, ще трябва първо да издои кравите. 
Ако искаш хляб - седмица ангария на нивата. За правото 
да се возиш в градския транспорт трябва да се включиш 
в почистването на автобусите например, за да си отрабо-
тиш здравните вноски - да прекараш месец като санитар. 
Вярно, сигурно няма да остане време да ходиш на работа 
и да си изкараш заплатата. Но пък за какво ти е заплата, 
чуди се Стоян, след като основните ти нужди са задово-
лени благодарение на ангарията, която ще се превърне в 
основен фундамент на родната икономика. След време 
можем дори да изнасяме ноухау към Европа. 

ЮЛИ
Очаквам подривни 

действия
«Надявам се, че днес ще 

замълчат. Защото при тази по-
беда трябва да замълчат поне 
един ден. Ние знаем, че те са се 
подготвили от утре да започ-
нат подривни действия срещу 
управлението на страната. Това 
го могат, затова купуваха медии, 
затова купуваха телевизии, за-
това се готвят.»

В нощта на изборите, 6 юли

Баба Горка
«Като откривам всеки ден дет-

ски градини, пътища и спортни 
площадки, който иска, да вземе 
властта. Ще се кандидатирам 
пак и пак ще спечеля. Най-малко 
това ме притеснява - дали някой 
с пет или десет депутати ще ми 
създава проблеми. Тези хора са 
гласували да им правим детски 
градини, магистрали, спортни 
площадки. Къде е рискът? Баба 
Горка да не ме харесва вече?»

При откриване на детска 
градина в Панчарево

Сам-самичък съм
«Гледах днес от балкона на пар-

ламента и отчетох, че самичък 
съм направил толкова много. 
Самичък. Цяла партия. Апарат 
огромен. Дано съумея да го 
управлявам добре и да измъкна 
държавата от кризата при капа-
ните, които са ми заложени.»

Пред в. «24 часа»

Ще върна мандата, ей!
«Ще върна мандата и отиваме 

на нови избори, ако отсега по-
чват с номерцата си (...) Костов 
има пет депутати, Мартин - 10. С 
тях ли да се съобразявам да ми 
извиват ръцете.»

Пред журналисти, след като 
«Синята коалиция» поиска 

оттегляне на номинацията 
на Божидар Димитров за 
министър без портфейл

Много стиска на гушката
«Беше от многобройните ми 

подаръци за рождения ден. Ви-
кам си: «Айде, днес ще се наглася. 
Изобщо не знам дали е модерна, 
бях откопчал горното копче да не 
ми стиска гушката.»

В интервю за «Труд» 
на въпрос как е избрал 

ризата, с която положи 
клетва като премиер

АВГУСТ
Моля, другарко, Бойко ме бие
«Приказките «Моля, другарко, 

Бойко ме бие!» пред Брюксел 
няма да важат.»
В отговор на намерението на 

Станишев да се жалва пред 
ЕС от политически чистки

Вещиците на Станишев
«Доколкото знам, за лов на 

вещици трябва да има един 
ловец и вещици. От майка знам, 
че вещиците са лоши - кра-
дат, мамят, пият 
кръвчица...»

Станишев сам 
даде определе-
ние за своите 
министри (. . . ) 
Вещиците във 

вътрешното министерство, в за-
менките на горите и тези, които 
купуват златни ксерокси, ще 
бъдат унищожавани и давани 
на прокуратурата. Нека симпа-
тизантите на БСП да знаят как 
лидерът им се бори с кризата. 
Значи вещиците взимат по тол-
кова заплата и сега се оплакват, 
че ловецът им е дошъл и иска да 
им прекрати лапканицата.»
“На Първанов с «любов», Vol. 2

«В човешки план съм разоча-
рован от Първанов. И докато не 
ми се извини, няма да застана до 
него. (...) Не може на 40-ия ден 
(на правителството) да говори за 
некомпетентност, след като знае 
каква къртовска работа вършат 
новите министри, без да ползват 
лятна почивка, и как се стараят 
бързо да навлязат в ресорите.»

Пред в. «Труд» след 
трагедията с кораба 

«Илинден», когато 
Първанов заяви в статия, 

че има «дефицит на 
компетентност на 

правителството 
в енергийната 

сфера»
(Продължение – 

бр. 5)

2009-та през изявленията на премиера

е

до-
к а з а -
но, че издъ-

Ко
в с и

наоко
със зем

лата прод
б Н

Какъв им е проблемът на Иван и 
Мартин изобщо? Които са «за» 
руска рафинерия, но не и за на 
руска АЕЦ.

Иван 
Костов

Мартин
Димитров
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Виелици, слънце, дъжд, топъл 
вятър, студ... Никой не се учуд-
ва, просто е Март. В този месец 
слънцето преминава през Риби, 
последния и най-неподатлив за 
описания знак от зодиакалния кръг. 
Дълбок и променлив,без чувство за 
конкретност, време и пространство. 
Диапазонът на прояви е необятен – 
от нежни и красиви настроения и 
духовни преживявания до заблуди, 
обърканост, погрешни решения – 
такива ще са първите дни до 20. В 
новините сигурно ще чуем за поре-
дица разкрити престъпления, скан-
дални злоупотреби, измами. Напре-
жението в бизнеса и политиката ще 
растат, недоволството – също. 

Дните до 26 март не са подходя-
щи за старт на нови проекти, съдру-
жия и работа. По-добре е човек да 
намери време да се обърне към 
себе си, да остане малко в покой и 
размишление.

Съвсем различно може да бъде 
влиянието на звездите на хората 
на изкуството, културата и соци-
алната дейност. Техните идеи ще 
бъдат провокирани от мистични 

влияния и вдъхновения, а добрите 
сърца – изпълнени със съчувствие. 
Защо само по Коледа да изпълваме 
сърцата си с грижа и състрадание 
към по-слабите, не можем ли и 
сега в дните на идващата пролет да 
проявим повече нежност и любов 
към близките и приятелите си?

На 20 март настъпва пролетното 

равноденствие. Слънцето влиза в 
Овен, начало на астрологичната 
Нова година. Светлината побеж-
дава мрака, денят надделява над 
нощта, изобилието на енергия 
импулсира в новите идеи и про-
екти. Живият дъх на пролетта ще 
се усеща все по-силно в нас и около 
нас. Хайде да го уловим...

Приказка за Баба Марта
Във фолклора Баба Марта е представена като сестра или жена 
на Голям Сечко (Януари) и Малък Сечко (Февруари). Тя винаги е 
недоволна от тях - че са изпили виното (ако са братя), или че са 
свършили някоя голяма пакост. Старицата (невестта) им се гневи, 
вследствие на което времето се разваля.

Според една разпространена приказка, една старица козарка 
извела стадото си в планината през последните мартенски дни, 
мислейки, че Баба Марта ще я дари с хубаво време, понеже и тя е 
стара като нея. Баба Марта се разсърдила, поискала няколко дни 
назаем от брат си Април, и ги получила. Тези дни се наричат в на-
родната традиция «заемни дни», «заемници», «броени дни». Марта 
пуснала силни снегове и виелици, които замразили козарката и 

стадото в планината. Замразените се превърнали в купчина 
камъни, от които потекла лековита вода.

БАБА МАРТА БЪРЗАЛАЗАЛА

По целия свят хората посрещат 
пролетта с радост и нова надежда, 
но само в България очакването на 

пролетта е представено под фор-
мата на древна традиция. На този 

ден си подаряваме мартеници с 
пожелание за здраве и сила, за 

късмет и мир през цялата година.

Баба Марта Баба Марта 
не е баба, а не е баба, а 
млада булкамлада булка

След Малък Сечко иде 
Баба Марта. Името на ме-
сеца е свързано с при-
казката за Баба Марта, 
сестра на Голям и Малък 
Сечко, която ту се смее, ту 
плаче. Затова го наричат 
още “женския месец”. През 
март започва пролетното 
оживление.

И така, Баба Марта ня-
кога българите са я по-
срещали по сватбарски, 
сиреч както са посрещали 
булка – покриват, забулват 
къщите, размятат червено-
то сватбено знаме. В това 
посрещане има нещо, кое-
то се крие в поговорката – 
“Нова булка – нов късмет!”. 
Но щом я посрещат, това 
означава, че тя иде отнякъ-
де. Това нейно пристигане 
е триумфално, то е завръ-
щане на победителка. За да 
разберем тези отивания и 
завръщания на фолклор-
ната Баба Марта, трябва 

да кажем, че фолклорното 
време е циклично за разли-
ка от нашето време, което 
е линейно.

“Завръщането” е фол-
клорна метафора на “раж-
дането”, а отиването – на 
смъртта, разбирана като 
път към раждането. По-
срещането на баба Марта 
с развети червени черги 
по стрехите е знак, че Баба 
Марта е била и се е завъ-
рнала, станала е нова.

НО ЗАЩО БАБА?
Както разказва фолклор-

ният мит, Баба Марта не 
обича стариците. Те са 
нейното било, минало. 
Обича девойките, защото 
те са нейното ново ставане. 
Баба Марта – една явна 
патриархална редакция на 
митологичното материн-
ство, се връща готова за 
сватба и затова я посрещат 
като булка. Зад образа на 
фолклорната Баба Марта 

всъщност се крие великата 
богиня майка.

Тр и у м ф а л н о т о  п о -
срещане-завръщане е син-
тезирало архаичните и 
средновековни значения 
на образа и ги е разгънало 
в единна последовател-
ност от обичаи и обредни 
практики. От една страна, 
те разказват за отноше-
нието между обществото 
и природата, а от друга 
– за отношенията между 
индивидите в обществото. 
И затова в мартенската об-
редност ще видим образа 
веднъж като фолклорна-
та майка земя и нейната 
възродена дъщеря, и втори 
път – в същия този сюжет, 
но адаптиран към патри-
архалността, вече става 
дума за сватба. А това вече 
е епическо действие. И тук 
идва темата за счупените 
гърнета, за мартениците, 
за девойките, които са бели 

и червени – като мартени-
ца, защото могат да станат 
булки. А това ще рече, 
че могат да се забулят, да 
станат неразпознаваеми и 
съответно може да се поя-
ви героят, юнакът, който 
ще ги познае, ще ги напра-
ви законни съпруги.

По-късно фолклорното 
християнство ще се вплете 
в този сюжет с мотива за 
ухапването от змия. Това 
е същата онази змия, коя-
то подучва Ева да отхапе 
от райската ябълка. Това 
ухапване е равнозначно 
на залюбването от змей, 
което в нравствените пред-
писания на Великите пости 
се изразява в табуирания 
полов живот, а от друга 
– в чистота на булката в 
първата й брачна нощ.

Фолклорната ни Баба 
Марта е нашенската редак-
ция на митичната Деметра. 
Баба Марта ту се смее, ту 

плаче – този фолклорен 
образ е синтез на митоло-
гичното материнство, на 
несмеещата се, на сърди-
тата, на сушавата, непло-
дородна майка земя – на 
смеещата се, на веселата, 
на плодната майка земя. 
Оттук и същността на усу-
каните бял и червен конец, 
на българския фолклорен 
вариант

НА ИН И ЯН,
чието значение можем да 
проследим във всички 
обредни практики, къде-
то бялото се превръща в 
червено – от мартеницата 
до боядисването на велик-
денското червено яйце.

В нашия фолклор има 
мит, който пародира мита 
за смеха и плача на Баба 
Марта, която ту се смеела, 
ту плачела, защото Фев-
руари бил къс (само 28 
дни), а на Април бил мек... 
климатът.

“По Юлианския 
календар Първа Марта 
(01.03.) е била началото 
на църковната Нова го-
дина, която по смисъла 
е свързана с темата 
за Пасха. В архаичния 
пласт на фолклорната 
ни култура денят е 
свързан с мита за Баба 
Марта. Фолклорната 
Баба Марта се посреща 
с радост и в знак на 
тая радост по къщите 
гуждат червено или 
друга червена мате-
рия, или пък червена 
материя навързват на 
прът и го изправят под 
стряхата. Туй червено 
платно трябва да се 
размята, за да се раз-
смее Баба Марта и да 
пече слънце... Червени-
те парцали по стрехите 
или покривите стоят 
до Младенци – 9 март... 
Бабичките тоя ден не 
излизат рано, за да не 
срещнат баба Марта – 
тя щяла да бъде сърди-
та, а времето – лошо. 
Добре е да я срещат 
момичета, за да е топло 
и добро времето. За-
ранта се чупят гърнета-
та и всякакви пръстени 
съдове, в които се е 
държал огънят. Подши-
ва се долното краище 
на дрехата с черен ко-
нец, за да бъдат зашити 
устата на змиите. На 
децата връзват марте-
ници. Мартеницата е 
усукан бял и червен ко-
нец, който се връзва на 
дясната ръка на всяко 
дете, мома или булка...” 
(Д. Маринов, 1914 г.) 

1 МАРТ – Баба Марта
Какво се прави? Връзваме мартеници. Жените по-

чистват дома, мъжете прескачат по три пъти голям 
огън, за да прогонят болестите.

2 МАРТ – Започва господството на демоничните 
същества.

Какво се прави? На този ден християните тримирят 
(не се яде нищо и не се пие вода). Мъжете, преобразени 
като кукери, обикалят къщите, благославят стопаните 
за здраве и берекет.

3 МАРТ – Освобождение на България
8 МАРТ – Международен ден на жената
22 МАРТ – Първа пролет.
Какво се прави? Празнува се именният ден на хора 

с име Пролет, Пролетка, Росен
25 МАРТ – Благовещение
Какво се прави? Яде се рибник – риба с ориз или 

шаран, пълен с орехи, лук и домати. Приготвя се об-
редна пита с мед за здраве и благополучие. Именници: 
Благовеста, Благовест, Благой, Блага

28 МАРТ – Цветница, Празник на цветята
Какво се прави? На този ден в църквата се отслужва 

молитва и се благославят върбови клонки. Те се раз-
дават на вярващите и всеки ги отнася до дома си за 
здраве. Окичват с върбови клонки портите и се сплита 
венче от осветената в църквата върба. Върбовите 
клонки символизират палмовите — с които е бил по-
срещнат в Йерусалим Исус Христос.П
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Мартеничките ги Мартеничките ги 
носим, докане не видим носим, докане не видим 

щъркел. Тази птица се щъркел. Тази птица се 
смята за предвестник смята за предвестник 

на пролетта и на пролетта и 
показва, че Баба Марта е доволнапоказва, че Баба Марта е доволна

Астрологична прогнозаАстрологична прогноза
Противоречиви настроения и напрежение до 20-и
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За да се избави- т е  п о -
бързо от излишните килограми, 
които са се натрупали през зима-

та, включете в менюто си ананас. 
Диетолози твърдят, че така само 
за седмица може да се освободите 
от не по-малко от 3 кг. Задължи-
телно обаче трябва да приемате и 

повече течности като чай, сокове, 
минерална вода. Благодарение 
на тази витаминозна диета ор-
ганизмът не само ще се избави 
от наднорменото тегло, но и ще 
попълни запасите си от калий, 
цинк и магнезий. Това са елементи 
особено необходими за костната 
и нервната система.

През цялото това време е 
възможно дори да не спазвате 
твърде строга диета. Достатъчно 
е след всяко хранене да изпивате 
по една чаша сок от ананас. Този 
екзотичен плод способства за 
разграждането на мазнините и 
възпрепятства тяхното натрупва-
не, като същевременно доставя 
на организма големи количества 
минерали и витамин С. 

МОДА, ЗДРАВЕ, КРАСОТА

Склонни ли сме към надебеляване според зодиака

Освен вкусна за повече-
то от нас храна, картофите 
могат да бъдат и алтерна-
тивен лек за много забо-
лявания. Така например, 
за да намалите кръвното си 

налягане и нивото на захар 
в кръвта, пийте сок от кар-
тофи. Той е подходящ и за 
прочистването на организ-
ма, като за тази цел е добре 
да се комбинира със сок от 

мор-
кови 
и  ц е -
лина.

Сокът от картофи по-
мага и при нарушения в 
храносмилането, нервни 
разстройства, ишиас и 
сърбеж. При тези случаи 
ще ви помогнат 500 мл сок, 
смес от моркови, крастави-
ци, цвекло и картофи, като 
от менюто се изключат 
всякакви месни и рибни 
продукти.

Суровият настърган кар-
тоф може да бъде добро 
средство при зарастването 
на рани от екземи, изгаря-
ния и други поражения на 
кожата.

При главоболие може на 
привържете към челото си 
тънки резенчета картоф, 
а ръцете си поставете до 
лакът в съд с гореща вода.

При полиартрит народ-
ната медицина съветва в 
продължение на 3 дни да 
се изяждат по 2-3 кг 
картофи, сварени с ко-
рата в малко 

количес тво 
в о д а ,  к а т о 

друга храна не 
се приема.

Сместа от настърган 
картоф, която се сменя 
3 пъти дневно, отлично 
може да премахне вся-
какъв оток.

При ишиас и радикулит 
се препоръчва да се зато-
пляте с парата от варени 
картофи.

При хронична кашлица 
в съд в вода се варят един 
картоф със средна големи-
на, една глава лук и една 
ябълка, докато водата не 
се намали на половина. 
Сместа се приема по 1 ч. л. 
три пъти дневно.

При увреждане на му-
скулите и сухожилията 
можете да си направите 
компрес от картофени 
кори. За тази цел са под-
ходящи старите картофи, 
чиято кора се обелва, на-
рязва на ситно и поставя 

върху болно-
то място.

Надебеляването при 
представителите на 
зодия Телец, Дева или 
Козирог е резултат от 
заседнал начин на живот

Все повече изследователи и 
поддръжници на рационално-
то хранене твърдят, че можем 
да определим с лекота кога да 
се ограничим в храненето си 
според зодиака. Според тях той 
показва и основните причини за 
натрупване на излишното тегло 
в човешкия организъм. 

СТИХИЯТА ОГЪН 
 Овен, Лъв, Стрелец

Представителите на този 
знак се характеризират с емо-
ционалност и избухливост. 
Храносмилателната система 
при тези хора работи нормално, 
което им позволява бързо да 
усвояват храната, като по този 
начин не натрупват излишни 
килограми.

СТИХИЯТА ВЪЗДУХ
Близнаци, Везни и Водолей

Представителите на тази сти-
хия са най-възприемчиви на 
външните условия. Поради тази 
причина, когато са гневни, огор-
чени или в лошо настроение, 
те обичат да преодоляват си-
туацията с помощта на храната. 

Близнаците, Везните и Водолеят 
обаче могат да се контролират 
и затова надебеляват изключи-
телно рядко. 

СТИХИЯТА ВОДА
Рак, Скорпион и Риба

Представителите на тези зна-
ци са малко по-емоционални 
от въздушните зодии, поради 
тази причина и са по-склонни 
към преяждане. Водните знаци 
също така често спазват различ-
ни диети и приемат хранителни 
добавки. Доколкото представи-
телите на стихията Вода са мно-
го чувствителни към критиката 
на околните, те често страдат от 
неувереност в себе си. Хората от 

тези зодии трябва още от ранна 
възраст да наблюдават тегло-
то си, доколкото вече в зряла 
възраст те са изложени на висок 
риск от затлъстяване. 

СТИХИЯТА ЗЕМЯ
 Телец, Дева и Козирог

Представителите на тази сти-
хия се характеризират с търпе-
ливост, издръжливост и упо-
рит характер. На тях им е по-
лесно да се 
придържат 
към здра-
вословния 
н ач и н  н а 
живот. Ре-

дом с това те са склонни към 
напълняване. Но с цената на 
малко усилия и воля те могат с 
лекота да се избавят от натрупа-
ните излишни килограми. Наде-
беляването при представители-
те на зодия Телец, Дева или Ко-
зирог е резултат от заседналия 
начин на живот, склонността 
им към преяждане и нередовни 
физически упражнения.

Как да избегнете мъче-
нията на зъболекарския 
стол? С малко профилак-
тика, обясняват стомато-
лозите. Ето няколко златни 
правила за бяла усмивка и 
здрави зъби.

Срещу кариес - дъвчете 
дъвка без захар поне 20 
минути след хапване. Така 

ще стимулирате произ-
водството на слюнка, която 
неутрализира киселините 
в устата и предпазва от ка-
риес. Ако не обичате дъвка, 
заложете на черен пипер 
- върши същата работа. 
По-приятен вариант са ста-
фидите. Фитохимикалите в 
тях се борят с бактериите 
в устата, предизвикващи 
кариес и гингивит. 

Срещу плака - правете 
си гаргара с черен или зе-
лен чай два пъти дневно. 
Танинът в него стопира 

образуването на 
киселини и 

убива бактериите, които 
правят кариеси.

Срещу гингивит - яжте 
много цитрусови плодове. 
1 г витамин С е идеалната 
доза, която унищожава 
бактериите, които водят до 
възпаление на венците.

ПРЕД КАБИНЕТА 
Ако срещата ви със зъбо-

лекарския стол е неиз-
бежна, спазвайте няколко 
прости правила, съветват 
стоматолозите: 

* преди да идете в ка-
бинета, не яжте пушени 
храни и манджи с много 
подправки,

* измийте зъбите си с па-
ста без много ароматични 
добавки,

* не пушете поне 2 часа 
преди срещата със зъбо-
лекаря,

* не дъвчете дъвка. По 
дъха ви опитният стома-
толог ще прецени как са 
зъбите ви.

Стафиди и дъвки ни 
пазят от кариес

Народна медицина

Картофите: Картофите: 
алтернатива на алтернатива на 
някои лекарстванякои лекарства

„Главата ми е все в 
хладилника...”

“Главата ми е все в хладилника - менингит ще хва-
на”, така се жалват пристрастените към яденето. Това 
с пълна сила се отнася и за хората, които нощем си 
“наваксват” с... хапване, което иначе през деня кон-
тролират строго. “Относително нов вид хранително 
разстройство е синдромът на нощното хранене, кой-
то накратко се характеризира с минимална консума-
ция през деня и обилно хранене през нощта (прием 
на над 50% от дневния прием на калории), както и на-
рушен сън. Още повече, че храните, консумирани по 
време на нощното събуждане, обикновено са високо 
калорични и нездравословни.” Лекарите подчерта-
ват, че става въпрос за редовно нарушаване на съня 
(поне веднъж всяка нощ) с цел ядене. Синдромът на 
нощното хранене за първи път е описан през 50-те 
години на ХХ век, но психолозите и специалистите по 
хранене и диететика са категорични, че страданието 
все още не е достатъчно проучено.

Хората с подобно поведение наистина са жертви 
на заболяване, което променя и нивата на хормо-
ните в организма. Предпоставка за появата на това 
хранително разстройство може да са депресията, 
тревожността, продължителната диета и др. 

За да се избави- т е  п о -

та, включете в менюто си ананас. 
Диетолози твърдят, че така само 
за седмица може да се освободите 
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ната медицина съветва в
продължение на 3 дни да
се изяждат по 2-3 кг 
картофи, сварени с ко-
рата в малко

върху болно-
то място.
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т св

аля до 3 кг за седмица
Всички хора, които имат 

сини очи, произлизат от 
един и същ прародител, 
при който промяната в 
цвета на очите се дължи 
на генетична мутация, 
смятат датски учени. Те са 
сравнили генетични про-
би от хора със сини очи 
от различни краища на 
света – от скандинавски-
те страни до Йордания и 
Турция. “В началото всич-
ки хора са били с кафяви 
очи”, твърди проф. Ханс 
Айберг от Университета 
на Копенхаген пред Би 

Би Си, “но последвала му-
тация в един от гените е 
довела до това при някои 
вече да е невъзможно да 
се запази този цвят на 
очите, защото силно е на-
маляла способността за 
производство на меланин 
в ириса. Именно това е до-
вело до превръщането на 
кафявите очи в сини”. Уче-
ните обясняват днешното 
наличие на хора със зеле-
ни или пъстри очи също 
с различното количество 
меланин, което тялото 
може да произвежда.

Сините очи - резултат 
от генна мутация
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„Зад кадър“ ще открие 
„София филм фест“ 

По следите на Пенчо 
Балкански във Виена

Предстоящо Предстоящо 
Новият филм на Светос-

лав Овчаров «Зад кадър» 
ще открие на 5 март 14-
ото издание на «София 
филм фест» в НДК. Тази 
година в киномаратона 
ще се включат общо 19 
български филма, като 
четири от тях ще имат 
своите премиери в рамки-
те на феста. Официалната 
програма ще приключи на 
14 март със специалната 
галапрожекция на „Анна 
Каренина» - най-новата 
творба на руската легенда 
Сергей Соловьов, спе-
циален гост на феста. 

Идеята за филма «Зад 
кадър» тръгва от действи-
телен случай и се базира 
на досието на операто-
ра Христо Тотев, заснел 
„Осъдени души», „Адап-

тация», „Кон-
стантин Фило-
соф» и „Сула-
мит». Младият 
оператор Антон Кръстев се играе 
от Иван Бърнев, а възрастният 
- от Стоян Алексиев. В лентата 
участват още Касиел Ноа Ашер 
(съпругата му), Цветана Манева 
и др. Самият Христо Тотев уча-
ства в написването на сценария 
заедно със Светослав Овчаров, 
оператор е Рали Ралчев. 

Останалите български пре-
миерни филми са лиричната 
комедия „Ако някой те обича» 
на режисьора Киран Коларов 
(13 март), „Стъклената река» на 
Станимир Трифонов и „Светото 
семейство (Нина и Мариян)» на 
Красимир Крумов. 

„Хипнотик“ отбелязват
3 март в Брюксел

Струнният музикален квартет «Хипнотик» ще изнесе едноча-
сов концерт пред евродепутатите в Брюксел на 3 март. На съби-
тието ще бъде показан документален филм за Белоградчишките 
скали, участие ще вземе и балетът на Маша Илиева. «Хипнотик» 
ще представи най-новата си пиеса «Tears of love» с аранжимент на 
Маурицио Абени, в чийто оригинал той изпълнява виртуозните 
партии за пиано. Атрактивните дами ще изсвирят и «Танц със 
саби», «Лудо-Младо», «Либертанго», както и други пиеси, които 
ще бъдат включени в предстоящия албум на изпълнителките.

„„„„„„„„„„„„ХХХХХХХХииииииииппппппппннннннннооооооооттттттттиииииииикккккккк   ооооооотттттттбббббббеееееееллллллляяяяяяязззззззввввввваааааааттттттт
33333 ммаарртт вв ББББББррююккссеелл
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Още един нов цикъл с концерти, раз-
работен от екипа на «Сцена Академия», 
започва този месец. Идеята на изявите 
от серията «Golden Live Pop» е да бъде 
представено най-доброто от съвремен-
ната музика чрез ефектни програми на 
топ артистите в българската музика.

Първи на сцената ще се качи един от 
най-добрите родни артисти - Любо, кой-
то ще направи авторски и много личен 
спектакъл на 1 март. Изпълнителят ще 
представи както най-големите си хитове, 
така и песните от предстоящия си албум. 
На сцената ще му партнират Георги Янев 
- китара, Милен Кокошаров - клавишни, 
Росен Ватов - ударни, и Венци Марков 
- бас. Вече е факт и дългоочакваният 
съвместен проект на италианската звезда 
Алесия Д'андреа и Любо. Видеоклипът, 
дело на Васил Стефанов, към съвмест-
ната им песен «Tonight», е завършен и 
скоро ще се завърти в националния ни 
телевизионен ефир, ще се разпространи 
в Италия, както и в други европейски 

Още един нов цикъл с концерти, раз-
работен от екипа на «Сцена Академия»,
започва този месец. Идеята на изявите
от серията «Golden Live Pop» е да бъде

Любо с Любо с   личен личен 
концертконцерт на «Сцена на «Сцена 

Академия»Академия»

Портрети на великия руски бас Фьодор 
Шаляпин, именития ни художник Владимир 
Димитров-Майстора, Йохан Щраус (внук) са 
сред близо 150-те фотоса на Пенчо Балкански 
от 30-те г. на ХХ век. Те са изложени в На-
ционалната художествена галерия 
до 31 март. Повечето от творбите 
във фотоизложбата «Пенчо Бал-
кански. Фотография (1933-1939)» 
са съхранени в семейния архив на 
художника. Оригиналните фотогра-
фии - портрети, пейзажи, актова фотография, 
сцени от бита, социални и народни типажи, 
са придружени от любопитни документални 
факти и предмети. В панорамата от портре-
ти са още френският виолист Анри Марто, 
кинозвездите Адолф Волбрюк, Ивет Лебон, 
Фрида Рихард, Лилиан Диц, български зна-
менитости като детето-чудо на цигулката 
Васко Абаджиев, Александър Балабанов, Ан-
тон Страшимиров, Иван Мърквичка, Ангел 
Сладкаров, Ружа Делчева, Никола Балабанов, 
Александър Малинов. 

Особен интерес предизвикват фотографии-
те от Виенската изложба (1936), която донася 
европейска слава на художника. Именно ви-
енските специалисти провъзгласяват Пенчо 
Балкански за гений на новата фототехника. 
Със своите способности на фотограф, киноо-
ператор и художник той печели изключител-
на популярност.

Пенчо Балкански (1908-1985) е запомнен 
от съвременниците като оригинален график 
и живописец. Неговият начален път в из-
куството, свързан с фотографията, днес е 

почти забравен. В периода 1933-1939 г. Пенчо 
Балкански е собственик на фотоателие «Луна» 
и урежда шест последователни художествени 
фотоизяви. Първата от тях е в галерия «Родно 
изкуство» в столицата. Следват Пловдив (1934), 

Варна и Белград (1935), Виена (1936) и отново 
София (1939). Както проличава от тогавашни-
те възторжени отзиви в печата, Балкански се 
изявява «като вещ художник», който «рисува 
съвременния живот и чрез обектив и колорит 
дава състояния, надминаващи художествените 
картини».

Венелина Въло-Венелина Въло-
ва от Плевен ва от Плевен 
започна да реди започна да реди 
най-големия най-големия 
пъзел в света. пъзел в света. 
Нейната цел е Нейната цел е 
картината картината 
„Животът - „Животът - 
голямото пре-голямото пре-
дизвикателство”, дизвикателство”, 
съставена от 24 съставена от 24 
хиляди елемен-хиляди елемен-
та. Успее ли да та. Успее ли да 
го събере за 100 го събере за 100 
дни, плевенчан-дни, плевенчан-
ката ще канди-ката ще канди-
датства за впис-датства за впис-
ване в Книгата ване в Книгата 
на рекордите на на рекордите на 
Гинес. Гинес. 

Хана Шигула ще 
пристигне през 
лятото във Вар-
на. Музата на све-
товноизвестния 
режисьор Райнер 
Вернер Фасбин-
дер ще бъде спе-
циален гост на 
оперно-театрален 
фестивал в мор-
ската ни столица. 
Както стана из-
вестно, гранда-
мата на немско-
то кино получи 
«Златна мечка» за 
цялостно творче-
ство на тазгодиш-
ното Берлинале. 

С в е т о в н о и з -
вестният френски 
драматург Ерик-
Еманюел Шмит 
също идва на фе-
ста. Авторът на 
култовите пиеси 
«Хотел между тоя 
и оня свят», «Го-
сподин Ибрахим 
и цветята на Кора-
на» ще пристигне 

във Варна на 1 август. Шмит 
ще остане до 3 август, а след 
това може да мине и през 
София, каза актьорът Мариус 
Донкин, един от организато-
рите на събитието.

Музата на 
Фасбиндер 
идва
във Варна

държа-
ви.
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Ако беше още сред нас, 

щеше да е отпразнувал 
наскоро 78-мия си рожден 
ден. И едва ли щеше да 
се е оттеглил от активна 
творческа дейност. Защо-
то «зрелището» - живото, 
на театралната сцена, и 
записаното - на филмова-
та лента - беше неговата 
мисия в изкуството. Ми-
сия, изпълнена не само с 
достойнство, но и с много 
талант, прозрение за фи-
лософията на човешкото 
битие, дълбочина на по-
сланието. Методи Андо-
нов - един от строителите 
на българската култура 
на ХХ век. Роден е на 16 
март 1932 г. Символиката 
на родното му място - село 
Калище, Пернишко, ся-
каш идва да потвърди ме-
тафорично максимата, че 
на таланта не са му нужни 
палати и лукс. Че из-
ворите му се коренят 
някъде дълбоко в оня 
дух, изпял и изплакал 
съдбата си в хиля-
ди народни песни, 
разказвал приказки 
- весели и страшни, 
градил черкви и ма-
настири и дялал при-
казни иконостаси, 
писал и преписвал 
книги на своя език - и 
създавал през векове-
те своята «държава на 
духа».

Орисан от 
съдбата

Може би и звез-
дите на зодията му 
Риби са го орисали 
от раждането още да 
бъде обречен на изку-
ството. Дарили са го с 
чувствителност да прозре 
тайните отвъд битието и 
със способността да може 
да ги претвори в човешки 
съдби и така да ги повери 
на зрителите. Но и с упо-
ритост, и с трудолюбие 
- без този често прене-
брегван щрих изкуството 
остава само мечта, без да 
се превърне в съдба.

Как се е събудил инте-
ресът към изкуството и 
кога се е врекъл да служи 
на богинята на театъра, 
днес за съжа ление не 
можем да го попитаме. 
Можем само да гадаем 
- дали от поглъщаните 
жадно томчета на Шек-
спир и Шилер? Или пък 
в тъмния киносалон, след 
запознанство с разкази 
за чужди съдби и с го-
леми актьори? Безспор-
но е едно: да следваш 
режисура във ВИТИЗ, 
където Методи Андонов 
завършва висше то си 
образование през 1955 
г., не е достатъчна едната 
гола любов към театъра. 
Нужен е интелектуален 
«багаж», трупан пред-
варително, за да поемеш 
по пътя на усвояването 
на тънкостите на занаята. 
Но липсва ли «божестве-
ната искра», си обречен 
да си останеш занаят-
чия.  Ме тоди Андонов 
безспорно носи в себе 

си тая искра. И щедро я 
реализира - в театъра и 
в киното.

Тръгва от театъра
Следващите няколко 

години в Бургаския те-
атър са добра школовка 
за големия скок. През 1959 
г. пред Методи Андонов 
се отварят вратите на Са-
тиричния театър. Запо-
чват звездни години - за 
театъра и за режисьора. 

24 блестящи постановки, 
забележителни с поста-
новъчна изобретателност, 
заредени с енергията на 
авангардни търсения в из-
граждането на зрелището 
на сцената и въздействие-
то му върху публиката 
- това са спектаклите в Са-
тирата с подписа му. Би-
летите за «Предложение. 
Сватба. Юбилей», «Чичов-
ци», 'Михал Мишкоед», 
«Кандидати на славата», 
«Мачово бърдо», «Червен 
смях», «Ревизор», «Ми-

стерия Буф», «Смъртта 
на Тарелкин», «Старчето 
и стрелата», «Свинските 
опашчици», «Удържимият 
възход на Артуро Хи», 
«Третото желание», «Кав-
казкият тебеширен кръг» 
се разпродават месеци 
напред. Сред софийския 
културен елит се смята за 
непрестижно да не си ги 
видял. Динамични, про-
вокативни, ярки, атрак-

тивни - и в същото време 
философски задълбочени, 
разчупващи канона. Пре-
ди половин век те бележат 
посоките на движение 
на театъра днес. Най-
известните знаменитости 
на Сатирата градят ак-
тьорския си имидж под 
вещата ръка на Методи 
Андонов. 

Открива 
драматурга 

Радичков 
Заслуга на режисьора е и 

откриването на Радичков 

за сцената - постановката 
на «Суматоха» става ем-
блематична за българския 
театър. Невероятният 
успех кара писателя да 
заяви: «Мисля, че точна-
та или по-вярната дума 
е «свещенодействаха», а 
не работеха, защото тези 
актьори, възпламенява-
ни и водени от Методи 
Андонов, наистина све-
щенодействаха».

Успехът е тол-
кова категоричен, 
че през 1967 г. 
Методи Андонов 
получава звание-
то «Заслужил ар-
тист». Канят го да 
преподава режи-
сура във ВИТИЗ. 
Но злият «гений» 
на българина - 
завистта, надига 
глава. Обвиняват 
го  в  авторит а-
ризъм и в... карие-
ризъм. Смъртни 
грехове, удобни 
за мимикрия на 
завистта и спо-
собни да сринат 
е д н а  ч о в е ш к а 

съдба. Режисьорът напу-
ска театъра, но началният 
тласък, даден от него, 
години наред «захранва» 
Сатирата и трупата й.

Когато губиш, не зна-
еш какво печелиш, гласи 
една житейска мъдрост. 
Загубата на театъра е пе-
чалба за киното. Пече-
ли и самият режисьор. 
Спектакълът се ражда и 
умира със спускането на 
завесата, филмовата лента 
съхранява записаното за 
поколенията.

Пред... истините
на времето

През 1968 г. се появява 
първият филм на режи-
сьора «Бялата стая». Ме-
тоди Андонов «атакува» 
съвременността заедно с 
изключителен творчески 
екип: сценарист е Богомил 
Райнов, оператор - Димо 
Коларов, а Апостол Кара-
митев изиграва тук най-

добрата си роля 
в  киното .  Чр е з 
драмата на героя, 
изживяващ слож-
ните конфликти на 
времето, търсещ 
смисъла на труд-
ното и противоре-
чиво човешко би-
тие, филмът цели 
«разгадаването» 
на съвременност-
та. Може би най-
точно го е казал 
самият режисьор: 
«Ус тояв айки на 
удари отвън, на 
агресивност отвън 
както по отношение на не-
говата личност, така и по 

отношение на неговата 
реализация, той (геро-
ят) се изправя пред кон-
фликтите на времето, 
пред проблемите, пред 
истините на времето, 
прониква в тях, разбира 
ги и стига до истината за 
себе си, за своето време. 
За това, което стои на-
среща му... Активността 
на съвременния човек 
не е само физическо 
действие, а проумяване, 
дешифриране на ме-
ханизми, проникване 
зад видимата страна на 
нещата... Разгадавайки 
тази загадка, киното и 
неговият герой факти-
чески активно въздей-
стват и я променят». 

Тази своеобразна де-
кларация на творческо-
то верую на режисьора, 

на разбирането му за из-
куството, си струва да се 
припомня. През послед-
ните десетилетия мнозина 
претендират да се наричат 
инакомислещи в онези 
времена. Факт е обаче, че 
по-сурова присъда над 
догматизма от присъда-
та, произнесена в «Бяла-
та стая», киното ни не е 
успяло да изрече. Произ-
несе я «Бялата стая» през 
далечната 1968 година.

Режисьорът остава ве-
рен на стремежа си да 

«дешифрира механизми», 
да прониква «зад видима-
та страна на нещата» и в 
двата си филма по книги 
на Богомил Райнов «Няма 
нищо по-хубаво от лошо-
то време» и «Голямата ску-
ка». И най-вече в «Козият 
рог», който неизменно 
оглавява класациите на 
най-престижните изяви 
на българското кино за 
цялата му история.

Създава 
философска притча

Тръгнал от Хайтова-
та легенда за насилие и 
възмездие, Методи Андо-
нов я превръща във фило-
софска притча, в сурова и 
величествена алегория за 
яростта и гнева, изгарящи 
сърцето и унищожава-
щи нежността, любовта. 
Превръща я в трагедия 
с Шекспирово звучене, а 
зад българина от ХVII век 
Караиван критиката - и 
нашата, и чуждата в ония 
години, видя призраците 
на Крал Лир и Хамлет. 
И като «Бялата стая», и 
«Козият рог» събра букет 
от престижни награди от 
нашите и международни-
те фестивали.

З а  ж а л о с т,  и м е н н о 
сърцето, отворено за све-
та и за хората, подвеж-
да големия режисьор. И 
вместо рождения му ден 
отбелязваме годишнината 
от смъртта му. 

В пъстротата на на-
ционалната ни култура 
Методи Андонов втъкна 
своя неповторима багра. 
Той остави на българския 
театър забележителните 
си постановки. На кино-
то остави филмите си. А 
на дъщерите си Милена 
и Невена завеща неизвъ-
рвения свой път в изку-
ството, по който те и сега 
вървят. 

Eдно голямо сърце, 
отворено за света и хората
Неповторимият режисьор Методи Андонов

Сцена от пиесата 
«Суматоха» на Йордан 
Радичков. Постановка 

Методи Андонов, март 
1967 г., на сцената на 
Сатиричния театър

Шедьовърът
 «Козият рог» 
влезе в 
златния фонд 
на родното кино
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След пленяването на 
Осман паша при Плевен, 
превземането на София, 
преминаването на Бал-
кана при суровите зимни 
условия, победите на За-
падния отряд на ген. Гур-
ко над Сюлейман паша 
при Пазарджик и Пловдив, 
освободителният поход на 
командвания от ген. Карцов 
Троянски отряд в Средно-
горието и «нокаутиращият 
удар», който генералите Ра-
децки, Святополк-Мирски 
и Скобелев нанасят върху 
Централната армия на Вей-
сел паша, охраняваща Шип-
ченския проход, Осман-
ската империя е изправена 
пред неспасяем разгром. 
Високата порта се надява да 
сключи примирие с Русия и 
моли Англия за съдействие. 
Планът на руското прави-
телство е със съкрушаващи 
победи да доведе Турция до 
безусловна капитулация. С 
тази цел император Алек-
сандър II нарежда да се 
отклоняват турските опити 
за временно примирие и ар-
мията да продължи настъ-
плението си без каквото и 
да е забавяне.

Само за десетина дни рус-
наците сломяват опитите за 
съпротива на отстъпващи-
те турски войски и бързо 
стигат до Търново Сеймен 
(Симеоновград), Хасково, 
Харманли, пленяват някол-
ко хиляди коли от обоза на 
оттеглящата се турска ар-
мия, натоварени с муниции, 
както и многохилядната им 
охрана.

Своеобразен израз на 
появилото се още край Пле-
вен през есента на 1877 г. 
съперничество между Гур-
ко и Скобелев се проявява 
и по време на заключител-
ното настъпление: кой ще 
извоюва повече победи, кой 
пръв ще стигне набеляза-
ната цел!

На 17 януари императорът 
утвърждава изработения от 
граф Игнатиев «Проект за 
условията за предварителен 
мирен договор». Условията 
предвиждат създаването 
на автономно Княжество 
България в рамките на те-
ритория, чието население е 
предимно българско; при-
знаване независимостта на 
Румъния, Сърбия и Черна 
гора (последната получава 
разширение на границите 
си); парична и териториал-
на компенсация на Русия. 
Като гаранция за воденето 
на преговорите османските 

войски се изтеглят от кре-
постите Видин, Ерзерум 
(Кавказкия фронт), Русе и 
Силистра, руските войски 
имат право да заемат стра-
тегически места. Тук трябва 
да кажем, че условията за 
предварителния мирен до-
говор изпълняват ролята на 
проект за Санстефанския 
мирен договор.

Същия ден Александър 
II изпраща лични писма 
до императорите Вилхелм 
I и Франц Йосиф I с цел да 
бъдат уредени задълбоча-
ващите се противоречия 
между Русия и Австро-
Унгария. И двамата са уве-
домени, че мирният договор 
с Османската империя ще 
има «предварителен» ха-
рактер, като въпросите от 
общоевропейско значение 
(каквото е изискването на 
сключения след Кримската 
война «Парижки договор» 
през 1856 г.) ще бъдат раз-
гледани съвместно. 

Австро-унгарското пра-
вителство, особено Дюла 
Андраши, по това време 
министър на външните 
работи, реагира остро на 
решението на Русия да 
създаде «Голяма България», 
вместо две отделни княже-
ства, според договореност-
та в Райхщат през 1876 г. 
и в Будапеща през 1877 г. 
В следващите преписки с 
император Франц Йосиф, 
както и с Андраши, водени 
много активно през целия 
януари, както Александър 
II, така и канцлерът княз 
Горчаков, ги уверяват, че 
Русия няма намерение да 
превзема Цариград и остава 
вярна на всички договоре-
ности освен по въпроса за 
българското княжество.

Трудните преговори 
с Турция

По заповед на импера-
тора главнокомандващият 
Николай Николаевич в 
продължение на две сед-
мици отклонява опитите 
на турското правителство 
да започне преговори за 
сключване на примирие. 
Пълномощниците на Висо-
ката порта, пашите Сервер и 

Намик, пристигат на 19 яну-
ари под закрилата на бяло 
знаме в Казанлък, където 
по това време е квартирата 
на главнокомандващия. 
Сервер паша е министър на 
външните работи, а Намик 
паша - султански съветник. 
Както веднага проличава, 
те нямат друга цел, освен 
да протакат преговорите в 
очакване на резултати от 
дипломатическата кампа-
ния, разгърната от турските 
посланици в столиците 
на великите европейски 
държави. Докато те отна-
сят на султана отговора 
на руския главнокоманд-
ващ, че примирие може да 
бъде сключено само при 
безусловна капитулация от 
турска страна и безусловно 
приемане на условията за 
предварителен мирен дого-
вор, събитията се развиват 
с мълниеносна бързина...

Ключът на Одрин 
На 20 януари, изпревар-

вайки с часове напредва-
щите към Одрин войски 
от Западния отряд на ген. 
Гурко, посрещнат като 
освободител, в града влиза 
кавалерийски ескадрон от 
отряда на ген. Скобелев, 
командван от ген. Струков. 
Заедно с него е и худож-
никът Верешчагин.

Оставено на произвола 
след паническото бягство на 
турската армия, население-
то на Одрин е заплашено от 
грабежите и произволите 
на неконтролираните ба-
шибозушки шайки. Затова 
то посреща като същински 
избавител руския генерал. 
За да се почувства истински 
победител, ген. Струков по-
исква от първенците да му 
връчат ключа на града. Те 
се споглеждат изненадани 
и безпомощни. Никой до 
този момент не знае за на-
личието на такъв ключ! 
Тогава на помощ им се при-
тича Верешчагин. Извиква 
при себе си няколко от 
градските първенци и ги 
съветва да отидат до някой 
ковач и да го накарат да из-
кове грамаден ключ!

След няколко часа ген. 

Струков получава, поло-
жен върху сребърна табла, 
ключа на Одрин, вторият по 
големина град на Турция. И, 
разбира се, остава безкрай-
но доволен...

21 януари, 
понеделник

Под предлог на ограни-
чени пълномощия, прате-
ниците на Високата порта 
прекъсват водените разго-
вори, след като изразяват 
изумлението си от предяве-
ните условия, и ги оценяват 
като «краят» на Османската 
империя в Европа.

23 януари, сряда
Главните сили на Средната 

колона напускат Казанлък 
на път за Одрин. Руски 
военни части и български 
доброволчески чети (дядо 
Ильо, Симо Соколов и др.) 
влизат в Кюстендил. Румъ-
нски кавалерийски части 
приключват действията по 
прекъсване съобщенията 

на Видин с неговата окол-
ност. Издадена е заповед 
за навлизане на английска 
военна ескадра в Проли-
вите. Английското прави-
телство получава уклончив 

отговор от правителство-
то на Австро-Унгария за 
съвместен боен съюз срещу 
Русия.

24 януари, четвъртък
Александър II изпраща 

до главнокомандващия 
Н. Николаевич телегра-
ма (получена от него на 
29-и), с която одобрява 
предложението му за по-
нататъшно настъпление на 
Действащата армия към Ца-
риград; настъплението да 
продължава до формалното 
приемане на основите на 
мира и условията за прими-
рие. Нарежда също да бъде 
съобщено на пълномощ-
ниците на Високата порта, 
че ако в тридневен срок не 
бъдат безусловно приети 
предявените условия, ру-
ската страна няма да се смя-
та повече обвързана с тях, 
в такъв случай въпросът 
ще се реши под стените 
на Цариград; съобщени са 
инструкции за действията 

в случай на де-
сант на чужди 
сили в Цариград 
или влизане на 
чуждестранни 
флоти в Проли-
вите; безуслов-
но е забранено 
влизането на 
руски войски 
в Цариград и 

околностите на Проливи-
те. Граф Н. П. Игнатиев е 
изпратен спешно от Петер-
бург в Главната квартира на 
Действащата армия, за да 
преговаря за сключването 
на мирен договор с Висо-
ката порта.

26 януари, събота
Главната квартира на 

Действащата армия се уста-
новява в Одрин. Княз Гор-
чаков изпраща телеграма 
до Николай Николаевич 
(получена от него на 30-и), 
с която го осведомява, че 
Високата порта е готова да 
приеме руските условия и 
да подпише примирието; 
отношенията на Русия с 
Англия се влошават и сти-
гат до скъсване; султанът 
проявява въздържаност 
към оказвания върху него 
английски натиск.

Император Александър 
II споделя с главнокоманд-
ващия Н. Николаевич опа-
сенията си от евентуално 
свикване на европейска 
конференция, както и на-
мерението си да потърси 
споразумение с Германия и 
Австро-Унгария, без да пра-
ви концесия по отношение 
на България.

Остава главният въпрос 
пред устремилите се към 
Цариград руски войски: 
докъде ще настъпват и как 
ще свърши войната?

3 МАРТ 1878

СВОБОДАТА

Заключителното настъпление на руснаците 
принуждава султан Абдул Хамид II да проси милост

Напред към Напред към 
Цариград!Цариград!

За първи път Трети март се чества 
през 1880 г. – две години след Осво-
бождението - като Ден на възшествието 
на престола на император Александър 
Втори. От 1888 празникът започва да 
се чества като Ден на Освобождението 
на България от османско господство. 
Еднократно като национален празник 

денят е отбелязан през 1978 г. по повод 
на 100-годишнината от Освобождение-
то. Десет години по-късно, през 1988, 
той става официален празник, а през 
1990 г., когато в България започнаха 
промените, с решение на парламента 
датата бе обявена за национален праз-
ник на страната. 

Храм-паметникът 
в град Шипка 

омайва със своето 
архитектурно 

великолепие

132 години 
на величавия 
връх Шипка 
всичко е 
спокойно...

Защитата на «Орлово гнездо» - Верешчагин
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От незапомнени времена днешният 
квартал на Костенец се слави с минерал-
ните си извори, познати още по времето 
на Римската империя. Това известно и 
популярно място се намира в близост до 
прохода Траянови врата между София и 
Пловдив. По време на турското робство 
е известен с името Солудервент – което 
ще рече Проход на водите. През 1950 
г. Момин проход е обявен за курорт с 
национално значение. Тук бликат девет 
минерални извора. 

ХАРАКТЕРИСТИКА 
НА МИНЕРАЛНАТА ВОДА 

Водата на Момин проход е втора по 
радиоактивност след тази на лечебния 
курорт Нареченски бани, трета в Европа 

и 25 в света. 
Момин Проход дължи славата си на 

постиженията на местните специалисти в 
лечението на заболявания на дихателната, 
сърдечно-съдовата, нервната и храносми-
лателната система, както и за проблеми, 
свързани с метаболизма на веществата и 
различни видове алергични състояния. 
Преди около 10 години се разработи, а 
сега успешно се прилага методология за 
лечение на белодробни заболявания и 
хипертония, която включва комплекс от 
минерални вани, инхалации и лечение 
с отрицателни йони. Добри резултати 

дава и лечението на постполиомелитни 
състояние при децата.

Лечението с минерални води, богати на 
радон, ускорява възстановяващите про-
цеси, влияе върху антисептичните про-
цеси и върху условията за влошаване на 
нервната система. Тези води имат лечебен 
ефект и върху кожни болести, леки форми 
на диабет, затлъстяване и проблеми със 
ставите. Скорошни проучвания доказаха 
прогнозите на учените за благоприятното 
въздействие на водата върху имунната 
реактивност на човешкия организъм и 
засилената му устойчивост на вредни 
лъчи. 

Санаториумът предлага балнеолечение 
- вани, басейни, лечебни душове, танген-
торен масаж и субаквална гимнастика, 

иригации, инхалации, кинезитерапия, 
лечебен масаж, калолечение, парафи-
нолечение, пълна гама апаратна физио-
терапия, оперативно лечение (корекция 
на деформациите и контрактурите при 
ДЦП), психолого-педагогическа рехаби-
литация, социална хабилитация. Основ-
ните лечебни фактори са: минералната 
вода и кал, електролечението и топлин-
ните процедури. 

Уникален е затвореният цикъл при ле-
чение на детска церебрална парализа

Тел. за връзка: 07142 62 85
E-mail – skkotbg@abv.bg

ОТЕЧЕСТВО ЛЮБЕЗНО

Момин проход – отворените 
врати на блаженството 

Павел баня е разполо-
жена в централната част 
на България, между Стара 
планина и Средна гора. 
Насред китната Розова до-
лина, обградена с планини 
и зелени гори, градът е 
приблизително географски 
център на нашата страна. 
Това го прави леснодостъ-
пен от всички краища на 
родината. Надморската 
височина е 400 м, климатът 
е умерено континентален.

Павел баня възниква 
като селище непосред-
ствено след Освобожде-
нието през 1878 г. около 

прочутите с лековитостта 
си минерални извори. На-
селението ги нарича Баня 
или Павел баня на името 
на Иван Попович – първия 
комендант на града, който 
се настанил тук около ста-
рите лъджи . Интересът 
към минералните извори 
датира още от древността, 
но едва през 1923 г. се по-
строяват топли и хладки 
бани.

Първото курортно ле-
чебно заведение е откри-
тата през 1951 г. курортна 
поликлиника. Бързото 
развитие на курорта е 

съпътствано от 
откриването на 
балнеосанато-
риум през 1965 
г. и нов балнео-
хотелски ком-
плекс през 1983 
г.  Днес Павел 
баня е динамич-
но развиващ се 
С П А  к у р о р т, 
който се посе-
щава годишно 
от над 20 000 ту-
ристи от стра-
ната и чужбина. 
Основният лече-
бен фактор тук 
е хипертермал-

ната минерална вода. В 
съчетание с прекрасната 
природа и благоприят-
ния климат в Павел баня 
има чудесни условия за 
отдих и възстановяване 
на опорно-двигателния 
апарат. Санаториумът раз-
полага с голяма и модерна 
база за лечение и отдих, 
със съвременна апаратура 
за диагностика, както и с 
достатъчен медицински 
екип от квалифицирани 
специалисти. Разположен е 
на 2 етажа и включва: бал-
неология, специализирани 

кабинети за парафино- и 
калолечение, за масаж, 
електро- и светлолечение, 
модерна неврофизиоло-
гична лаборатория, салон 
за групова лечебна физ-
култура и помещения за 
индивидуална лечебна 
гимнастика, лекарски ка-
бинети, манипулационна, 
столова.

Здравният център раз-
полага и с лечебен блок, 
свързан със санаториал-
ната сграда с 40-метров 
коридор, оборудван с про-
ходки за трудноподвижни 
болни. Тук се намират: 
салон за механотерапия с 
оригинални уреди за раз-
движване, басейн за ЛФК, 
4 помещения за трудоте-
рапия, модерна физио-
терапия, функционален 
и рентгенов кабинет. В 
базата на санаториума се 
намира и курортната по-
ликлиника. 

ПОКАЗАНИЯ ЗА ЛЕЧЕНИЕ 
Заболявания на пери-

ферната нервна система 
– вертеброгенни заболя-
вания (дискови хернии, 
радикулити и др.), трав-
матични възпалителни 

увреждания,
травматични уврежда-

ния на централната нерв-
на система, предимно на 
гръбначния мозък,

дегенеративни невроло-
гични заболявания,

ортопедични заболява-
ния – посттравматични и 
дегенеративни ставни и 
периставни заболявания,

други заболявания – ги-
некологични, кариеси, гин-
гивити и др.

ПРОТИВОПОКАЗАНИЯ 
Минералните води в Па-

вел баня не са препоръ-
чителни при: съдови по-
ражения на главния мозък 
(слединсултни състояния), 
епилепсия, туберкулоза, 
анемии, цирози, тежък 
диабет, кръвоизливи и др.; 
сърдечно-съдови заболя-
вания в декомпенсация, 
тумори от всички видо-
ве, болни с декубитални 
рани и тазово-резервоарни 
смущения; психични раз-
стройства; тежки бело-
дробни заболявания (аст-
ма, емфизем, абсцес и др.), 
кожни и венерически бо-
лести.

МЕТОДИ НА ЛЕЧЕНИЕ 
В Павел баня са създа-

дени редица ефективни 
методики на лечение: елек-
тромиография, аудиоме-
трия, доплер-сонография, 
подводна екстензия по 
метода на Гечев, подводен 
масаж, душова катедра, 
парафинолечение, лечебна 
физкултура (ЛФК), меха-
но- и трудотерапия, ману-
ална терапия. 

Санаториумът е с ка-
пацитет 160 легла, обосо-
бени в 2 сектора. Първият 
сектор е за спинално болни 
с 60 легла. Вторият сек-
тор е за възстановяване 
на опорно-двигателния 
апарат с 2 отделения по 50 
легла. Санаториумът е част 
от веригата от специализи-
раните болници за реха-
билитация - «Национален 
комплекс», разположени в 
центровете с минерални 
бани, които предлагат пре-
красни условия за съче-
тание на балнеолечение и 
отдих. 

За контакти тел. 
04361/ 21 19

E-mail pavel_banya@
yahoo.co.uk

С уханиеС ухание
на здравена здраве

Според проучване, пу-
бликувано на страниците 
на американския вестник 
USA today, ние, българите, 
сме изпреварили амери-
канците по предпочита-
нията си към бързото по-
хапване от рода на пици, 
бъргъри и пр. Този тип 
хранене, според проу-
чването, предпочитат 68 
процента от запитаните 
българи, докато при аме-
риканците цифрата е 44 
на сто. „Fast food изживява 
днес в България своите 
най-добри времена”, за-
ключава вестникът. „Това 
са наистина тревожни дан-
ни”, коментира диетологът 
доц. Донка Байкова. „Ние, 
българите, обичаме да се 
храним според модните 
тенденции в света – посо-
чи тя. – Така и у нас дойде 
пастата например, няма 
нищо лошо. Приехме и 
пицата. Тя не беше толко-
ва несвойствена тестена 
храна за българите, за-
щото ние си имаме най-
различни бюреци с тестена 
основа и различни плънки, 
в това число зеленчукови, 
месни и др. В по-далечно 
минало в България първо 
популярен стана хот догът, 
след това навлязоха дюне-
рите, после вкусните снак-
сове, чипсове и т. н. А ние 
усетихме действително 
отражението на тези хра-
ни първо върху визията, 
върху теглото на нашите 
деца предимно.”

Неспорим факт е, че по-
хапването на т. нар. junk 
food замести традици-
онния и здравословен 
национален модел на хра-
нене, в който имат място и 

истинското българ-
ско кисело мляко, 
сирене, кашкавал, 
плодове, зеленчуци, 
варива. Днес бълга-
ринът следва опас-
ния път на нездравослов-
ното хранене, характерно 
за развитите държави. 
„Консумираме, например, 
повече от 130 процента 
от потребностите си от 
мазнини, само 30 процента 
от потребностите на орга-
низма от пълнозърнести 
храни, недостатъчни са 
въглехидратите, приемаме 
по-малко от необходи-
мите 200 г зеленчуци на 
ден,” добавя доц. Байкова. 
Данни от изследване на 
Националния център за 
опазване на общественото 
здраве показват, че над 40 
процента от възрастното 
население има свърхтегло, 
над 25 на сто от българите 
страдат от затлъстяване, 
даже в някои региони циф-
рата е 30 на сто, което 
според специалистите е 
супертревожно. Още по-
тревожни са цифрите от 
изследване сред ученици 
от първи клас. С наднор-
мено тегло са 25 процента 
от тях, а около 12 процента 
е относителният дял на де-
цата със затлъстяване.

„Това не може да не реф-
лектира върху заболевае-
мостта – казва доц. Байко-
ва. – Ние сме на едно от 
водещите места в Европа 
по сърдечно-съдови за-
болявания, в това число 
инфаркти, инсулти, хипер-
тония. Негативна е тенден-
цията, за съжаление, по 
отношение на раковите за-
болявания, свързани с не-

гативните хранителни фак-
тори, като рак на дебелото 
черво и рак на млечната 
жлеза. Да не говорим, че 
метаболитният синдром, 
комбинация от заболя-
вания, които увеличават 
риска от сърдечно-съдови 
заболявания и диабет, е 
повсеместен сред нашето 
население.”

На всеки пет години 
Националният център по 
опазване на обществе-
ното здраве провежда 
изследване, което дава 
представа как се променя 
здравният статус на бълга-
рина, което се предоставя 
на институциите, имащи 
отношение към това и 
отговорни за коригиране 
на негативните харак-
теристики. Подобно из-
следване предстои ще се 
извърши и през настоя-
щата година. Според доц. 
Байкова България трябва 
да има своя Агенция по 
храните. Подобни аген-
ции има в почти всички 
европейски държави. Така 
ще се завиши контролът 
върху пазара на хранител-
ни продукти и от него ще 
отпаднат фирмите, които 
искат бързо да натрупат 
капитал за сметка на ка-
чеството на храните. И ще 
знаем кой пълнозърнест 
хляб е „менте”, в кой вид 
сирене и кашкавал има 
палмова мазнина и сухо 
мляко вместо истинско 
краве или овче мляко.

Българите - първенци  в Българите - първенци  в 
света по предпочитания света по предпочитания 
към fast foodкъм fast food

Страницата подготви Юл. Ташева
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КВАРТИРИ
СЕВЕРЕН ЛОНДОН
(186) Давам двойна и еди-

нична стаи с БГ ТВ и интер-
нет, в близост до метростан-
цията на Wood Green, тел. 
07968073004

(186) Давам двойна стая 
под наем в Einfield, БГ ТВ, 
интернет, голяма градина, 
много добри условия, тел. 
07563378914

(183) Давам двойна и еди-
нична стаи под наем в райо-
на на Seven Sisters, BG TW, 
£60 седмично, с включени 
сметки, тел. 07738718757, 
Роси

(183) Давам под наем 
studio flat за двойка, в 
района на Edmonton, тел. 
07868651899

(183) Давам двойна и 
единична стаи под наем 
(St. Mary Cray – Зона 5), 
£60 на седмица за легло, 
на 15 мин. от train station, 
тел. 02083009511 (185) I’ve 
got 2 double and 1 single 
rooms in Einfield area 
(North London), the weekly 
rent for the double rooms 
is 95£ +gas and electricity 
bills and £60 for the single 
room + gas and electricity 
bills, tel. 07551684276 and 
07988764586

ИЗТОЧЕН ЛОНДОН
(184) Давам под наем две 

единични стаи в района на 
Blackhorse Road, po £55 и 
£65 на седмица с включе-
ни сметки и интернет, тел. 
07556174285

(183) Давам двойна стая 
под наем - £120 на седмица 
с включени сметки, БГ ТВ, 
интернет, удобен транс-
порт, намира се между 
Leytonstone и Stratford, тел. 
07983388661

(183) Давам две двойни 
(£110) и една единична (£65) 
стаи в Walthamstow за двой-
ки или момичета, БГ ТВ, 
интернет, включени сметки, 
тел. 07581796080

(183) Давам двойна стая 
близо до Canning Town 
Station, тел. 07590404285

(184) Давам една двойна 
и една единична стаи под 
наем в голяма къща с гради-
на, BBQ, БГ ТВ, на 10 мин.от 
Walthamstow Central Station, 

цената е £110 за двойната и 
£80 за единичната седмично, 
с всички включени сметки, 
тел. 07872919859

(184) Давам двойна стая 
на Barking, £90 седмично, 
газ и ток се заплащат допъ-
лнително. Къщата е уютна, 

с приятна атмосфера и го-
ляма градина, наблизо е до 
районния център и LIDL, 
тел. 07931363641

(183) Двойна стая в райо-
на на Leytonstone. Стаята 
е подходяща за двойка, 2 
момичета или 2 момчета и е 
със самостоятелна тоалетна. 
Къщата е 2 bedroom и в нея 
живее семейство с дете на 
9 г. Има голям хол и кухня, 
градина, БГ ТВ, интернет 
и безплатен паркинг. По 
възможност – за непуша-
чи, тел. 07971972170 или 
07545235730

(183) Дава се под наем 
единична стая за момиче, 
района на Woodford Bridge, 
Зона 4, в къща с БГ ТВ, 

интернет, Virgin TV, тел. 
07878950106

(183) Давам двойна стая 
под наем за двойка или се-
мейство, на 5 мин. от метро-
станцията на Walthamstow, 
удобни автобуси и влакове, 
търговски център, BG TV, 
интернет, безплатен пар-
кинг, тел. 07988878036

ЗАПАДЕН ЛОНДОН
(183) Двойна стая с две 

единични или kingsize лег-
ло в къща след основен 
ремонт с хол, градина и 
безплатен паркинг, в райо-
на на Wembley, £110 на 
седмица, тел. 07900217470, 
07973739252

(191) Давам стая за жена в 
W12, тел. 07575089511

(191) Давам двойна стая 
на 8 мин. с трамвай от 
Wimbledon Station, тиха и 
приятна обстановка, £120 на 
седмица с включени сметки, 
тел. 07788688080 

ОБЯВИ

ДАВАМ ДВЕ ДВОЙНИ 
СТАИ, на 2 мин. пеша от

Upton Park Station и 
на 7-8 мин. от Stratford,

градина, интернет, 
българска телевизия

тел. 07912891813 
и 07912891814

Подготвям деца по 
МАТЕМАТИКА.

специална подготовка 
за 11+ exams

(включително и 
latymer school)

 
за контакти : 

тел. 0208 527 0212,
 0779 669 2522
ИЛИЯН РУСЕВ

Търся 
момичета

и жени
за чистене
на къщи в 

Южен Лондон.
07799612053

ПРОДАВАМ
касови бележки 

за 6 години
назад за 10% от
стойността им, 

тел. 07884444585

Потомката на известната гадателка от 
Кюстендил - Баба Гота, МАГ МИРЕНА 
вече няколко десетилетия пред-
сказва бъдещето и пречиства 
душата. Пророчицата помага на 
търсещите спасение; в решаващи 
мигове от живота; при проблеми 
на емоционално и енергийно 
ниво; изчиства всякакви видове 
магии; събира разделени двойки 
и въздейства при безплодие; 
прекъсва проклятия; отвързва 
късмети; прави бизнес-защити; 
отстранява зависимост от алкохо-
лизъм и лекува 24 вида болести. С по-
мощта на восъчно леене открива изчезнали 
хора. Отговаря на въпроси по телефона от разстояние. 

Можете да я посетите на лична среща в Англия, 
тел. за връзка: 00359 (0) 886 529 650 и  00359 (0) 885 094 715

Екип от специалисти  в областите : педиатрия, гинекология, 
семейно лечение, проблеми с гърба и ставите и др.
Сканиране с ултразвук; MRI; рентген; тестове за различни 
видове алергии.

Лабораторни тестове на кръв и урина.
ВСЯКА СРЯДА И ЧЕТВЪРТЪК – безплатен тест на Вашия 
холестерол

265 Green Lanes                                  Teл. 079 8436 6224
Palmers Green, London                        Моб. 020 8144 5119
N13 4XE                           
(до метростанцията на Wood Green, Picadilly Line) 

Частна клиника в Лондон 
за Вас и Вашето семейство

Sales * Letting * Property Management

                                     Are there Bulgarian hotspots 
                                        on the map of London?

Walthamstow, Leyton, Leytonstone, Chingford – to name 
but a few.

Lets Move Properties – let’s move 

to where your Bulgarian friends live.

Lets Move Properties is your dynamic and 
independent property agent.

We off er various selection of 1,2,3,4- bedroom fl ats and 
houses in the heart of East London.

Tel.    02085218838                                               369 Hoe Street
Mob. 07858165352                                                Walthamstow
www.letsmove.co.uk                                                        E17 9AP   

 info@letsmoveproperties.co.uk
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AAr te thher Be B lulg iarian h thotspotts           
on the map of London?
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T lT lTelTel.  000  0208208208208 25215215218838838838838888                                               3 9369369369 HHHo Ho SSe Se Sttretre tetet
Mob. 07858165352  Walthamstow

РЕНОМИРАНО ЗАВЕДЕНИЕ 
близо до Old Street 

набира 
опитни СЕРВИТЬОРКИ 

с добър английски език.
За контакти: 07787511689, Мартин



БГ БЕН 27 февруари 2010 г.
Брой 4 (183 ), Година VII 25

ЮЖЕН ЛОНДОН
(184) Давам двойна стая 

на Canary Wharf, на 8 мин. 
до Island Gardens, БГ ТВ, 
интернет, 2 тоалетни, пар-
ково място, спокоен рай-
он, удобен транспорт, тел. 
07727170610

(184) Давам под наем 
двойна и единична стаи 
в Belvedere (Югоизточен 
Лондон), БГ ТВ, интернет, 
градина, £340 за двойната 
стая и £200 за единичната на 
месец, тел. 07782219920

(183) Стая под наем в 
къща с градина на Streatham 
Common (SW16), £130 с 
включени сметки и интер-
нет, тел. 07885257164

(183) Давам двойна и еди-
нична стаи на 5 мин. oт East 
Croydon Station, в къща с 
отлични условия, БГ ТВ, ин-
тернет и с включени сметки 
- £120 (двойната) и £65 (еди-
ничната), тел. 07891146290 

(183) Давам голяма само-
стоятелна стая за момче или 
момиче в 3 bedroom house 
с обща кухня, хол, BG TV, 
градина в близост до ме-
тростанцията на Streatham 
Common, тел. 07512813256

(183) Дават се една двойна 
стая и една единична в къща 
с градина и хол до North 
Greenwich Station и добра 
магазинна мрежа (ASDA, 
LIDDLE), цената е по дого-
варяне, тел. 07723928324

(184) Давам единична стая 
в близост до метростанция-
та на Abbey Wood (Югоиз-
точен Лондон), българска 
телевизия, интернет, £350 
месечно с включени сметки, 
тел. 07946464911

РАБОТА ТЪРСИ
(183) Търся си работа като 

общ работник за всякаква 
дейност, имам 15 годишен 
стаж и документи за завар-
чик, не владея английски 
език, тел. 07864216060

(183) Търся работа, имам 
NIN, self employed, недобър 
английски, всички катего-
рии за водач на МПС, карал 
съм ТИР, тел. 07837225204

(183) Tърся къщи за по-
чистване в Северен Лондон. 
Качество на изгодна цена ! 
Тел. 07837912726

(183) Търся къщи за по-
стоянни почиствания в 
районите на Wood Green, 
Einfield, Southgate, имам 
опит, точна и отговорна 
съм, тел. 07768624819

РАБОТА ПРЕДЛАГА
(183) Търся хора за авто-

мивки в UK, с документация 
(жълта карта) и английски, 
тел. 07940042052

(189) Търся момчета и 
момичета за работа на ав-
томивка с настаняване, тел. 
07762862641

(192) Perfect Clean пред-
лага работа за постоянни и 
еднократни почиствания, 
изисквания – self-employed, 
NIN, proof of address, банко-
ва сметка, тел. 07868699692

( 1 8 4 )  C o s m o p o l i t 
Cleaning Ltd набира жени 
за работа и carpet cleaning 
subcontractors, необходими 
са добър английски, NIN 
и self-employed документи, 
тел. 07503978883 (от 9.00 до 
19.00 часа)

(195) Търся амбициоз-
ни хора за дистрибуторска 
дейност с отлични бизнес 
перспективи, необходимо 
е добро ниво на английски 
език и умения за комуника-
ция. Ще ви бъде оказана по-

мощ в подготвителния етап. 
Тел. за контакт 07894496881, 
моля, звънете от 9.00 до 
21.00 часа

(187) Snowdrop Cleaners  
набира жени и момичета в 
сферата на почистването, 
необходими са говорим 
английски и self-emloyed до-
кументи, добро заплащане, 
тел. 078 866 674 99 (от 10 a.m. 
до 7 p.m.)

САТЕЛИТНИ 

ПРИЕМНИЦИ
(191) Поставяне и на-

стройка на сателитни прием-
ници в лондон и околността, 
изгодни цени, поддръжка и 
дългосрочна гаранция, тел. 
07818413663, Юлиян

(186) Монтаж, инсталира-
не и поддръжка на дигитал-

ни приемници, моторизира-
ни системи и обикновени 
сателити, тел. 07899917634, 
Жоро

(188) БУЛСАТКОМ – до-
ставка и монтаж на пълен 
комплект, оригинален БУЛ-
САТКОМ договор на ваше 
име с 18 месечна гаранция. 
ITV Partner – турска с без-
платни английски канали 
– доставка, монтаж и на-

Искате ли да вземете английска
шофьорска книжка?

ПЛАМЕН СЛАВЧЕВ
инструктор по кормуване 07

83
02
35
66
9

Сп
ец
иа
лн

и ц
ен
и!

ОБЯВИ

R E C OV E R Y   C A R
• БРАКУВАНЕ
   НА КОЛИ
• ТРАНСПОРТ НА  :
- КОЛИ
- МОТОРИ
- ДЖИПОВЕ
ТЕЛ. 07787143078, 
ДИМИТЪР

стройка, тел. 07835911937, 
Мариян 

КОМПЮТРИ И 
УЕБДИЗАЙН
(185) Професионален 

графичен дизайн и печат 
на бизнес-картички, фир-
мени документи, лога и 

рекламни материали, www.
cosmopolitdesign.com, тел. 
07870973590, Христо Йор-
данов

(183) Поправка на лап-
топ и настолни компютри 
– инсталации, интернет, 
безжични мрежи, премах-
ване на вируси, посещения 

обявява откриването 
на свой обект на 08.02, 

който се намира зад 
Blackhorse Road Station.

НАШИ ПРОДУКТИ 
можете да намерите в Coco Cafe 

до Walthamstow Central Rail 
Station и магазин Spar до Wood 

Green Station (30 м. вляво). 

ЗА
П
О
В
Я
Д
А
Й
ТЕ

!

обявяв
на свой о

който 
Blackhorse

НАШ
можете да намери

до Walthamsto
Station и магазин

G St

БГ 

ЗАКУСКА Ново българско заведение
предлага работа за: 

дисководещи; водещи на 
шоу програми, модели, момичета 

за продажба на текила; танцьорки.
Tел. 07809469532, Даниела

Accountancy fi rm based at Vauxhall is 
looking for assistant-accountant.
Requirements:
- degree in bookkeeping or accountancy;
- Word, Exel;
- Spoken languages: Bulgarian, English and 
Russian.
Send CV to ellena_y@yahoo.co.uk
Closing date: 28 February 2010

Какви са вашите възможности
за получаване на:

- Child - Benefi t
- Tax Credit
- Housing and Council 
- Sure Start in Maternity
- Maternity Allowance
- Income Support

тел. 02085555143
Safe Advice

на 1-ва страница
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по домовете – Computera.
co.uk. Website дизайн - по-
сетете Bubata.com. Тел. 
02032398907; 07533428642

(183) Поправка на настол-
ни компютри и лаптопи, 
инсталация на софтуер, ан-
тивирусни програми, игри, 
поддръжка на мрежи, посе-
щения по домовете в удобно 
време, тел. 07961540073, 
Калин

ТРАНСПОРТНИ 

УСЛУГИ
(184) Транспортни услу-

ги и премествания с ван 
maxi baza, до 3.5 т., само в 
UK, точност, коректност 
и продесионализъм, тел. 
07882028507

ЛЕКАРИ 
(191) Д-р Василев – опитен 

лекар, специалист-невролог, 
тел. 07792966069 

(185) Дипломиран кине-
зитерапевт предлага лече-
ние при болки във врата, 
гърба, кръста, както и при 
други оплаквания, свързани 
с опорно- двигателния апа-
рат, тел. 07594231782, Иван 
Иванов

(191) Професионална по-
мощ при болки във вра-
та, гърба, кръста – “секнат 
кръст”, мускули и стави, 
с акупресура масаж. Ди-
пломиран масажист в The 
College of Chinese Medicine и 

член на Асоциацията на аку-
пунктуристите във Велико-
британия, тел. 02088802131 
и 07903187649, Денко Та-
тарлиев

УРОЦИ
(190) Учител-филолог 

дава уроци по английски и 
руски език, на всички нива, 
тел. 07894449803

ГЛЕДАНЕ НА ДЕЦА
(183) Ако имате нужда 

от помощ за вашите деца, 
вечер след 18.00 часа, може 
да разчитате на мен, тел. 
07760829374

(188) Търся деца за гледа-
не, може и възрастни хора, 
Югозападен Лондон, тел. 
07773716269

( 1 2 4 )  Г л е д а м  д е ц а 
през деня, Cricklewood. 
07869332713

KУПУВАМ
(185) Изкупувам коли 

не по-стари от 1999 г., тел. 
07762862641

ПРОДАВАМ 
(190) Продавам 24 дека-

ра иглолистна и 24 декара 
широколистна гора в зем-
лището на с. Харваловци, 
община Елена, област Ве-
лико Търново. Подходящи 

за ловуване, на територията 
на горите живеят вълци, 
зайци и лисици. Възможна 
е продажба поотделно или 
на части отдвете гори.

Цена 4990 лева на декар, 
тел. 07780671533

(186) Продавам апарта-
мент в Поморие на първа 
линия, с тераси, на 2  метра 
от морето, обзаведен, тел. 
07894016177

ДРУГИ
(183) Дърводелец с опит 

поставя ламинат, skirting и 
предлага всякакви дърво-
делски услуги по домовете, 
тел. 07792727644

(183) Циклене, лакиране, 
фугиране на паркет и дюше-
ме, монтаж на ламинат, пар-
кет и др., тел. 07809745571

(183) Зидар с опит прави 
extentions, огради и вся-
какви зидарски услуги, тел. 
07792727644

 (186) Ако сте самотни, 
притеснени или имате ня-
какъв проблем, здравосло-
вен или от друг характер, 
и не можете да се справите 
с него, обадете се. При нас 
можете да гледате също 
безплатно прекрасни хри-
стиянски филми на българ-
ски по цялата Библия. Тел : 
07900031491

(185) Помагам за смяна 
на шофьорски книжки, тел. 
02077031276, 07949861125

ЗАПОЗНАНСТВА
49 г,, висок , симпатичен, 

културен, чистоплътен и ин-
телигентен кулинар, обичащ 
природата, българин търси 
сериозна връзка с интели-
гентна и красива жена, аван-
тюристки не желая да ми 
звънят, тел. 07709123479

Привлекателно момче 
иска да се запознае с момиче 
до 30 г., което търси сериоз-
на връзка, тел. 07501815104, 
Антонио

Млад, готин пич, на 25 
г. с опит в секса, иска да 
се запознае с момичета до 
40 г., за истински секс без 
никакви задръжки, ано-

нимността гарантирана, тел. 
07951638136

Търся си мъж за секс, до 
40 г., със свободно време, 
тел. 07876676796

A very warm welcome 
in London, a nice house to 
stay, English Lessons, U got 
it ? Coming to London to 
live and work/study? A single 
nice gentleman,37   English 
College Lecturer/Linguist  
will help you with English/
Accomodation, show you nice 
places in London. I am kind, 
honest, single, never married 
and romantic. Please email 
chicago7777@hotmail.co.uk

Симпатичен, атлетичен 
и енергичен търси дама 
за сериозни дела, тел. 
07599012593

Симпатичен, честен и 
коректен българин, висок и 
чистоплътен, добронамерен 
(обръщам внимание) търси 
сериозна връзка с красива и 
интелигентна жена, умееща 
да уважава човека до себе си, 
тел. 07709123479, Стефан

Як пич на 28 г. си търси 
мадама за всякакъв вид 
развлечения, разходки по 
всички забележителности 
на Лондон, тел. 07939961496, 
Марио Сладура

ТАЛОН 
ЗА ДВУМЕСЕЧНА ОБЯВА

ОБЯВИ

ТРАНСПОРТ 
по всяко време
до/от всички 

летища 
в Лондон.

Ниски цени!
077 566 447 52

TранспортниTранспортни
услуги и услуги и 
премествания премествания 
с голям с голям 
ван. ван. 

Тел.07903661333
Цени по договаряне.Цени по договаряне.

Редовен превоз от  Англия и 
Шотландия до България и обратно. 

Сигурност и коректност.

0.80 p. / 1 кг.
Заповядайте
на редовните
богослужения
на Българска
Петдесятна Църква!

ST. JOHN'S CHURCH
STRATFORD
Stratford Broadway
London E15
Всяка неделя от 18:30
За контакти: 07950347110

Адрес: Axe Street
Barking IG 11 7LZ
Зад супермаркет LIDL

Всяка събота
от 18.30

тел. 07950347110

tel. 07956698710 (Francis)
tel. 07581624349 (Rosie) (9 a.m. - 5 p.m.)

- £500

Фирма извършва превоз на:
  Автомобили - £500
   Джипове - £600
    Камиони
     Микробуси
            Мотоциклети
       Багаж
До България и обратно.
Цени по договаряне.

07973169799



БГ БЕН 27 февруари 2010 г.
Брой 4 (183 ), Година VII 27ОБЯВИ
Търся интимни удовол-

ствия с дами, обадете се на 
тел. 07840267232

Желаем запознанство с 
bi-жена, дискретност, тел. 
07543609155

Симпатична двойка (же-
ната - bi), приема предложе-
ния за забавления с подобни 
двойки срещу заплащане, 
дискретност, хигиена и ка-
чество, тел. 07788410933

Mъж на 45 г. предлага 
секс-услуги на дами, из-
пращайте смс на тел. 
07556362203, моля само за 
сериозни дами

Мъж на средна възраст, 
висок, спортен тип, чи-
стоплътен и разкрепостен, 
желае запознанство с не-
закръглена и освободена 
дама, тел. 07551431657, 

Жоро
Честен българин, 34 г., 

172/70, коректен и добро-
намерен, търси сериозна 
връзка с интелигентна жена, 
умееща да уважава човека 
до себе си, petko74@abv.bg

Симпатично момче, 23 
г. търси запознанство и 
приятелство със симпа-
тично момиче до 27 г., тел. 
07595835757

Търся сериозна връзка 
с дама до 34 г., ще отго-
варям само на сериозни 
обаждания и смс-и !, тел. 
07716843923

Симпатичен мъж на 40 
г. търси жена до 37 г. за 
съвместно съжителство, със 
цел брак, тел. 07907903381

Мъж на 41 г., 168/75, търси 
запознанство със жена, 

останалото ... времето ще 
покаже, тел. 07502407212

На 40 години съм, търся 
дама от 20 до 30 г. за съвмест-
но съжителство и сериозна 
връзка, със съдействие за 
работа и финансово под-
помагане, тел. 07501021465, 
Владо

Млад, готин, на 26 г., 
предлага секс услуги за 
дами, ако си сама или ти  
е скучно вкъщи, обади се, 
447901625183. 

Търся запознанство със 
сериозен мъж между 45-50 
години, обаждайте се след 19, 
00 ч на тел.: 07522409873

На 40 години съм, предла-
гам съвместно съжителство 
и може би сериозна връзка 
на дама до 30 години с под-
сигурена от мен работа, 

Владо
Приятен, необвързан 

мъж, на 35 г., неженен, ра-
боти като преподавател в 
английски колеж и part-time 
като имиграционен слу-
жител, добро положение, 
собствена къща в Лондон, 
общува лесно, честен, учтив, 
с християнско вероизпове-
дание, би желал да се срещне 
с жена от 19г. + с цел връзка 
и евентуален брак, може 
също така да предложи по-
мощ при устройването й в 
Лондон и подобряването 
на нивото на английския 
й език, моля само сериоз-
ни отговори, noahnoe37@
hotmail.com , тел. 0774 3929 
144

35/167 см., търся жена от 
27 до 35 г. с цел приятелство, 

а след време и нещо повече, 
моля без обаждания, ще 
отговарям само на смс-и на 
тел. 07513934041

Търся жена за сериозна 
връзка, до 35 години, тел. 
07513934041

Търся запознанство 
със сериозен мъж над 45 
г. за приятелство, а може 
би и нещо повече, тел. 
07896761377, Диана – след 
19.00 часа

Младо момче търси жена 
с цел запознанство, тел. 
07902097162

Търся си любовница на 
всякакви години – от 20 до 
50, тел. 07717222410

Голямо момиче на 35 
търси мъжа на живота си. 
Трудно ми е да те намеря. 

Моля те, обади ми се! 077 
4566 3820

Разпускащи масажи само 
за момичета и дами по до-
мовете, full privacy, 078 7700 
5067

Търся жена до 40 годи-
ни за секс, а може и нещо 
поевече, тел.  07530095559

Търся момиче от 18 до 25 
години за секс, ако си допад-
нем, може и нещо повече, 
тел. 07518638078

Разведена, 52 г., търси 
сериозна връзка с мъж от-
говорен и умеещ да обича 
истински, моля за сериозни 
обаждания, 078 5526 3430

П р и в л е к а т е л е н  3 4 -
годишен мъж търси дама 
за екскурзии из Европа (дис-
кретност) , тел. 07791338706, 
Николай

НЕИЗВЕСТНО ЗА ИЗВЕСТНОТО

Няколко спортни зали, 
стадион и тенис комплекси 
с цялата им инфраструк-
тура в централна София, 
почивни станции на Чер-
номорието със собствени 
плажове и водни бази на 
язовир «Искър» вече чакат 
да бъдат преразпределени 
според плана на министер-
ството на спорта за управ-
ление на трите държавни 
дружества - «Академика 
2000», «Академика спорт» 
и «Национална спортна 
база».

Миналата седмица пра-
вителството даде зелена 
светлина активите им да 
се отдават под наем, да се 
продават или заменят без 
конкурс и търг. Това стана 
с вкарването им миналата 
сряда в приетото в послед-
ните дни от кабинета «Ста-
нишев» Приложение №1 
към чл.17, т.8 от Правил-
ника за реда за упражня-
ване правата на държавата 
в търговските дружества 
с държавно участие в ка-
питала. То е създадено с 
една-единствена цел - за 
Агенцията за управление 
на дипломатическите имо-
ти (наследник на бившето 
Бюро за обслужване на 
дипломатически корпус 
- БОДК, от времето на 
Живков) да отпадне задъ-
лжението за сделки само 
след търг и конкурс, като 
й се позволи да се разпо-
режда с тези имоти чрез 
пряко договаряне.

Преди това сделки с 
частни лица за държавна 
собственост са могли да 
стават само с изрично ре-
шение на Министерския 
съвет - по силата на чл.17 
от правилника. Интере-
сен момент е, че ден след 
като правителството на 
Бойко Борисов гласува 
решението за спортните 
бази, премиерът сплаши 
кметовете да забравят за 
договори без търг и кон-
курс при усвояването на 
еврофондовете с думите: 
«Прякото договаряне при 
европроекти - само при 

смъртен случай!»
Спортният министър 

Свилен Нейков коменти-
ра, че целта е да се премах-
не конкурсното начало, за 
да се улеснят спортните 
федерации и клубове да 
наемат базите дългосроч-
но на преференциални 
цени за 10 години. Така 
според него ще се елими-
нира възможността да се 
появят външни субекти, 
които да дадат по-добра 
оферта от федерациите. 
«Ако например федераци-
ята по лека атлетика иска 
да ползва пистата на зала 
«Фестивална» под наем 
и в същото време се яви 
друг кандидат и спечели, 
какво ще правим тогава», 
запита.

Правителството обаче не 
е обозначило в решението 
си конкретните бази, за 
които се отнасят тези мо-
тиви, и в сегашния си вид 
то не дава никаква норма-
тивна гаранция, че сделки 
с многобройните имоти на 
трите дружества няма да се 
сключват на тъмно и при 
неясни условия.

В капитала на друже-
ствата има например

много спортни обекти 
по Черноморието

и язовири, както и чисто 
търговски обекти, чиято 
съдба ще се решава с пряко 
договаряне. Сега всеки, 
който иска да вземе обект, 
ще може да използва за 
тази цел спортна органи-
зация за ракетоносител, 
коментират специали-
сти. А спортни клубове в 
България има достатъчно, 
като няма пречка да се 
създават и нови.

Отваря се вратичка ня-
кой с достатъчно полити-
ческо влияние и връзки 
да вземе нещо за без пари, 
смятат експерти в управ-
лението на бази. Според 
тях със сигурност ще има 
«големи апетити», защото, 
ако вземете за 5 лв. под 
наем нещо, което струва 
50 лв., и инвестирате 20 
лв. в него, пак ще ви из-

лезе общо 25 лв., т.е. на 
половин цена, при това с 
гарантиран дълъг срок на 
ползване. И това е само 
при случаите с наемане, 
при продажбите и замени-
те печалбите за частните 
лица ще са многократно 
по-големи. «Докато съм 
министър, няма да до-
пусна никаква приватиза-
ция на спортни обекти от 
търговските дружества», 
обяви министър Нейков.

Един от  сериозните 
проблеми е на каква цена 
ще се ползва това след 
отдаване то на базите. 
Ако се сложат реални па-
зарни цени на услугата, 
които не са по джоба на 
студентите и спортните 
организации, това може 
да доведе

до ликвидиране 
на спортното 

предназначение
на обектите. Но в също-
то време практиката в 
последното десетилетие 
показва, че въвеждане-
то на преференциални 
цени води до тоталното им 
съсипване. Когато Радос-
лав Каратанчев пое управ-
лението на «Академика 
2000» миналия месец, той 
каза, че «в едната каса има 
300 лв., а в другата - 200 и 
още задължения, като това 
са предимно суми по не-
изплатени данъци, които 
в никакъв случай няма да 
доведат положението до 
колапс».

В активите на това дру-
жество има атрактивни 
имоти, към които отдав-
на се проявява интерес. 
През 2006 г. например под 
управлението все още на 
просветното министерство 
«Академика 2000» обяви 
конкурс за отдаване под 
наем на зала «Фестивална» 
за срок от 10 години. Ин-
терес проявиха няколко 
компании, а като фаворит 
за т.нар. публично-частно 
партньорство се очерта 
акционерното дружество 
«Спортен комплекс Варна» 

с мажоритарен собственик 
«Химимпорт». Опитите 
да бъде сключена такава 
сделка срещнаха сериозна 
съпротива и процедурата 
пропадна.

Преди година НСБ обя-
ви няколко бази за от-
даване под наем на цени, 
определени от лицензиран 
оценител, и кандидати не 
се появиха - нито феде-
рации, нито частни лица. 
Федерациите обаче ги ис-
кат ремонтирани и готови 
за ползване. Федерацията 
по лека атлетика отдавна 
е заявила намерения да 
вземе зала «Фестивална» 
под наем, но освежена, с 
нова писта и в приличен 
вид. «В държавната суб-
сидия имаме 200 хиляди 
лева за годишния наем на 
залата, казва президентът 
на БФЛА Добромир Ка-
рамаринов. - С тези пари 
могат да бъдат сменени 
само стъклата на амор-
тизираната зала и нищо 
друго.»

За да се извърши ре-
монтът на най-важните 
бази, трябват средства. За 
тази година бюджетът на 

министерството беше уве-
личен най-много в сравне-
ние с останалите - от 23 на 
42 милиона лева, но реално 
трябват 300-350 милиона, 
за да може да се отговори 
на изискванията на спорта, 
е изчислил Нейков. «Може 
да се вземе и кредит», каза 
министърът. Нейков за-
мисляше и окрупняване 
на търговските дружества, 
но се отказа, тъй като обе-
диняването е сложна про-
цедура и отнема време, 
затова се е взело решение 
да останат три дружества, 
което значи три борда и 
трима изпълнителни ди-
ректори.

Въпреки че се оплаква 
от липса на достатъчно 
средства за поддръжка на 
базите си, министерството 
на спорта има

сериозни намерения в 
сектора на 

държавните имоти
Вече са приключили 

предварителните дого-
ворки да се вземат бази от 
военното министерство. 
Става въпрос за хотела 
на 4-ти километър с 200 

легла и двата 50-метрови 
басейна (открит и закрит), 
както и спортен комплекс 
«Къро», където е базата 
на националното спортно 
училище.

Практиката през годи-
ните показа, че управле-
нието на спортен обект 
е функция, несвойствена 
за обществените органи-
зации, каквито са феде-
рациите и клубовете, тъй 
като те нямат такъв по-
тенциал. Инвестирането 
също не е по силите им. 
Преди няколко години 
боксовата централа на-
пример взе под наем за 
10 години ремонтирана 
зала в «Дианабад», но 
поради липса на сред-
ства за поддръжка нещата 
там не изглеждат добре. 
Средствата за наем на 
федерациите се отпускат 
в държавната субсидия, 
но масова практика е тези 
пари да се изразходват за 
други дейности и да не си 
плащат наемите навреме. 
През 2009 г. спортните 
организации бяха натру-
пали дълг от 1.5 млн. лв. 
за наеми към НСБ.

В държавната субсидия имаме 200 хиляди лева за годишния наем на зала 
“Фестивална”. С тези пари могат да бъдат сменени само стъклата на 
амортизираната зала и нищо друго, каза президентът на БФЛА Добромир 
Карамаринов

(Не)ясно бъдеще за спортните бази
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Националната агенция по приходите 
депозира искане в Окръжен съд – Плов-
див, срещу ПФК «Ботев 1912-Пловдив» 
АД, за откриване на производство по 
несъстоятелност на дружество, съоб-
щиха от пресцентъра на Съдебната 
палата. 

Според изложеното в молбата, държа-
вата чрез НАП има да получава данъци и 
осигуровки в общ размер на 2 094 408,54 
лв. (главница и лихви), които са устано-
вени със съответни ревизионни актове. 
НАП има претенцията дружеството да 
бъде обявено в неплатежоспособност 
и да се открие производство по несъ-
стоятелност на длъжника. По молбата е 
образувано търговско дело. 

Спортно-техническата комисия на 
БФС вече обяви, че отборът на Ботев 
(Пловдив) ще се състезава от следващия 
сезон в Б група. От комисията разпро-
страниха съобщение на официалния 
сайт на българската централа, което 
гласи: «Във връзка с неизпълнението на 
финансови и спортно-технически кри-
терии, продиктувани от нормативните 
документи на БФС и решения на основ-
ните комисии, администриращи първен-
ството, в резултат на което за отбора на 
ПФК «Ботев 1912» - гр. Пловдив не се 
гарантира нормалното завършване на 
спортно-състезателната 2009/2010 годи-
на, то на същия отбор се спира участието 
и се изважда от състава на А група.

БГ ФУТБОЛ

Драмата с Ботев (Пловдив)

НАП поиска от съда да обяви
в несъстоятелност Ботев

Франческо 
Салерно 
(в средата) и 
Малу 
Мпасинкату 
(вляво) не успяха 
да убедят 
феновете в 
Пловдив, че 
наистина имат 
идеи за бъдещето 
на Ботев, и 
бяха прогонени 
от феновете. 
Отборът пък бе 
изваден от «А» 
група обробробрррррразуазуазуууууууванванвано то то търгъргъргррррр овсовсовскококо делделделддд оо.о. и си си се ие ие извазвазваждаждаждаддд отот от съсъ състастастававава нанана А гА гА групрупрупруруруруруу аа.а.

„Много жалко, не биваше да 
се допуска това падение, защо-
то връщането обратно на голя-
мата сцена ще е много трудно“, 
коментира изхвърлянето на 
Ботев от елита бившият шеф на 
БФС Христо Данов. С неговото 
име са свързани и последните 
успехи на жълто-черните в 
родното първенство и участие 
на тима в европейските тур-
нири. Според Данов във време 
на криза е много трудно да се 
намерят средства за издръ-
жката и развитието на отбор 
в аматьорския футбол, където 
наливането на пари няма ни-
каква възвращаемост. 

„Предстои болезнено възраж-
дане, но съм сигурен, че Ботев 
ще го има“, изрази оптимизма 
си Христо Данов.

Данов: 
Възраждането 
ще бъде 
болезнено

Административният директор 
на Локомотив (Пловдив) Ата-
нас Узунов обяви, че голямата 
мечта на собственика на тима 
Коко Динев е да види отбора 
в участие на евротурнирите. 
След придобиване акциите на 
смърфовете Динев развърза ке-
сията и в тима бяха привлечени 
класни попълнения, а голямата 
цел е заложена в плановете за 
следващата година.

Този сезон основната за-
дача пред Нанджи Шенсой, 
който със сигурност ще води 
тима срещу ЦСКА, е отборът 

да запази мястото си в елита 
на България. Узунов обяви, 
че треньорът Шенсой е на из-
питателен срок и ще остане 
на работа в клуба само ако по-
каже добри резултати. Шефът 
в Локо Пд заяви, че Динев е 
основният „виновник, който е 
предложил добри финансови 
параметри по договорите на 
двамата защитници Кирил 
Котев и Йордан, за да облекат 
черно-бялата фланелка. Един-
ствените проблеми пред Динев 
са условията, при които Галя 
Топалова е договорила стадио-

на на концесия. „Коко Динев 
си е поставил високи цели, 
които ще гони, но концесията 
на стадиона не го задоволява», 
заяви Узунов, тъй като не само 
за футбол е нужно да се обно-
ви базата, а и за други видове 
спорт. «На 5-6 август ще видите 
един различен стадион след 
реконструкцията, която ще на-
правим, с нови трибуни, вклю-
чително и на сектор В, както и 
игрища за детско-юношеската 
школа”, обеща административ-
ният директор на Локомотив 
Наско Узунов.

Коко 
Динев 

вкарва 
Локо Пд

в Европа

Представители на 38 от общо 
47 професионални клуба се 
събраха на Общото събраните 
на Професионалната футболна 
лига. Единственият отбор от 
А група, който отсъстваше от 
срещата, беше този на Ботев 
(Пловдив). Българските клу-
бове бяха запознати с новите 
изисквания на Европейската 
професионална футболна лига, 
обсъдени бяха проблемите с 
телевизионните права и охра-
ната на срещите. 

Валентин Михов оповести и 
сумите, които са взели профе-
сионалните ни отбори от теле-
визионни права. С най-много 
приходи - по около 95 хил. лв., са 

Левски, ЦСКА и Литекс.
За последните два финала за 

Купата на страната разходите на 
ПФЛ са 103 хил. лв., а приходите 
- малко над 30 хиляди. Михов 
определи като «кощунство» на-
мерението да се вземат пари от 
аматьорските отбори за охрана 
от полицията и призова органите 
на реда да поемат своята отго-
ворност в пълна степен и да не 
се товарят с допълнителни глоби 
професионалните отбори при 
избухнали безредици и хвърлени 
предмети по терена. 

С оглед на възможността ня-
кои от софийските отбори да 
бъдат лишени да играят дома-
кинските си мачове на своите 

Левски, ЦСКА и Литекс с най-много 
пари от тв права
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Сър Дейвид Ричардс, президент на ЕПФЛ, и Валентин Михов

полуразрушени стадиони, стана 
ясно, че наемът на националния 
стадион “В. Левски” за една сре-
ща от вътрешното първенство е 
30 хиляди лева.

Следващото общо събрание 
на лигата ще бъде на 20-и май, 
когато в столицата ще се играе 
финалната среща в турнира за 
Купата на България.

Нападателят на Левски Геор-
ги Христов замина за Пол-
ша, където трябва да се при-
съедини към Висла (Краков). 
Голмайсторът бе изпратен от 
най-близките членове на семей-
ството си. 

Бащата и братът на Христов 
бяха с него минути преди да 
излети за Прага, откъдето той 
трябва да хване полет за Пол-
ша. С футболиста на Левски 
отпътува мениджърът Трайко 
Соколов, който работи в аген-
цията на Лъчезар Танев Както 
вече стана ясно, Христов ще 
играе през следващата една 
година под наем във Висла. 
Отборът е лидер във времен-
ното класиране на полското 
първенство, като има аванс от 
пет точки пред втория. Таранът 
призна пред бг медии, че е имал 
изключително изгодна оферта 
от Китай, а интерес към него е 
проявявал и друг полски тим - 
Легия (Варшава). 

Жоро
Христов 
замина
за Полша

Словашкият национал Петер 
Петраш се включи в подготовката 
на Левски. Високият 182 см десен 
защитник е свободен агент, след 
като разтрогна договора си със 
словашкия шампион Слован 
(Братислава) по взаимно съгласие 
в края на 2009 г. Той ще премине 
пробен период при «сините».

«В момента съм свободен агент. 
Искам да играя в чужбина. На 30 
години съм и не се чувствам стар 
или изчерпан за футбола», заяви 
Петраш. Той се е готвил 2 месеца 
индивидуално с кондиционния 
си треньор Мартин Русняк. Ми-

налата седмица словакът е бил 
за кратко на проби в елитния 
полски Полония (Битом), но не 
е подписал договор. Петраш има 
9 мача в националния отбор на 
Словакия. В кариерата си е играл 
в Дубница, Интер Братислава, 
Артмедия Петржалка и 3 сезона 
в руския Сатурн Раменское.

Шампионите продължиха кон-
тракта с главния си спонсор 
М-Тел за още една година до 
края на следващия сезон. До-
говора подписаха финансовият 
директор на «сините» Констан-
тин Баждеков и изпълнителният 

директор на мобилния оператор 
Андреас Майерхофер, който по-
лучи фланелка на Левски с №88 
и името си от мениджъра на 
«сините» Георги Иванов - Гонзо. 
След подписването Баждеков 
обясни, че в клуба са доволни от 
новия договор, по силата на кой-
то М-Тел ще покрива около 1/3 
от месечните разходи на клуба. 
«Надяваме се, че с представянето 
на отбора след юни и следващите 
12 месеца клубът ще убеди ръко-
водството на М-Тел да продължи 
да ни спонсорира и занапред», 
заяви Баждеков.

Словашки национал пристига в Левски
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Веско Топалов спечели турнира в Линарес

Илиев и Янакиев Илиев и Янакиев 
обявиха конкурс обявиха конкурс 
за дизайнза дизайн
на Skoda Fabia на Skoda Fabia 
S2000S2000

Хранителна верига спонсорира 
волейболистите ни за Световното 

Претендентът на световната титла 
по шахмат Веселин Топалов спечели 
супертурнира в испанския град 
Линарес, след като в последния 
кръг надигра израелеца Борис Гел-
фанд.  Съперникът на българина се 
предаде на 62-рия ход след близо 5 
часа игра. Така Топалов събра 6.5 
точки от 10 възможни и изпревари 
с половин точка другия претендент 
за титлата - руснака Александър 
Гришчук.

Топалов печели за първи път едно-

лично «Шахматният Уимбълдън», 
както е известен турнирът в ис-
панската провинция Андалусия. 
През 2005 г. в последния кръг той 
надигра Гари Каспаров и завърши 
с равни точки с руснака, но съпер-
никът му бе обявен за победител 
по допълнителни показатели. 
Веднага след това Каспаров обяви 
оттеглянето си от шахмата.

Турнирът в Линарес беше по-
следното участие на Топалов преди 
мача за световната титла с носителя 

на шахматната корона Вишванатан 
Ананд, който ще се играе от 21 април 
до 12 май в София.

Контузия може да спре Станка Златева от европей-
ското в Баку (13 - 18 април). Засега тя със сигурност 
пропуска турнира по свободна борба «Дан Колов», 
който ще се състои успоредно с този по класическа 
«Никола Петров» в Бургас в събота и неделя. «Единият 
глезен на Станка беше опериран, сега закъса с другия, 
който се беше напълнил с вода. В момента не тренира, 
на хапчета и инжекции е. Операцията ще я отложим 
за след европейското. Дано дотогава болката намалее 
и тя стисне зъби и участва», разказа треньорът на на-
ционалния отбор Симеон Щерев. Спецът се оплака от 
още много контузени. На «Дан Колов» няма да участват 
и Димитър Кумчев (120 кг), който скъса връзки преди 
седмица, както и Димитър Георгиев (66). Радослав 
Великов е заявен при 55-килограмовите, макар че тре-
нира едва от вторник след тежък грип. Надеждите са 
в Анатолий Гуйдя (60 кг) и Кирил Терзиев (74), които 
също не са във форма. За турнира «Никола Петров» 
класиците са в пълен състав.

Травма стопира Станка 
Златева за европейското

70-годишна баба от 
България се спуска 
като за световно по 
пистите на Уислър. В 
това се убедиха и част 
от българските журна-
листи на игрите. Мария 
Бояджиев сама догони в 
летящ стил нашенците, 
като ги видя с надписи 
БЪЛГАРИЯ на якетата им. 
Тя е от 40 години в Канада 
и от няколко сезона се е 
установила в Криксайт, 
на 2 км от най-големия 
зимен център на Северна 
Америка. Това й позволява 
да гони рекорди.

Мария се похвали, че 

миналата зима е направи-
ла 68 дни на ски, а до този 
момент на настоящия се-
зон има 52 дни по писти-
те. Ако сметнете добре, 
симпатичното бабе удря в 
земята и най-добрите ни 
скиори, защото толкова 
дни на сняг нямат и на-
ционалите на България...

Баба от България Баба от България 
лети по пистителети по пистите
на Уислърна Уислър

Рenny Маркет, хранителна ве-
рига магазини от типа дискаунт, 
са новият спонсор на Федера-
цията по волейбол за Световното 
първенство в Италия през 2010 
г. «За нас е голяма чест да бъдем 
спонсор на точно такъв силен и 
добър отбор, какъвто е мъжкият 
национален волейболен тим”, 
каза г-н Васил Фечко, управител 

на Penny Маркет България. - 
«Много се радвам, че можем да 
бъдем част от пътя на този отбор 
и да допринесем за неговия успех 
на световното първенство. Ние 
всички се стремим да бъдем но-
мер едно, всеки в своя бранш, и аз 
съм убеден, че сътрудничеството 
ни ще бъде полезно и ще доведе 
до успех и за двете страни.”

Отборът на петкратния рали шампион Димитър 
Илиев и навигатора му Янаки Янакиев обявяви 
конкурс за дизайн на новия състезателен автомобил 
- Skoda Fabia S2000. Конкурсът е отворен за всички 
участници, които намират вдъхновение в изкуството на 
дизайна, в автомобилите и автомобилните спортове, и 
желаят да представят своята концепция за брандинг на 
супер автомобила през новия състезателен сезон. Всеки 

участник в конкурса може да кандидатства с до 
пет проекта до 26 март 2010 г. Официалният ре-
гламент на конкурса и техническите изисквания 
за дизайна на колата са качени на обновения 
сайт на отбора. 

Всички получени проекти ще бъдат пред-
ставени в сайта на отбора и ще кандидатстват 
за наградата «Най-добър дизайн», която се 
определя от журито на конкурса, и се реализира 
върху състезателния автомобил. Името на по-
бедителя ще бъде изписано върху състезателния 
автомобил. Освен това, той ще получи парична 
награда от 1000 лева и ВИП пропуск за двама 
души за бокса на VIVACOM Rally Team за Рали 
България (кръг от 2010 WRC шампионата).

Миналата седмица шампионът се завърна от 
завода в Чехия, където се договори за техни-
ческите спецификации на новия автомобил. В 
рали БЪЛГАРИЯ Димитър Илиев ще участва 
със Skoda Fabia S2000, защото за участие с 
автомобил WRC ще му е необходим бюджет 
от 280 000 евро, непосилен за отбора в този 
момент.

Светослав Пешич ще бъде консултант на националния отбор по 
баскетбол за мъже, но няма да поема свободния пост на старши 
треньор, съобщи сръбският специалист на пресконференция в На-
ционалната спортна академия. Там в момента тече първият лагер-
сбор на националите, които ще тренират в новата спортна зала на 
академията до 27 февруари.

Идеята на Българска федерация по баскетбол и на Пешич е да 
бъде съставена цялостна статистика и видеоматериали за всеки един 
играч. Ще бъдат поставени и насоки за развитието на отделните 
компоненти, които не вървят в играта на съответния баскетболист. 
Това се прави с цел подпомагане на новия национален треньор, който 
трябва да пристигне в България преди началото на квалификацион-
ния цикъл за европейско първенство. 

„За мен е удоволствие да съм тук и да мога да помогна на моите 
баскетболни приятели. Моите първи спортни успехи са постигнати 
именно тук, в България, когато водех Югославия, с Дивац, Кукоч и 
Раджа, може би преди около 30 години. Имам много приятели тук 
и затова се радвам, че мога да помогна. Ще го правя колкото мога 
и колкото времето ми позволява. Мен ме радва, когато мога да по-
могна на някоx, който иска моята подкрепа. Това ме мотивира,” бяха 
първите думи на Пешич пред българските журналисти.

Логичният въпрос бе в какво точно ще се изразява консултантската 
дейност на Пешич в България: „Договорили сме се във времето, кое-
то имам, да изготвим програми, да гледам различните национални 
отбори. За тази година е такъв планът, в паузите, които имам, да по-
магам. Времето, което имам, искам да го посветя на това да помагам 
по какъвто начин мога. Моята помощ няма да е само за “А” отбора. 
Ще посетя лагерите на кадетите, на младежите, докато дойде време 
за мъжкия национален отбор. Ще има програма, която ще изисква 
и нова организация във федерацията, система на работа с младите 
играчи. Ще се опитам да стигна до младите играчи и да им предам 
своите знания. Аз съм ментор и на програма за млади треньори.” 

Светислав Пешич не крие, че иска да води клубен, а не национален 
отбор, и е категоричен в едно – тази година няма никакъв шанс да 
бъде старши треньор на България. „Моето желание е да остана клу-
бен треньор и сигурно през следващата година това ще се случи. Но 
дотогава искам да помогна да се изгради А отбор, който да се бори 
на европейските квалификации,” заяви той. „Като старши треньор 
тази година – няма шанс. Да, може догодина. Тази година ще съм 
на разположение на президента, на директора, мога да помогна да 
се намери старши треньор. Аз съм тук да помагам и ще го правя с 
удоволствие.” 

Пешич:
Няма да съм старши
треньор на България
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Отговор на задачата от бр. 3 

Коте с водкаКоте с водка

Мама и азМама и аз

Внимание! Внимание! 

На пътя крокодил....
На пътя крокодил....

- Какво е икономическа реформа в България?
- Представи си, че са ти свалили якето, дали са ти в 
замяна фланелка и ти казват: „Честито палто!“

На празен стомах 
дебеланкото може 
да изяде само един 
кренвирш. След него 
стомахът му вече не 
е празен.

К о я  о т 
служителките 
лъже?

На един бизнесмен 
му изчезнали важни до-
кументи през работно 
време. В офиса му рабо-
тят чистачка, секретарка 
и една счетоводителка. 
Попитал ги дали знаят 
кой може да е взел до-
кументите и всяка от 
тях дала следните обяс-
нения.

Чистачката: “Когато 
влязох в стаята, докумен-
тите бяха на масата.”

Сче товодителката: 
“Никога не съм виждала 
тези документи.”

Секретарката: “Оста-
вих документите между 
7 и 8 страница в една 
книга на масата, но не 
зная кой ги е взел от-
там.”

Една от трите е излъ-
гала. Коя е тя?
Отговорът – 
в брой 5 на БГ БЕН

Питанка

Кой не знае приказката за Чер-
вената шапчица – момиченцето, 
тръгнало да занесе храна на болната 
си баба, която живее в къщичка на-
край гората и я заварило погълната 
от лошия вълк? Хрумвало ли ви е 
някога как ли е продължил животът 
на малкото симпатично дете, след 
като добрите ловци убиват вълка 
и изваждат от търбуха му бабата 
жива и здрава? 

Даваме ви възможност да избере-
те измежду 4 възможни варианта. 
Според дадените от вас отговори 
може да разберете що за човек сте. 
Стига, разбира се, да вярвате на пси-
хотестове. Но дори да не е така, със 

сигурност ще се позабавлявате...
И така, ето възможните вари-

анти:
1. Станала много по-предпазлива 

и отговорна поради злополучния 
си опит с гладния вълк, Червената 
шапчица убеждава баба си да й заве-
щае къщичката си в покрайнините 

на гората заедно с принадлежащия 
й парцел.

2. След като се уверила, че лошият 
вълк е умрял, Червената шапчица 
основава заедно с деца на нейна-
та възраст доходоносна пощенска 
служба за пренасяне на писма и 
колети през гората.

3. Червената шапчица урежда 
сватбата на останалата през послед-
ните години самотна своя майка със 
смелия ловец, който убива вълка.

4. Ловците се възползват от опита 
и хитростта на Червената шапчица, 
за да я използват като примамка и да 
се разправят с всички вълци, които 
вилнеят из околността.

За да се очертаят по-
добре различните аспек-
ти на Вашата личност, е 
подходящо да се тества-
те и по-нататък. Затова 
си представете каква би 
била съдбата на Червена-
та шапчица, когато една 
от предложените досега 
четири възможности се е 
осъществила. 

Ако изберете първото 
предложение, какво ще 
стане по-нататък?

А. Червената шапчица 
настанява баба си в добър 
дом за възрастни хора, за 
да не прекосява гората, 
когато я посещава.

Б. Въпреки че е станала 
богата, Червената шапчи-
ца не се възгордява и не 
забравя роднинските си 
задължения, като оставя 
баба си да остарее при себе 
си у дома.

Ако изберете второто 
предложение, какво ще 
стане по-нататък?

А. Червената шапчица 
решава да се възползва от 
спечеленото от пощенска-

та служба, като престава да участва 
в разнасянето на пратките, обе-
здвижва се и напълнява.

Б. След известно време другите 
деца се отказват да работят в пощен-
ската служба и Червената шапчица 
остава сама да разнася пратките 
през гората. Тя се страхува, но не 

може да се откаже от това си зани-
мание, тъй като изкарва прехраната 
на себе си, майка си и баба си.

Ако изберете третото предложе-
ние, какво ще стане по-нататък?

А. Отношенията на Червената 
шапчица с нейния доведен баща 
бързо се влошават, тъй като той се 
оказва груб и невъздържан човек. 
Затова момиченцето убеждава 
майка си да го остави и те отново 
да заживеят сами.

Б. Веднъж влязъл вкъщи, доведе-
ният баща кара Червената шапчица 
да се труди и да му угажда във всич-
ко. Въпреки че тя много се уморява 
от това, е доволна да има мъж около 
майка й.

Ако изберете четвъртото предло-
жение, какво ще стане по-нататък?

А. Червената шапчица се влюбва в 
сина на един от ловците и той, отго-
варяйки на чувствата й, я убеждава 
да избягат от къщи, за да се отърват 
от немотията.

Б. Червената шапчица се сприя-
телява с един контрабандист, който 
живее в гората, помага му да се 
укрива и скришом от баба си му 
носи храна.

Вече е време да разберете какво 
означава избраният от вас отго-
вор.

АКО СТЕ ИЗБРАЛИ 1+А ИЛИ 
2+А – вие сте човек, който обича 
да управлява сам лодката си: сво-
боден сте от всякаква зависимост 
и действате, без да се ръководите 
от чувства и предразсъдъци. При-
тежавате улегнал характер и често 
с разочарование за неизползвани 
възможности се връщате към мина-
лото си. У вас се изявява непреклон-
ност, граничеща с авторитаризъм. 
Понякога вашият събеседник ви се 
струва пленник на идеите, убежде-
нията и емоциите си, които могат 
да го отклонят от обективната 
оценка. А това според вас е ненужна 
детинщина. Темпераментът често 
ви кара да губите необходимата 
обективност, а когато се намесвате, 
го правите по мъчителен начин. До-
качлив и чувствителен сте.

АКО СТЕ ИЗБРАЛИ 3+Б ИЛИ 
4+Б, имате склонност несъзнателно 
да се подавате на мисли и чувства, 

които са във вреда на интересите 
ви. Предразположен сте към мелан-
холия, която ви тласка да търсите 
опора и не проявявате винаги 
зрялост, за да се изправите лице 
в лице с действителността. Може 
би всичко е следствие от това, че 
сте зависими от миналото си, ве-
роятно от някакви сантиментални 
преживявания в детството. Оттук 
се показва и склонността да се 
оставяте да ви носи вълната на чуж-
дите настроения, с което рискувате 
да потиснете най-съкровената си 
самоличност. Използвайте предим-
ството да се ръководите по-често от 
чувствителността си и богатата си 
емоционалност. 

АКО СТЕ ИЗБРАЛИ 1+Б ИЛИ 
2+Б - поведението ви е противо-
речиво, тъй като подхождате с 
желанието да се оправяте сам, но 
в крайна сметка не можете да се 
отървете от мислите и чувствата, 
които ви отклоняват от целта. Така 
че преценката ви за независимост е 
твърде относителна. Смятате се за 
зрял и отговорен човек, но всъщ-
ност настоящето ви е свързано 
с миналото и преживелиците от 
детството. И колкото и да се криете 
зад ироничния си и интелигентен 
егоизъм, няма да изживеете никак-
во удовлетворение, тъй като, и сам 
знаете това, успехът принадлежи 
само на тези, които не се съмняват 
в него.

АКО СТЕ ИЗБРАЛИ 3+А ИЛИ 
4+А - отначало на драго сърце 
приемате известна подчиненост, 
удобна във вашите очи. После 
упорито търсите някакво ново, 
по-независимо поведение, което 
обаче не е много убедително. Когато 
се сблъскате с нови ситуации, про-
пускате да засилите вярата в себе 
си, защото все така сте зависими 
от миналото си и преди всичко от 
детството. Но при изпитанията, 
на които ви подлагат фактите, ще 
разкриете у себе си увереност и 
зрялост, за каквато в началото не сте 
си давали достатъчно сметка. Тогава 
ще изпитате желание да промените 
напълно поведението си, като с това 
рискувате да изпаднете в праволи-
неен авторитаризъм.

Психотест-игра

Какво е станало с Червената шапчица?
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Важни телефонни номера и адреси

ВИЦОВЕ, СПРАВОЧНИК

СМЕХОТЕРАПИЯСМЕХОТЕРАПИЯ

ГРАЦИОЗНО ПЪТУВАНЕГРАЦИОЗНО ПЪТУВАНЕ

Д в а м а  м ъ ж е  с е 
сблъскват в един хи-

пермаркет.
- Извинявайте, не ви 

забелязах - казва единият. 
- Жена ми изчезна някъде 
между щандовете и не 
мога да я намеря.

 - И аз загубих моята - 
кaзва другият. - Bашата 

как изглежда? 
- Ами висока, слаба, 

дълга руса коса, много 
къса поличка, големи 
гърди, плътно прилепна-
ла блузка, без сутиен. А 
вашата? 

- Абе няма значение, 
дайте да намерим първо 
вашата!

Един габровец се качил 
на покрива на къщата си, 
за да го поправи, защото 
била се счупила една ке-
ремида. По едно време се 
подхлъзнал и взел да пада 
надолу. Прелитайки обаче 
до прозореца, той извикал 
на жена си: 

- Женоо, днес готви за 
един по малко! 

***
Японците измислили 

секс робот и взели три 
жени да го изпробват. 
Влязла първа американ-
ката, след половин час 
излязла изтощена от секс. 
След нея влязла японката. 
Излязла след един час - 
едва се държи на краката 
си. Накрая влязла българ-
ката. Час, два, три - никой 
не излиза. По едно време 
отвътре изскача роботът 
и хуква да бяга, а мадамата 
след него:

- Къде тръгна бе, желез-
ният? Батерии за секс ня-
маш, а да бягаш - имаш!?

***
След корабокрушение 

англичанин и французин 
попадат на необитаем 
остров. Французинът си 
построява колибка от кло-
ни и листа. Англичанинът 
си прави тухли от кал, из-

пича ги на слънце и по-
строява от тях две къщи.

- Ама защо са ти две 
къщи?! - пита францу-
зинът.

- Едната е клубът, който 
ще посещавам. А другата 
е клубът, в който кракът 
ми никога няма да стъпи! - 
обяснява англичанинът.

***
Решили да изпратят ек-

спедиция на Луната за 1 
година, за да се види как 
ще се справи човек с та-
мошните условия. Събра-
ли американец, францу-
зин и българин и им по-
зволили да си изберат 
нещо, с което по-лесно 
ще прекарат тази година. 
Американецът поискал 1 
кашон с уиски, францу-
зинът - 10 проститутки, а 
българинът кашон с цига-
ри. След година отварят 
капсулата, в която тримата 
са били на Луната, и какво 
да видят? Американецът, 
брадясал алкохолик, из-
стисква последната капка 
уиски, французинът се 
съсухрил от жени, а бълга-
ринът натъпкал цигари 
навсякъде - нос, уши и т. 
н., и с треперещи ръце 
моли: - Момчета, дайте 
едно огънче бе...

***
Монголец разправя на 

чуждестранен турист:
- Знаеш ли, че ние, мон-

голците, сме на второ мя-
сто в света по употреба на 
месо?

- Така ли? А кой е на 
първо?

- Вълците.

***
Пациент позвънил на 

лекаря си, за да си запише 
час.

- Извинявайте - отговори-
ла му дежурната сестра, - но 
можем да ви приемем не 
по-рано от две седмици.

- Но дотогава аз може и 
да умра...

- Няма проблеми. Жена 
ви ще се обади да отмени 
часа.

***
Човек отсяда в хотел в 

Германия, буди се през 
нощта и чува: “Бите шьон, 
данке шьон, бите шьон, 
данке шьон...”

Става, гледа през про-
зореца и какво да види - 
група немци разтоварват 
камион с тухли.
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Вие имате бизнес.
Направете му подарък.
Подаръкът на умния маркетинг. 
Предложете на всеки клиент, който идва във вашия 
офис, кантора, склад, ресторант, кафене 
безплатен брой на вестник БГ БЕН.

КАКВО ПЕЧЕЛИТЕ?
Възможност вашата услуга да бъде допълнително 
оценена с предложения бонус и полезна 
информация. Следващия път, когато клиентът 
потърси вестник БГ БЕН, вече 
ще знае със сигурност къде може да го намери.
Заявете бройката, която желаете да ви доставим 
на тел.: 020 8558 1731 или на 
e-mail: ekaydamov@bgben.co.uk

От 20.00
до 3.00 часа.                                                    
Резервации и 
информация:  

07809469532 
(Даниела)

Орлин  пристига Орлин  пристига 
с Баба Мартас Баба Марта

Читателска 
поща

„БГ БЕН“
inbox@

bgben.co.uk
Най-краткият 

път до
страниците

на  
БГ БЕН

139-141
Tottenham Lane
Crouch End/Turnpike 
Lane/Finsbury Park
N8 9BJ
(на 4 спирки
с автобус No41 
от Turnpike Lane Station
по посока на Crouch End)

 – новата българска дискотека в Лондон!
1399-1441
Totttennhaham Lanee
Croouchh End/Turnpike
Lanne/FFFinsbury Park
N88 9BBJ

Changa BarChanga Bar Следваща програма за 
Петък, 5 март:  

BG диско, retro house, 
музика по ваш избор 

За дамите - вход 
свободен

Бутилка шампанско за 
най-страстно танцуващата 

девойка между 21.00 и 22.00 
часа

Вход - £5

Следваща програма за 
Събота, 6 март :  
ЕРОТИЧНА ШОУ 

ПРОГРАМА “DREAM 
BOYS” – горещите 

момчета на 2009 и 2010 ! 
Специално представление за 

всички, които ще отбележат 
Деня на Жената в Changa Bar.

Българска музика, най-
новите хитове от световния 
dancefl oor, парти фолк-микс 

И ... задължителната бутилка 
шампанско за най-страстно 

танцуващата девойка между 
21.00 и 22.00 часа

Вход - £10

Ч а р о в н а т а  2 5 -
каратова усмивка на 
Орлин Павлов ще из-
грее на малкия екран 
от 1 март.  Певецът 

танцьор ще прибави но-
вото си амплоа на телеви-
зионен водещ с пристига-
нето на Баба Марта. След 
като колегата му Светльо 
Витков вилня цял сезон 
от ефира на предаването 
«Точно така» по PRO.
BG, ред е на Орлин да се 
пробва в задаването на 
въпроси. За да се под-

готви екипът и водещият, 
бяха нужни два месеца. 
В крайна сметка певецът 
ще е на ефир всеки дел-
ничен ден в обичайния 
час - 17:30. В схемата на 
шоуто обаче има доста 
промени. Освен забава, 
ще има и голяма доза 
информация, съобщават 
от медията. Обновеният 
декор на студиото също е 
готов. От екипа на «Точно 
така» споделят, че той е 
издържан в топли и меки 
цветове.

Събота 6 март
Еротично шоу “Dream Boys”Еротично шоу “Dream Boys”
На линия ли сте, дами???На линия ли сте, дами???Н

TSDI предлага работа за професионални 
куриери в Лондон, срещу добро заплащане.
Изискавания: Public Liability Insurance, Courier 
Insurance, UK driving license, личен ван.
Интервю на английски език.
Контакти: (mob)07880611250
Документи изпращайте на:
tsvetomir.abramovich@gmail.com

ддо 3 00 часа
О

по ппосоккаа на Crouch End)

От 20 00От 20.00

Всеки петък и събота  - най-Всеки петък и събота  - най-
новите хитове от световния новите хитове от световния 
dancefl oor, българска музика, dancefl oor, българска музика, 
парти фолк микспарти фолк микс
+  много+  много
многомного
дискофлирт!дискофлирт!


